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     PROCES VERBAL 

 

 Încheiat azi  31 martie 2011, în cadrul şedinţei ordinare a Consiliului local al municipiului 

Alba-Iulia. 

Şedinţa a fost convocată în baza Dispoziţiei nr. 1033/2011 a Primarului municipiului Alba-

Iulia. 

Lucrările şedinţei ordinare a Consiliului local sunt publice 

Popa Pavel: “Conform înţelegerii anterioare preşedintele şedinţei este doamna Pop Monica 

Liana.” 

Pop Monica Liana: “Conform Regulamentului, supun la vot aprobarea procesului verbal al 

şedinţei ordinare din data de 11 februarie 2011, al şedinţei extraordinare din data de 23 februarie 

2011 şi al şedinţei extraordinare din data de 4 martie 2011. Dacă sunt discuţii? Dacă nu sunt, supun 

la vot.” 

“Fiind supus la vot, acestea au fost votate cu 19 voturi pentru.” 

 Pop Monica Liana: "La şedinţă sunt prezenţi un număr de 19 consilieri, aşadar şedinţa 

noastră este legal constituită.” 

Domnul consilier Paul Voicu este în concediu; domnul consilier Breaz Valer Daniel intră în 

sală şi începe să voteze de la proiectul cu nr. 7. 

Domnilor consilieri, doresc să precizez faptul că, la lucrările şedinţei noastre  participă: d-

nul Primar Mircea Hava, d-na Georgeta Rânghet - şef serviciu administraţie publică locală, juridic, 

contencios, autoritate tutelară, d-na Teofila Ţîr – director economic, domnul secretar Marcel Jeler, 

d-na Silvia Moldovan – director tehnic, d-na Mirela Popescu – consilier juridic, d-na Mihaela Petcu, 

doamna Aurica Groza şef birou cadastru, doamna Anuţa Şinar - Direcţia Venituri, doamna Delia 

Cristescu, doamna Luminiţa Fara, domnul Inurean Ioan şef serviciu administrarea domeniului 

public şi privat,  precum şi presa. 

 Pop Monica Liana: "Domnilor consilieri, înainte de a trece la dezbaterea punctelor înscrise 

pe Ordinea de zi, trebuie să stabilim ce modalitate de vot vom folosi. Eu propun să folosim votul 

deschis prin ridicare de mâini." 

Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 19 voturi pentru. 

 Pop Monica Liana: "Proiectul Ordinii de zi cuprinde 44 proiecte de hotărâre şi 8 proiecte 

suplimentare, după cum urmează: 

 45. Parcelare strada Vasile Alecsandri. 

 46. Alocare sume de bani pentru fotbal. 

 47. Aprobarea documentaţiei tehnico-economice pentru obiectivul: Extindere reţea de apă în 

localitatea Pâclişa - municipiul Alba-Iulia. 

 48. Aprobarea documentaţiei tehnico-economice pentru obiectivul: Extindere reţea de apă în 

localitatea Oarda de Jos - străzile Biruinţei, Busuiocului, Dumbrăviţei, Armoniei, Castanilor, 

Trifoiului, Merişorului, Cărăbuşului, Duzilor, Bucegi, Gloriei, Lăcrămioarei, Câmpului, Cocorilor şi 

Garoafelor - municipiul Alba-Iulia. 

 49. Aprobă  Acordul de parteneriat între Primăria municipiului Alba-Iulia şi Asociaţia 

RYMA, în vederea realizării proiectului Amenajarea Centrului Cultural Poarta 7. 

 50 Prelungeşte contractul de comodat nr. 16974/2005 încheiat între Consiliul local şi Fotbal 

Club Unirea 2006 SA. 

 51. Parcelare str. Al. Ioan Cuza. 

 52. Reabilitare reţele de apă municipiul Alba-Iulia." 

 Pop Monica Liana: "De asemenea, vreau să vă informez că de pe Ordinea de zi au fost 

retrase următoarele proiecte: 

 4. Aprobă reorganizarea aparatului de specialitate al Primarului municipiului Alba Iulia.  

 5. Aprobă reorganizarea Serviciului public de asistenț ă socială din subordinea Consiliului 

local al municipiului Alba Iulia. 

 Marcel Jeler: "Proiectele 4 şi 5 au fost retrase pentru că nu a venit avizul de la ANFP." 



 10. Aprobă asumarea Mecanismului financiar SEE administrat de Regatul Norvegiei  –

proiect RO 00033. 

 14. Aprobă vânzarea prin negociere directă a unui imobil (teren) situat în Alba Iulia, str. 

Iaşilor, FN. 

 45. Parcelare strada Vasile Alecsandri. 

 Pop Monica Liana: "Domnilor consilieri, supun la vot dacă sunteţi de acord cu aceste 

modificări şi completari ale Ordinii de zi.  

Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 19 voturi pentru. 

Pop Monica Liana: "Şi acum vă prezint următorul 

 

PROIECT AL ORDINII DE ZI: 

 

Proiecte de hotărâri privind:  

 

          1. Aprobă rectificarea bugetului general de venituri ș i cheltuieli al municipiului Alba Iulia 

pe anul 2011. 

         2. Aprobă execuț ia bugetului general de venituri şi cheltuieli al municipiului Alba Iulia pe 

anul 2010. 

         3. Aprobă Planul de perfecț ionare a funcț ionarilor publici din cadrul aparatului de 

specialitate al Primarului municipiului Alba Iulia ș i din cadrul serviciilor publice subordonate 

Consiliului local al municipiului Alba Iulia. 

           4. Aprobă reorganizarea aparatului de specialitate al Primarului municipiului Alba Iulia.  

           5. Aprobă reorganizarea Serviciului public de asistenț ă socială din subordinea Consiliului 

local al municipiului Alba Iulia. 

           6. Aprobă repartizarea unei locuinț e. 

            7. Aprobă modificarea HCL nr. 362/2009 privind valorificarea resurselor turistice naturale în 

zona Mamut – Parcul Dendrologic Dr. Ioan Vlad – Valea Popii, municipiul Alba Iulia. 

           8. Aprobă încheierea unui contract de comodat între Consiliul local ș i Asociaț ia 

Intercomunitară de Dezvoltare Alba pentru proiectul ”Strategia de dezvoltare durabila a AIDA”. 

          9. Aprobă punerea la dispoziț ie de către Consiliul local a autoturismului marca Nissan, 

număr de înmatriculare AB-06-MHM în cadrul proiectului ”Formare continuă pentru un viitor mai 

bun”. 

           10. Aprobă asumarea Mecanismului financiar SEE administrat de Regatul Norvegiei  –

proiect RO 00033. 

           11. Aprobă modificarea Regulamentului de organizare şi funcţionare a parcărilor publice de 

reşedinţă  aflate pe raza municipiului Alba Iulia aprobat prin HCL nr. 76/2010. 

            12. Aprobă modificarea Regulamentului de administrare şi funcţionare a Cimitirului 

Municipal Alba Iulia şi aprobarea Regulamentului de funcţionare a capelei din incinta Cimitirului 

Municipal Alba Iulia. 

            13. Aprobă vânzarea prin negociere directă a unui imobil (teren) situat în Alba Iulia, str. 

Gheorghe Doja, nr. 3B. 

            14. Aprobă vânzarea prin negociere directă a unui imobil (teren) situat în Alba Iulia, str. 

Iaşilor, FN. 

            15. Aprobă vânzarea prin negociere directă a unor imobile (terenuri) situate în Alba Iulia, B-

dul Ferdinand I, nr. 11. 

           16. Aprobă încheierea unui Protocol de colaborare între Consiliul Local al municipiului Alba 

Iulia şi S.C.ROŞIA MONTANĂ GOLD CORPORATION S.A. 

      17. Aprobă Planul de întreţinere a zonei de agrement din cadrul proiectului “Valorificarea 

resurselor turistice naturale în zona Mamut-Parcul Dendrologic Dr. Ioan Vlad – Valea Popii în 

Municipiul Alba Iulia”. 

   18. Aprobă transmiterea în folosinţă gratuită către F.D.E.E. ELECTRICA  DISTRIBUŢIE 

TRANSILVANIA SUD S.A. - S.D.E.E. ALBA a unui spaţiu situat în incinta Fortificaţiei tip Vauban 

Alba Iulia. 

      19. Aprobă încheierea unui act adiţional la contractul de comodat nr. 65.044/2010. 

       20. Aprobă participarea la licitaţia publică organizată pentru vânzarea unui imobil (teren) situat 

în Alba Iulia, str. Ardealului, FN. 



        21. Aprobă şi avizează  documentaţii de urbanism (PUD, PUZ). 

 Art.1: Avizează “MODERNIZARE LEA 0,4 KV ALBA IULIA, STR. PETRU DOBRA, 
IOAN BUTEANU si PACLISA” solicitant S.C. ELECTRICA SA – SDEE ALBA. 

 Art.2: Avizează “EXTINDERE RETELE COMUNICATII – FIBRA OPTICA PE STALPI 
DE JOASA TENSIUNE EXISTENTI, ALBA IULIA, BARABANT, OARDA, MICESTI, PACLISA” 
solicitant RDS&RCS. 

 Art.3: Avizează “EXTINDERE RETELE COMUNICATII – FIBRA OPTICA PE STALPI 
DE JOASA TENSIUNE EXISTENTI, ALBA IULIA, STR. MUNTENIEI, MIHAI VITEAZUL, 
DIMITRIE CANTEMIR SI B-DUL FERDINAND I” solicitant SC VODAFONE ROMANIA. 

 Art.4: Avizează Planul Urbanistic Zonal “INTRODUCERE IN INTRAVILAN PENTRU 
CONSTRUIRE LOCUINTE INDIVIDUALE, OARDA DE JOS, ZONA DUBLIHAN, STR. 
CUTINA” solicitant STAN CALIN si CUTEAN GHEORGHE. 

 Art.5: Avizează Planul Urbanistic Zonal “CONSTRUIRE LOCUINTE UNIFAMILIALA, 
STR. PETRU DOBRA” solicitant ENESCU IOAN. 

 Art.6: Avizează Planul Urbanistic Zonal “INTRODUCERE IN INTRAVILAN IN 
VEDEREA CONSTRUIRII UNEI LOCUINTE, OARDA DE SUS, STR. VICTORIEI” solicitant 
INUREAN VIORICA.  

 Art.7: Avizează Planul Urbanistic Zonal “INTRODUCERE IN INTRAVILAN PENTRU 
CONSTRUIRE ABATOR SI CRESCĂTORIE DE IEPURI, MIEI SI CHINCHILA, ALBA IULIA, 
EXTRAVILAN, ZONA SOSEAUA DE CENTURA”, solicitant SC RABB MEAT. 

 Art.8: Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu “AMPLASARE SEMNALE SIMBOL PENTRU 
MARCAREA INTRARII IN MUNICIPIUL ALBA IULIA, DN 1 dinspre Sebes, dinspre Cluj si DN 
74 dinspre Zlatna” solicitant MUNICIPIUL ALBA IULIA.  

 Art.9: Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu “CONSTRUIRE LOCUINTA UNIFAMILIALA, 
Str. THEODOR AMAN, NR. 17, ALBA IULIA” solicitant STANCIU MIHAI RODICA.  

 Art.10: Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu “CONSTRUIRE SPATIU COMERCIAL 
PRODUSE INDUSTRIALE DEDEMAN, B-DUL REPUBLICII intersectie cu STR. GH. SINCAI, 
NR. 4” solicitant SC ALBALACT SA, SC VINALCOOL SA.  

 Art.11: Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu “CONSTRUIRE SPATII COMERCIAL, ALBA 
IULIA, STR. TOPORASILOR, NR. 30” solicitant SC OCCIDENT 2000 SRL.  

 Art.12: Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu “CONSTRUIRE LOCUINTA FAMILIALA, 
STR. GH. DOJA NR. 18” solicitant SERBAN PETRU.  

 Art.13: Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu “CONSTRUIRE LOCUINTA INDIVIDUALA, 
STR. TAKE IONESCU NR. 9” solicitant POP ADINA ROMANA.  

 Art.14: Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu “MODIFICAREA LIMITELOR LATERALE SI 
POSTERIOARE STR. MIRCEA ELIADE, NR. 14” solicitant TOADER DAVID, TOADER 
IUDITA.  

 Art.15: Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu “EXTINDERE SI AMENAJARE IMOBIL 
PENTRU BIROURI, SPATII DE GARARE SI INTRETINERE AUTO, AMENAJARI 
EXTERIOARE, STR. GH. SINCAI NR. 10” solicitant SC APA CTTA SA ALBA.  

 Art.16 Aprobă Planul Urbanistic Zonal “REACTUALIZARE PUZ CENTRU CIVIC ALBA 
IULIA” solicitant PRIMARIA MUNICIPIULUI ALBA IULIA.  

 Art.17: Aprobă Planul Urbanistic Zonal “VALORIFICAREA RESURSELOR NATURALE  
IN ZONA MAMUT – PARCUL DENDROLOGIC DR.IOAN VLAD, VALEA POPII – 
MUNICIPIUL ALBA IULIA” solicitant MUNICIPIUL ALBA IULIA.  

 Art.18: Aprobă Planul Urbanistic Zonal “MODIFICARE PUZ ALBA MICESTI, STR. 
NAZARETH ILLIT” solicitant NICULA MARIUS, MANESCU COSMIN, LAZAR VIORICA, 
FLOAREA ANISIE, MITROFAN NICOLAE, MITROFAN DORINA.  

 Art.19: Aprobă Planul Urbanistic Zonal “CONSTRUIRE LOCUINTE FAMILIALE, 



ZONA SESURI – MICESTI, EXTRAVILAN” solicitant CALIN OLIVIU.   

            22. Atribuie în proprietatea solicitanţilor, proprietari ai apartamentelor, terenul aferent 

locuinţei în cotă indiviză deţinută din construcţii. 

           23. Propune atribuirea în proprietate a terenului aferent caselor particulare. 

            24. Aprobă rectificarea suprafeţei unor imobile (terenuri) situate în Alba Iulia. 

          25. Acceptă donaţia făcută către Consiliul local a unor imobile (terenuri) situate în Alba Iulia, 

str. Ion Arion. 

            26. Parceleaza un imobil (teren) situat în Alba Iulia, str. Craivei, nr. 65. 

           27. Înscrie dreptul de proprietate al municipiului Alba Iulia asupra unui imobil (teren) situat 

în Alba Iulia, str. Bucureşti. 

            28. Înscrie dreptul de proprietate al municipiului Alba Iulia asupra imobilului (teren) situat 

în Alba Iulia, str. Al.I. Cuza, nr. 7A. 

         29. Aprobă schimbarea categoriei de folosinţă şi a scoaterii temporare din fondul forestier a 

unei suprafeţe de teren (pădure) proprietatea municipiului Alba Iulia. 

     30. Expertiză tehnică efectuată în dosar nr. 3066/107/2009 aflat pe rol la Tribunalul Alba. 

      31. Aprobă alocarea unor sume de bani din bugetul local pentru activităţi culturale. 

            32. Aprobă Acordul de asociere între Consiliul local al municipiului Alba Iulia şi Uniunea 

Scriitorilor din România, Filiala Alba – Hunedoara pentru editarea revistei Discobolul. 

            33. Aprobă prelungirea contractului nr. 963/2008 si alocarea unor sume de bani. 

           34. Aprobă revocarea HCL nr. 307/2010 şi aprobă incheierea unui act aditional la contractul 

de asociere nr. 7798/2006 incheiat intre Consiliul Local al municipiului Alba Iulia si SC GRUP 

CORINT SA. 

            35. Aprobă participarea municipiului Alba Iulia în calitate de membru afiliat al Bursei  

Române de Mărfuri în vederea tranzacţionării acestora. 

          36. Aprobă plata cotizaţiei anuale aferente anilor 2010-2011 la Asociaţia Oraşe-Energie in 

România. 

       37. Aprobă studiul de fezabilitate privind Serviciul de iluminat public şi delegarea acestuia prin 

licitaţie publică. 

            38. Modifică art. 1 din HCL nr. 19/2009 privind aprobarea documentaţiei de avizare a 

lucrărilor de intervenţii pentru obiectivul ”Reabilitare strada Biruinţei, Busuiocului, Castanilor, 

Dumbrăviţei, Mureşului şi Măceşului din municipiul Alba Iulia, localităţile componente Oarda şi 

Bărăbanţ”. 

            39. Modifică art. 1 din HCL nr. 21/2009 privind aprobarea documentaț iei de avizare a 

lucrărilor de intervenţii pentru obiectivul ”Modernizare drumuri pietruite şi amenajare rigole şi 

şanţuri municipiul Alba Iulia – localităţi componente: Bărăbanţ, Miceşti, Oarda şi Partoş”. 

            40. Modifică art. 1 din HCL nr. 2/2010 privind însuşirea indicatorilor tehnico-economici 

pentru obiectivul ”Extinderea şi reabilitarea infrastructurii de apă şi apă uzată în judeţul Alba”. 

            41.  Parceleaza imobilul (teren) înscris în CF 29120 Alba Iulia nr top. 2955/1 situat în Alba 

Iulia str. Energiei FN. 

             42. Parcelează imobilul (teren) situat în Alba Iulia str, Lipoveni nr. 4A. 

           43. Încetează contractul de locaţie de gestiune pentru producere, transport şi distrubuţie 

energie termică încheiat între Consiliul local al municipiului Alba Iulia şi SC Dalkia SRL. 

            Iniţiator 

             Primar  

                  Mircea Hava 

 

44. Aprobă încheierea unui act adiţional la contractul de asociere dintre Consiliul local Alba 

Iulia şi SC Grup Corint SA. 

Iniţiator: 

Grupul consilierilor locali PNL 

 

 

II. Diverse. 

 

III. Stabilirea datei şedinţei Consiliului local al municipiului Alba Iulia pentru luna aprilie 

2011. 



 

 Pop Monica Liana: "Înainte de a intra în dezbateri, reamintesc celor care au fost prezenţi la 

şedinţa extrordinară din data de 4 martie, iar pe cei care au lipsit îi informez că pentru următoarele 3 

luni, la propunerea mea si cu votul majorităţii celor prezenţi, Punctul Diverse va fi discutat la finalul 

şedinţei noastre. Vă mulţumesc! 

Vă propun să începem cu ordinea de zi care este destul de bogată." 

 

         1. Aprobă rectificarea bugetului general de venituri şi cheltuieli al municipiului Alba Iulia pe 

anul 2011. 

Se dă cuvântul doamnei Teofila Ţîr care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Sandu Cornel Stelian care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului local  de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe, servicii 

publice şi comerţ. 

Sandu Cornel Stelian: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

Teofila Ţîr: "În afară de ceea ce v-am prezentat în materialele care v-au survenit, vă mai 

informez că, după ce am predat materialele ne-au mai sosit două adrese prin care s-au mai primit 

încă două sume. Prima constă în subvenţii pentru finanţarea lucrărilor de cadastru imobiliar 300000 

lei. Şi a doua venituri din capital adică sume  pentru construcţia de locuinţe, ceea ce a dus la 

modificarea automată şi la introducerea listei de investiţii ca anexă trei la buget. Acestea sunt 

modificările faţă de ceea ce v-am prezentat iniţial în materialele date." 

Pop Monica Liana: "Dacă sunt discuţii? Dacă nu sunt, supun la vot. Cine este pentru?" 

  "Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 13 voturi pentru şi 6 voturi împotrivă Dărămuş 

Marcela Eugenia, Lupea Iulian Nelu, Hondola Liviu, Puican Ioan, Pleşa Gabriel, Coşeriu Sorin 

Nicolae." 

   

 S-a adoptat Hotărârea nr. 51/2011 

 

 Mircea Hava: "De ce vă e ruşine să aprobaţi banii care vin? Ridicaţi mâna!" 

 

 2. Aprobă execuţia bugetului general de venituri şi cheltuieli al municipiului Alba Iulia pe 

anul 2010. 

Se dă cuvântul doamnei Teofila Ţîr care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Sandu Cornel Stelian care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului local  de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe, servicii 

publice şi comerţ. 

Sandu Cornel Stelian: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

Pop Monica Liana: "Dacă sunt discuţii la acest proiect? Nu sunt, aşadar, supun la vot." 

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 13 voturi pentru  şi 6 voturi împotrivă Pleşa 

Gabriel, Puican Ioan, Hondola Liviu, Coşeriu Sorin Nicolae, Lupea Iulian Nelu, Dărămuş Marcela 

Eugenia." 

  

S-a adoptat Hotărârea nr. 52/2011 

 

 3. Aprobă Planul de perfecţionare a funcţionarilor publici din cadrul aparatului de 

specialitate al Primarului municipiului Alba Iulia şi din cadrul serviciilor publice subordonate 

Consiliului local al municipiului Alba Iulia. 

Se dă cuvântul doamnei Teofila Ţîr care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Sandu Cornel Stelian care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului local  de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe, servicii 

publice şi comerţ 

Sandu Cornel Stelian: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 



obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

Sandu Cornel Stelian: "Doamna preşedintă! Eu am următoarea propunere. Să nu mai facem 

discuţiile. Oricum votăm la fel. Nu are rost să ne mai certăm 10 minute. Noi votăm pentru şi alţii 

împotrivă. Citiţi raportul şi votul! Votăm de la început. Ca să trecem la lucruri serioase." 

Pleşa Gabriel: "O întrebare. Se poate spune suma care va fi pentru perfecţionarea 

funcţionarilor publici? Suma alocată. Cât de cât. În cuantum de." 

Luci Man: "Suma nu este prevăzută. Sunt prevăzute numai costurile. Pentru că aşa este 

prevăzut în actele normative. Suma alocată în celelalte, cam 15 milioane costă un curs. Dar vă spun 

că anul trecut n-am dat curs acestei oferte. Numai celor care au fost gratuite." 

Baco Mihai: "15 milioane de lei vechi, nu?" 

Luci Man: "Da. Acolo unde ni s-a oferit gratuitate." 

Bărdaş Horea Mihai: "Opreşte-te te rog frumos că nu înţeleg nimic! Dânşii vorbesc la 

telefon. Vorbesc între ei. Eu nu înţeleg nimic. Întrebaţi-i dacă vor să-şi închidă telefoanele sau să le 

pună pe silenţios. Vă rog frumos." 

Pop Monica Liana: "Vă rog frumos, opriţi telefoanele mobile, se crează un mare deranj! 

Domnul Pleşa doreşte să pună o întrebare. Haideţi să-l ascultam, vă rog!" 

Bărdaş Horea Mihai: "Nu are rost. Vorbiţi la telefoane, vorbiţi între voi. Hai să votăm toate 

proiectele de aici." 

Mircea Hava: "Eu vreau să-i rog pe domnii şi pe doamna din opoziţie, atenţie mărită, ca să 

nu votaţi ca şi în alte şedinţe chiar împotriva străzii dumneavoastră. Banii care vin sunt bani de 

investiţii. Atenţie! Eu vă atrag atenţia într-un mod sportiv. Pe urmă vă faceţi de ... în faţa cetăţenilor 

care poate v-au trimis aici. Şi mă refer în special la zona Bărăbanţ şi la alte zone. Dacă eraţi un pic 

atenţi sunt banii care sunt exclusiv pentru investiţii. Dar nu e nici o problemă. 13-14 voturi sunt 

suficiente ca aceşti bani să vină în oraş să putem lucra. Să vă dea Dumnezeu sănătate. Legat de 

bani. Legea spune 5% din fondul de salarii. Niciodată nu am luat 0, 0, 0 şi ceva. Aşa cum v-am 

spus.  La cele care sunt gratuite şi hai să zic numai transportul le mai punem. La celelalte? Pa! 

Pentru că ştiţi foarte bine că există acest sport nu de ieri, de alaltăieri ci de ani de zile cu Poiana 

Braşov, Olimp în care facem cursuri de perfecţionare. Sărut mâna! Cine vrea să meargă în tabără, să 

meargă pe banii lui! De aceea nu pot să spun o sumă." 

Pop Monica Liana: " Dacă mai sunt şi alte discuţii? Dacă nu mai sunt, supun la vot. Cine 

este pentru?" 

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 19 voturi pentru ." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 53/2011 

 

          4. Aprobă reorganizarea aparatului de specialitate al Primarului municipiului Alba Iulia - 

proiectul este retras de pe ordinea de zi.  

         5. Aprobă reorganizarea Serviciului public de asistenţă socială din subordinea Consiliului 

local al municipiului Alba Iulia - proiectul este retras de pe ordinea de zi. 

         

 

            6. Aprobă repartizarea unei locuinţe. 

       Se dă cuvântul doamnei Luminiţa Fara care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Vasile Cornea care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei de specialitate a Consiliului local pentru activităţi ştiinţifice, învăţământ, cultură, sănătate, 

protecţia socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului. 

Vasile Cornea: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia”. 

Pop Monica Liana: "Discuţii? Dacă nu sunt, supun la vot. Cine este pentru."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 19 voturi pentru." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 54/2011 

 

 7. Aprobă modificarea HCL nr. 362/2009 privind valorificarea resurselor turistice naturale în 

zona Mamut – Parcul Dendrologic Dr. Ioan Vlad – Valea Popii, municipiul Alba Iulia. 



  Se dă cuvântul doamnei Crina Iacob Ioan care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 

raportul de specialitate.  

  Se dă cuvântul d-lui consilier Sandu Cornel Stelian care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului local  de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe, servicii 

publice şi comerţ 

Sandu Cornel Stelian: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

 Baco Mihai: "O singură întrebare am. Acest parc dendrologic este al municipiului?" 

 Călin Hedviga: "Da. Este în proprietatea municipiului." 

 Coşeriu Sorin Nicolae: "Două chestiuni am. În primul rând aş vrea să se aibă în vedere în 

condiţiile în care acest proiect va fi demarat, ca gradul acesta de betonare şi asfaltare al acestui 

traseu să fie cât mai mic cu putinţă. Eu am fost la întâlnirea, mă rog, cu câteva persoane interesate, 

care a fost ieri sau alaltăieri. Şi mă gândesc, sigur că este o idee, că această alee ar putea fi făcută şi 

fără a se turna beton şi asfalt. Sigur că este o remarcă. Sigur că unii se exchibuie că nu s-ar putea 

aşa ceva. Eu cred că s-ar putea.  

 Şi a doua chestiune mult mai consistentă şi de principu, este următoarea. Noi, Primăria, vom 

cheltui cu acest proiect 1290000 euro.  Repet. 1290000 euro. Partea Primăriei. Mă rog. Este un 

proiect. Vin nişte bani nerambursabili. Dar eu nu pot să nu văd această sumă şi să nu mă gândesc 

câte altele s-ar putea face cu aceşti bani. Lucruri care să aducă bani în municipiu şi să nu ocazioneze 

şi alte cheltuieli în viitor. Pentru că ştim cu toţii foarte bine că orice amenajare de genul acesta, bună 

sau rea pentru municipiu, este un lucru care sigur va atrage şi cheltuieli ulterioare. Chiar dacă, să 

zicem că am fi de acord cu acest lucru, pentru că orice lucru care se face este un lucru bun, nu pot să 

nu observ că sunt nişte sume importante care din păcate se folosesc pe acţiuni care nu aduc venituri 

ci din contră ocazionează alte cheltuieli de întreţinere şi aşa mai departe." 

 Baco Mihai: "Într-adevăr suma pare a fi mare. Eu nu mai înţeleg nimic. Înainte eram criticaţi 

că suntem oraşul dintre betoane. Că avem prea multe havele sau pavele. Că avem prea multe 

betoane. Acum când vrem să facem un spaţiu verde şi un parc dendrologic ca să respire oraşul, nici 

aşa nu e bine. Ce vrem să facem până la urmă? Chiar ne trezim să criticăm orice iniţiativă! Eu unul 

am propus, dacă bine vă aduceţi aminte  şi chiar am să-l rog pe domnul Primar, poate reuşim cumva 

ca şi zona aceea pe care o avem în spatele fabricii de covoare, poate reuşim să o transformăm şi pe 

aceea într-un parc. Măi fraţilor, odată veniţi că am distrus tot spaţiul verde, aţi făcut numai pavele şi 

nu ştiu ce! Acum când avem posibilitate şi cofinanţare europeană să facem un parc dendrologic la 

care să-i dăm alura de parc în care să poată merge populaţia oraşului să se recreeze, nu e bine nici 

acum că dăm bani. Dacă am putea găsi ceva fără bani cred că ar fi foarte bine! Nu s-ar opune 

nimeni la această problemă. Dar dacă tot timpul ne punem în balanţă ce am putea face cu banii 

aceştia cred că niciodată nu se va face nimic." 

 Pleşa Gabriel: "Vreau să spun următorul lucru. Eu am participat la acea dezbatere publică şi 

întăresc spusele colegului Coşeriu. Suntem de acord să se facă o asemenea investiţie pentru 

municipiul Alba-Iulia. Bun. Contrazicându-l pe domnul coleg Baco. Pădurea este acolo. Deci există 

zonă verde. Nu se creează zonă verde. Din contră se defrişează şase hectare şi se face o alee. Foarte 

bine. E firesc să se facă lucrul acesta. Şi asta ca să mai terminăm cu lucrul acesta. Dar s-a pus 

problema de către colegul Coşeriu a acestei sume. Şi noi am zis că anul acesta, care este încă un an 

foarte greu, trebuie să recunoaştem, va fi un an greu la fel ca şi 2010, ca şi 2009, să nu cheltuim 

această sumă, să amânăm acest proiect şi să-l bugetăm pentru anul 2012. Aceasta este singura 

noastră doleanţă. Numai puţin şi încheiem imediat. Suntem de acord cu acest proiect dar nu bugetat 

din anul 2011. Aceasta ar fi ideea." 

 

 Intră în sala de şedinţă domnul consilier Breaz Valer Daniel. 

  

 Mircea Hava: "Haideţi să discutăm ceea ce se poate. Nu ceea ce vrem sau ceea ce discutăm 

la şedinţele de partid. Haideţi să discutăm pe lege şi pe proiectele europene. Pe mine mă miră foarte 

mult că un domn consilier care, fără supărare, dar nu mai zic nimic că nu vreau să intru în nici o 

polemică că nu merită efortul. Nu ştiţi că proiectele europene au un început şi un sfârşit! Noi nu 

putem să începem să bugetăm când vrem noi ci trebuie să începem să bugetăm atunci când este 

începutul proiectului european. Deci asta este o chestie lămurită şi nu mai trebuie să discutăm 

chestiuni de genul acesta. Putem să spunem că suma este mare, că puteţi dacă vreţi să o împărţim la 



pensionari ori să cumpărăm ulei şi dăm un litru şi un litru gratis. Ori chestii de genul acesta sau ce 

vreţi dumneavoastră. Dar nu putem să vorbim numai pentru a vorbi. Cred că ar trebui să faceţi unii 

dintre dumneavoastră exerciţiu. Să mai puneţi mâna şi pe carte. Asta v-o spun cinstit. Legat de ceea 

ce înseamnă Consiliu local. Ceea ce a zis domnul Coşer am discutat-o şi chiar a fost problema care 

am ridicat-o eu legată de alei. Aleile normal, când au fost făcute, pista de biciclete, nu o putem face 

pietruită pentru că este obligatoriu să fie făcută din asfalt ca să se poată circula pe ea. Şi chiar că am 

spus-o dumneavoastră şi chiar că aveam şi atunci o propunere şi mă bucur că domnul Coşer a venit 

cu ea. Putem să facem o stradă din macadam, din piatră concasată, dar piatră, piatră granit că aşa am 

văzut în toată lumea. Obligatoriu trebuie să facem rigolele betonate  că altfel vom avea probleme 

mari la prima ploaie. Este ok. Discutând de bani. Aceasta este o sumă pentru un proiect pe care l-aţi 

văzut acum doi ani de zile. O sumă care este discutată de acum doi ani de zile. Deci este ultima dată 

şi vă garantez că este ultima dată când predau lecţii legate de aşa ceva. Este o sumă de acum doi ani 

de zile. Drept că aţi observat şi văd că presa a reţinut lucrul acesta. Şi chiar le mulţumesc că reţin 

chestii de genul acesta. Toate proiectele care au fost licitate în acest an au căzut în jur de 35%. De 

ce? Pentru că acum doi ani discutam de alţi bani şi acum discutăm de alţi bani. Întrebare care poate 

să apară. De ce se ţine la acei bani? Pentru că proiectele au fost depuse acum doi ani de zile. Şi 

acum revenim cu alţi bani, venim cu un alt proiect şi la anu şi la mulţi ani. Sunt chestiuni de lucru şi 

chestiuni de regulamente pe care nu le putem face cum vrei noi. O să fie licitaţia. O să vedem cât va 

rămâne. Avem foarte multe lucruri la care vrem să renunţăm. Vi le-am spus pe toate acolo. Pentru că 

eu asta vroiam de la dumneavoastră  şi chiar asta vroiam să aud de la cetăţenii municipiului Alba-

Iulia să vină să spună. Lăsăm zona! Mulţumesc frumos şi vă mulţumesc că m-aţi ascultat." 

 Coşeriu Sorin Nicolae: "Doamna preşedintă! Vreau să revin doar cu o frază. Deci eu am 

înţeles foarte bine  şi domnul Primar  cred că nu s-a referit în mare măsură la mine. Sigur că acest 

program este. Şi nu este bine ca acum să zicem, domnule nu-l mai facem! Eu am vrut să subliniez 

altceva. Şi aş vrea cel puţin personal şi aşa ca şi mine cred că mai sunt şi alţii. Să văd odată un 

asemenea proiect  sau nişte proiecte de genul acesta  care, în viitor, în puţina perioadă în care o să 

mai fiu aici să am această satisfacţie care pentru mine ar fi deosebită ca să se facă nişte proiecte 

pentru nişte lucruri care aduc şi bani. Aceasta era ideea. Noi l-am discutat de anul trecut. Am fost de 

acord. Sigur că nu putem să venim acum să zicem, domnule dăm cu piciorul la bani aceştia că nu 

mai vrem noi. Dar e o sumă sau nişte sume  care în viitor  să fie privite  şi prin prisma unei 

potenţiale activităţi aducătoare de profit." 

 Mircea Hava: "Nu am nici o chestiune de polemică. Este bine să punem lucrurile la punct. Şi 

vă spun fără polemică. Acestea sunt realităţile şi acestea sunt evidenţele. Restul sunt poveşti şi 

chestiuni. Domnul Coşeriu! Uitaţi aici1 Vă rog din suflet şi vă spun că o să fiu partenerul 

dumneavoastră şi o să-i pun pe cei de la Programe să transpire. O să stau să lucrez cot la cot cu ei. 

Aduceţi-mi primul proiect pe care Consiliul local poate să-l facă care să genereze direct bani. Dacă 

îmi aduceţi un proiect din acesta european, eu o să recunosc peste tot că sunteţi extraordinar. Dacă 

aduceţi unu care să genereze direct bani. Şi asta o ştie toată lumea. Nu mai facem lecţii. Bun. Primul 

proiect care generează direct bani! Asta spun eu. Când îl aduceţi vă garantez că stau cu 

dumneavoastră şi cu ei până îl facem. Dar în sesiunea care se termină în 2013. Proiectul despre care 

discutăm cu parcul dendrologic este pe doi ani de zile. O să vedem ce va spune licitaţia. Sută la sută 

coboară. Vom face şi renunţările respective. Legat de partea de asfalt. Chiar v-am rugat şi am rugat 

pe toată lumea să se gândească la zona de agrement care se creează acolo. O mărim sau o 

micşorăm? Sau ce facem cu ea? Chiar că era o zonă de dezbatere.  Şi aşa este a doua sau a treia oară 

când discutăm. Aţi văzut şi dumneavoastră şi v-am mulţumit că aţi venit acolo. Şi la ora 16,00 câţi 

oameni au fost interesaţi de o chestiune de dezvoltare a ceea ce înseamnă  aţi petrece sâmbăta şi 

duminica într-o zonă deosebită. Vreau să discutăm parcul dendrologic pentru că nu îl facem pentru 

pădurarii care se duc acolo ci este pentru municipiu. Văd că problema nu este interesantă. Poate 

cine ştie. Mai facem un lanţ. Cam asta am vrut să vă spun. Pentru că trebuie să spunem lucrurile 

adevărate. Nu, vreau, bănuiesc, aşa vreau eu. Acestea sunt legile şi acestea sunt programele 

europene." 

 Ioan Bogăţan: "Vreau să vin în sprijinul celor spuse de domnul Primar. Vă spun că ideea de 

la care s-a pornit când s-a scris acest proiect a fost protejarea imediată a parcului dendrologic. La 

vremea respectivă ne-am gândit la această extindere de proiect neştiind ce criză va fi. Şi ceea ce se 

va întâmpla. Era păcat pentru că e prioritar şi urgent. Trebuie protejat acest parc dendrologic pentru 

că sunt multe specii, din care unele sunt adaptate din Japonia ori de nu ştiu unde din lume. E păcat 



să le distrugem că e un parc unicat. De perspectivă, poate exagerez sau poate în colaborare cu 

Universitatea se va putea crea şi o catedră de biologie, botanică, silvicultură. Avem aproape 700 ha 

de pădure. Eu mă gândesc că este un proiect important din mai multe puncte de vedere." 

 Pop Monica Liana: "Cred că discuţiile au fost lămuritoare. Să trecem la vot. Cine este 

pentru?."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 14 voturi pentru şi 6 voturi împotrivă Dărămuş 

Marcela Eugenia, Breaz Valer Daniel, Lupea Iulian Nelu, Hondola Liviu, Pleşa Gabriel, Puican 

Ioan." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 55/2011 

 

 Coşeriu Sorin Nicolae: "Domnul Primar, eu nu am folosit cuvântul direct." 

 Mircea Hava: "Discutăm fără, ca să nu îi deranjăm pe ceilalţi. Nu aţi folosit dar să ştiţi că şi 

o canalizare pusă pe o stradă generează profit după aceea. Şi aceea generează profit. Chem şi 

oameni de ştiinţă dacă vrei." 

 

      8. Aprobă încheierea unui contract de comodat între Consiliul local şi Asociaţia Intercomunitară 

de Dezvoltare Alba pentru proiectul ”Strategia de dezvoltare durabila a AIDA”. 

Se dă cuvântul doamnei Crina Iacob care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul 

de specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Sandu Cornel Stelian care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului local  de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe, servicii 

publice şi comerţ 

Sandu Cornel Stelian: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

Se dă cuvântul d-lui Maier Eugen care prezintă raportul de avizare din partea Comisiei 

Consiliului local pentru administraţie publică locală, juridică şi disciplină, relaţii cu publicul, 

probleme ale minorităţilor, apărarea ordinii publice, respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti. 

Maier Eugen: “Comisia a avizat favorabil proiectul şi nu avem obiecţiuni în privinţa adoptării 

acestuia.” 

 Hondola Liviu: "Am văzut că primăria vrea să dea în comodat o maşină." 

Bărdaş Horea Mihai: "Acela este proiectul 9." 

Hondola Liviu: "Citiţi proiectul. Un contract de comodat. Între Consiliu local şi AIDA." 

Pop Monica Liana: "Nu văd care este problema!? Domnilor consilieri, supun la vot  

proiectul de hotărâre. Cine este pentru?"  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 12  voturi pentru, o abţinere Baco Mihai şi 7 voturi 

împotrivă Dărămuş Marcela Eugenia, Breaz Valer Daniel, Lupea Iulian Nelu, Hondola Liviu, 

Coşeriu Sorin Nicolae, Puican Ioan, Pleşa Gabriel." 

 

           9. Aprobă punerea la dispoziţie de către Consiliul local a autoturismului marca Nissan, 

număr de înmatriculare AB-06-MHM în cadrul proiectului ”Formare continuă pentru un viitor mai 

bun”. 

Se dă cuvântul doamnei Crina Iacob care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul 

de specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Sandu Cornel Stelian care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului local  de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe, servicii 

publice şi comerţ. 

Sandu Cornel Stelian: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

  Se dă cuvântul d-lui Maier Eugen care prezintă raportul de avizare din partea Comisiei 

Consiliului local pentru administraţie publică locală, juridică şi disciplină, relaţii cu publicul, 

probleme ale minorităţilor, apărarea ordinii publice, respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti. 

   Maier Eugen: “Comisia a avizat favorabil proiectul şi nu avem obiecţiuni în privinţa 

adoptării acestuia.” 

 Hondola Liviu: "Am văzut că noi o să dăm în contract de comodat Asociaţiei AIDA. 

Celelalte primării cu ce contribuie la această asociere?" 



Crina Iacob: "Celelalte primării, în primul rând au o cotizaţie anuală în cadrul acestei 

asociaţii pentru cofinanţarea proiectului. Şi deoarece ei nu sunt atât de bine dotaţi că să pună la 

dispoziţie un autovehicol pentru identificarea clienţilor de pe tot arealul AIDA  ni s-a solicitat nouă 

să punem la dispoziţie această maşină." 

Hondola Liviu: "Nu ar fi mai bine ca cei care au un contract de transport, care au prestările 

de servicii să asigure ei o maşină? Pentru că au maşini mici care consumă 3,4 litri la sută, nu una 

care consumă mult." 

Mircea Hava: "Vreau şi eu o maşină cu 3,4%." 

Hondola Liviu: "Au la STP. Cu 3,4%." 

 Crina Iacob: "În bugetul proiectului sunt anumite categorii  definite ca şi eligibile în ordinul 

de cheltuieli. E drept noi nu am luat toate acele cheltuieli sau ei către AIDA  nu au luat în bugetul 

proiectului  efectiv toate tipurile de cheltuieli care erau eligibile. S-ar fi putut lua de exemplu 

decontarea cheltuielilor, a beneficiarului  adică să vină cu biletul de autobuz sau cu ceea ce au ei. 

Deoarece s-a considerat că este pericol de a pierde beneficiarul, a fost mai util de a avea noi o 

maşină să meargă direct la identificarea beneficiarului în localităţi. E simplu. Alte comunităţi au 

maşini la dispoziţie." 

Mircea Hava: "Maşina aceasta, Nissan, a venit tot pe bani europeni. Dacă o folosim un pic şi 

este chestia cu benzina şi motorina de pe proiect, două ore pe zi, eu zic că nu facem nici un lucru 

nenorocit. V-am spus de la început. Suntem singura asociaţie de dezvolatre AIDA care are proiecte 

şi care mişcă ceva în România. Fiţi mândrii că dumneavoastră, consilierii, aţi aprobat-o. Maşina a 

venit pe bani europeni, Nissanul, că nu cred că aţi aprobat vreun ban pentru cumpărarea lui, nu am 

pus nici un cent la ea. Şi Nissanul şi Toyota. Sunt maşini pe bani europeni şi o folosim la un proiect 

pe bani europeni. Ai pus o întrebare pe care mi-o pun şi eu. Ce vreau să întreb?  Noi ne bucurăm că 

încercăm să-i lămurim pe primarii şi consiliile locale din localităţile din zonă că încercăm să facem 

un proiect pentru a lucra împreună. Şi sută la sută va da Dumnezeu peste doi ani şi cred că din 2013, 

în proiectele europene, cei care au proiecte de genul aceştia vor fi primii la masă. Încercăm un 

concept de dezvoltare teritorială. Şi acestea sunt proiectele. Tanti Europa, să-i dea Dumnezeu 

sănătate. Ne dă banii pentru aşa ceva. Să facem trenning, să lămurim lumea. Pentru că, din păcate 

aşa cum nu înţeleg oamenii de aici de la oraş aşa nu înţeleg nici oamenii de aici de la comună. De 

aceea trebuie să vină să plătească cotizaţia. Dar, poate nu au înţeles de ce li se asfaltează drumurile, 

de ce într-un concept de iluminat nu vor intra şi ei, de ce într-un concept de transport urban care nu 

face altceva decât să le facă bine şi să aibă bilete şi să circule ok şi să se întâmple lucruri care în 

Europa se petrec. Asta încercăm să facem. Să aducem o bucăţică de Europa încoace. În afară de 

etnobotanice." 

Baco Mihai: "Un lucru vreau şi eu să spun. Vreau să evit să nu fim un pic penibili într-o 

chestiune. De ce ne trebuie două proiecte?" 

Crina Iacob: "Sunt două proiecte pe care AIDA le are." 

Baco Mihai: "Lăsaţi-mă să vă spun. În proiectul 8 "Aprobă punerea la dispoziţie a 

autoturismului marca Nissan, cu nr. AB 06 MHM, pentru perioada         29. 03. 2011 - 31. 10. 2012, 

44 ore/lună" iar în proiectul 9 "Punerea la dispoziţie de către Consiliul local al municipiului Alba-

Iulia a autoturismului marca Nissan, număr de înmatriculare AB 06 MHM, 2 ore/zi." Nu se poate 

domnule! Ţi-am pus la dispoziţie. Am încheiat comodatul. Comodatul înseamnă că ţi-l dau ţie." 

Mircea Hava: "Ai dreptate. Găseşte altă formă." 

Baco Mihai: "Te foloseşti de el ca un bun proprietar. Îl foloseşti cum vrei tu." 

Crina Iacob: "Sunt două proiecte pe care le are AIDA în implementare." 

Baco Mihai: "Contractul de comodat înseamnă că îţi dau în folosinţă gratuită şi tu plăteşti tot 

ce ai de plătit." 

Mircea Hava: "Modificaţi textul!" 

Baco Mihai: "Nu are rost să mergem cu două proiecte." 

Mircea Hava: "Dar sunt două proiecte." 

Baco Mihai: "Am înteles. Dar eu nu pot să dau în comodat la un proiect. Dau la AIDA şi 

AIDA îl foloseşte unde vrea ea." 

Mircea Hava: "Domnul Baco, eu nu vreau să te contrazic. Din punct de vedere al legilor 

româneşti ai dreptate. Dar vrem ca cerinţele, pentru că şi dumneavoastră de multe ori aţi aprobat şi 

v-am explicat. Domnule, aşa trebuie! Aşa se cere! Aşa este formularea tradusă din limba maternă a 

altora în limba noastră. Şi aşa am primit documentaţia. Dar trebuie pe fiecare să apară  o chestiune 



de genul acesta. Să vedem cum facem. Va trebui să găsim formula." 

Baco Mihai: "E o chestie juridică." 

Crina Iacob: "O să facem un contract de comodat cu comodarea maşinii pe două proiecte.  O 

să nominalizăm pe cele două proiecte." 

Mircea Hava: "Faceţi-o cum trebuie juridic. Să îmbrăcăm şi cerinţa celui care ne dă banii şi 

să respectăm şi treaba noastră." 

 Pop Monica Liana: “Mai sunt şi alte discuţii? Dacă nu mai sunt, supun la vot cine este 

pentru.” 

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 12  voturi pentru, o abţinere Baco Mihai şi 7 voturi 

împotrivă Dărămuş Marcela Eugenia, Breaz Valer Daniel, Lupea Iulian Nelu, Hondola Liviu, 

Coşeriu Sorin Nicolae, Puican Ioan, Pleşa Gabriel." 

  

 Având în vedere discuţiile de mai sus, pentru proiectul nr. 8 şi proiectul nr. 9 se va redacta o 

singură hotărâre. 

 

S-a adoptat Hotărârea nr. 56/2011 

 

Pop Monica Liana: "Aş vrea să vă propun, dacă sunteţi de acord, să discutăm proiectul nr. 

49 acum, să devansăm puţin, având în vedere că doamna Crina Iacob este aici." 

 

        49. Aprobă  Acordul de parteneriat între Primăria municipiului Alba-Iulia şi Asociaţia RYMA, 

în vederea realizării proiectului Amenajarea Centrului Cultural Poarta 7. 

Se dă cuvântul d-nei Crina Iacob care prezintă proiectul de precum şi raportul de 

specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Sandu Cornel Stelian care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului local  de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe, servicii 

publice şi comerţ. 

Sandu Cornel Stelian: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

Crina Iacob: "Am primit o solicitarea din partea Asociaţiei RYMA, reprezentată aici de 

doamna Cândea. O solicitare de intrare în parteneriat pe un proiect pe care l-au câştigat de la 

Fundaţia pentru parteneriat de la Miercurea Ciuc. Aceasta îşi propune să amenajeze pe o suprafaţă 

de 1400 mp  spaţiu pentru recreere, camping şi odihnă  în incinta centrului cultural  Poarta 7 din 

Cetatea Alba-Iulia cu confecţionarea de mobilier urban şi de asemenea utilităţi ecologice. Asociaţia 

RYMA mai are ca şi partener pe acest proiect, Asociaţia Pro Tinereţe. Noi propunem de asemenea 

darea în folosinţă a acestui parc pe care îl aveţi în imagine  şi de asemenea să participăm ca şi 

cofinanţare cu jumătate din valoarea contribuţiei, respectiv cu suma de  2585 ron. Cam acesta este 

conţinutul proiectului." 

 Pleşa Gabriel: "Eu am fost în permanenţă un susţinător al parteneriatului cu RYMA. Încă o 

dată îi felicit pentru ceea ce fac acolo cu posibilităţi puţine. E foarte bine că am înţeles la timp deşi 

au fost voci şi contra acestui parteneriat, că oamenii aceştia cu forţe puţine dar cu foarte mult talent  

şi foarte multă bunăvoinţă reuşesc  să facă foarte multe lucruri bune pentru oraş. Încă o dată îi 

felicit." 

Hondola Liviu: "Şi eu sunt un susţinător al acestui proiect dar vreau să întreb dacă nu cumva 

Grup Corint va fi afectat de programul de execuţie al lucrărilor pe acest proiect." 

Mircea Hava: "Nu e zona aceea." 

Sandu Cornel Stelian: "La articolul 2 scrie "Aprobă alocarea sumei de 10000 ron." 

Crina Iacob: "Îmi cer scuze. E o greşeală. E suma de 2585." 

Sandu Cornel Stelian: "Atunci se modifică art. 2." 

Pleşa Gabriel: "Domnul Primar, Poarta 7 rămâne ceea ce există acum sau mai sunt piese care 

vor fi schimbate?" 

Mircea Hava: "Poarta 7 va rămâne ceea ce este. Să explicăm şi ceea ce se face în Cetate şi 

ceea ce înseamnă proiectele din Cetate. Proiectele din cetate nu sunt de conservare. Sunt de 

restaurare, să aducem către forma iniţială  şi pe urmă de punere în valoare. Este conceptul de cetate 

vie. Poarta 7 va fi făcută aşa cuma fost ea, aproape 90%, 99% în funcţie de documentele care sunt, 

cum a fost ea în 1800. Ultimele desene au fost făcute în 1820. Dar se restaurează în genul Porţii 2. 



 Pop Monica Liana: “Dacă nu mai sunt discuţii, supun la vot cine este pentru proiectul de 

hotărâre modificat, prin introducerea articolului 2 care va avea următorul cuprins: "Aprobă alocarea 

sumei de 2585 lei pentru amenajarea unui spaţiu de camping , recreere şi odihnă în incinta 

"Centrului Cultural Poarta7".” 

          “Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru.” 

 

S-a adoptat Hotărârea nr. 57/2011 

 

        11. Aprobă modificarea Regulamentului de organizare şi funcţionare a parcărilor publice de 

reşedinţă  aflate pe raza municipiului Alba Iulia aprobat prin HCL nr. 76/2010. 

         Se dă cuvântul d-lui Inurean Ioan care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Bogăţan Ioan care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

Bogăţan Ioan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia.” 

Se dă cuvântul d-lui Maier Eugen care prezintă raportul de avizare din partea Comisiei 

Consiliului local pentru administraţie publică locală, juridică şi disciplină, relaţii cu publicul, 

probleme ale minorităţilor, apărarea ordinii publice, respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti. 

   Maier Eugen: “Comisia a avizat favorabil proiectul şi nu avem obiecţiuni în privinţa 

adoptării acestuia.” 

Pop Monica Liana: "Dacă nu mai sunt discuţii, supun la vot cine este pentru."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 13 voturi pentru şi 7 abţineri Puican Ioan, Hondola 

Liviu, Dărămuş Marcela Eugenia, Breaz Valer Daniel, Lupea Iulian Nelu, Coşeriu Sorin Nicolae, 

Pleşa Gabriel." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 58/2011 

 

12. Aprobă modificarea Regulamentului de administrare şi funcţionare a Cimitirului 

Municipal Alba Iulia şi aprobarea Regulamentului de funcţionare a capelei din incinta Cimitirului 

Municipal Alba Iulia. 

 Se dă cuvântul d-lui Inurean Ioan care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Bogăţan Ioan care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

Bogăţan Ioan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia.” 

Se dă cuvântul d-lui Maier Eugen care prezintă raportul de avizare din partea Comisiei 

Consiliului local pentru administraţie publică locală, juridică şi disciplină, relaţii cu publicul, 

probleme ale minorităţilor, apărarea ordinii publice, respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti. 

Maier Eugen: “Comisia a avizat favorabil proiectul şi nu avem obiecţiuni în privinţa adoptării 

acestuia.” 

Pleşa Gabriel: "Doar atât. Ca să mă lămuresc. Este o modificare la un articol că persoanele 

decedate  nu pot fi depuse acolo decât în orele de funcţionare a capelei. Dar erau solicitări şi 

noaptea?" 

Inurean Ioan: "Da. Cetăţeanul a spus: domnule de ce nu mă primeşti şi noaptea?" 

Pop Monica Liana: "Dacă nu  mai sunt discuţii, supun la vot cine este pentru."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 59/2011 

 

  13. Aprobă vânzarea prin negociere directă a unui imobil (teren) situat în Alba Iulia, str. 

Gheorghe Doja, nr. 3B. 

 Se dă cuvântul d-lui Inurean Ioan care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Bogăţan Ioan care prezintă raportul de avizare din partea 



comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

Bogăţan Ioan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia.” 

Inurean Ioan: "Aici vreau să fac o precizare pentru colegele care consemnează. Suprafaţa 

care se va vinde este de 299 mp. Nu 288mp. Pentru posibilitatea rectificării şi noi încasăm banii la 

suprafaţa reală. 299 mp." 

Pop Monica Liana: “E făcută corectura şi în proiect.” 

Baco Mihai: “Terenul este în curtea omului?” 

Inurean Ioan: “Este în realitate 299 mp. Îl foloseşte.” 

Pop Monica Liana: "Dacă nu mai sunt discuţii, supun la vot cine este pentru."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 60/2011 

 

           14. Aprobă vânzarea prin negociere directă a unui imobil (teren) situat în Alba Iulia, str. 

Iaşilor, FN – proiectul este retras de pe ordinea de zi.  

 

           15. Aprobă vânzarea prin negociere directă a unor imobile (terenuri) situate în Alba Iulia, B-

dul Ferdinand I, nr. 11. 

 Se dă cuvântul d-lui Inurean Ioan care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Bogăţan Ioan care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

Bogăţan Ioan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia.” 

Pop Monica Liana: "Dacă sunt discuţii? Dacă nu sunt, supun la vot cine este pentru."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 61/2011 

 

     16. Aprobă încheierea unui Protocol de colaborare între Consiliul Local al municipiului Alba 

Iulia şi S.C.ROŞIA MONTANĂ GOLD CORPORATION S.A. 

 Se dă cuvântul d-lui Inurean Ioan care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Bogăţan Ioan care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

Bogăţan Ioan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia.” 

Inurean Ioan: “Şi aici avem o rectificare  care ne-a apărut după predarea materialelor, de la 

Gold Corporation. Suprafaţa cu care ei vin în protocolul respectiv este mai mare. Nu este 2200 ci 

este 3265 şi ceva. În comisie s-a discutat această modificare.” 

Pop Monica Liana: "Dacă sunt discuţii? Dacă nu sunt, supun la vot cine este pentru cu 

amendametul propus."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 62/2011 

 

       17. Aprobă Planul de întreţinere a zonei de agrement din cadrul proiectului “Valorificarea 

resurselor turistice naturale în zona Mamut-Parcul Dendrologic Dr. Ioan Vlad – Valea Popii în 

Municipiul Alba Iulia”. 

 Se dă cuvântul d-lui Inurean Ioan care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Bogăţan Ioan care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

Bogăţan Ioan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia.” 



Coşeriu Sorin Nicolae: “O mică întrebare. Aici la costurile de întreţinere a proiectului, la 

cheltuieli de personal 36000 lei/an. Eu am înţeles că parcul acesta are vreo 0,9 hectare.” 

Mircea Hava: “Cât?” 

Coşeriu Sorin Nicolae: “0,9 hectare.” 

Bogăţan Ioan: “Locul de campare este 0,9 hectare.” 

Coşeriu Sorin Nicolae: “Nu. Întreţinerea suprafeţei de 0,9 hectare.” 

Bogăţan Ioan: “Zona de agrement.” 

Coşeriu Sorin Nicolae: “Atunci înseamnă că nu e bună anexa.” 

Inurean Ioan: “Domnul Primar! Când avem ocazia şi sunt toţi consilierii o să-i ducem.” 

Mircea Hava: “Domnul Inurean! Nu-mi spuneţi mie chestii din acestea. Eu nu fac proiecte în 

necunoştinţă de cauză. Invitaţi-i! Duceţi-i! Au ieşit bondarii.” 

Coşeriu Sorin Nicolae: “Eu citesc ce scrie aici!” 

Mircea Hava: “Nu scrie bine acolo!” 

Bărdaş Horea Mihai: “Daţi-ne Nissanul!” 

Mircea Hava: “Eu vă dau. Ar trebui să punem încă o dată proiectul cu toată zona aceasta. 

Acolo există zona de agrement cu 0,9 hectare. Cu parcarea şi cu zona cu filigoriile şi cu clădirea hai 

să îi spunem, de a intra înăuntru şi să-ţi faci nu ştiu ce acolo. Deci cu această clădire şi cu filigoriile, 

cu duşurile şi cu wc-uri publice. Toată aceată zonă de 0,9 hectare este lipită de parcul dendrologic.” 

Coşeriu Sorin Nicolae: “Bine. Şi întreţinerea se referă la ce? La partea de 0,9 hectare sau 

mai mult?” 

Bogăţan Ioan: “Domnul consilier! Aprobarea proiectului ne impunea să existe un contract de 

întreţinere.” 

Coşeriu Sorin Nicolae: “Asta am înţeles!” 

Mircea Hava: “Silvia, explică-le, te  rog!” 

Silvia Moldovan: “Este vorba de proiectul pe care dumneavoastră l-aţi aprobat şi tocmai v-a 

fost prezentat acolo. Este vorba de o arteră sau cum să îi spun, un spaţiu de circulaţie în lungime de 

5 km plus această zonă care are mobilier. E spaţiu de campare plus pista şi aleea de biciclete.” 

Hondola Liviu: “Domnul Primar spunea altceva. Spunea că este vorba de pista de biciclete 

plus căile de acces.” 

Silvia Moldovan: “Domnul consilier, nu interpretaţi greşit! Proiectul care este acolo se referă 

la tot studiul care face obiectul finanţării. Şi pe acel amplasament pe care se dezvoltă proiectul 

trebuie calculate costurile anuale de întreţinere. Aceasta este cerinţa de promovare la finanţare. Şi 

aceste costuri se referă la tot terenul care tocmai v-a fost prezentat şi a fost dezbătut zilele trecute.” 

Coşeriu Sorin Nicolae: “Am înţeles. E foarte clar şi ce aţi spus dumneavoastră şi ce scrie 

aici. Ori ce scrie aici, negru pe alb, că obiectul acestui serviciu îl constituie  întreţinerea suprafeţei 

de 0,9 hectare pe care va fi amenajată zona de agrement. Bun. Dacă e mai mult e în regulă. Dar 

trebuie să scrie. Dar dacă se dă 36000 lei pe an ca să întreţii 0,9 hectare atunci iertaţi-mă! Fac eu 

lucrul acesta!  Trebuia să scrie aici că e vorba şi de alte suprafeţe.” 

Marius Rotar: “Domnul Coşeriu! Nu e vorba de alte suprafeţe. E vorba de 0,9 hectare. Suma 

aceasta este alocată pentru obiectivul de 0,9 hectare care e aferent zonei de agrement de la parcul 

dendrologic.” 

Coşeriu Sorin Nicolae: “Şi atunci eu revin la întrebarea pe care am vrut să o pun. 36000 lei 

care înseamnă 18 milioane pe lună. Mi se pare o sumă mare! Asta era întrebarea.” 

Pop Monica Liana: "Mai doreşte cineva să se înscrie la cuvânt? Dacă nu, vă propun să 

trecem la vot. Cine este pentru acest proiect de hotărâre?"  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 13 voturi pentru şi 7 abţineri Breaz Valer Daniel, 

Dărămuş Marcela Eugenia, Hondola Liviu, Puican Ioan, Pleşa Gabriel, Lupea Iulian Nelu, Coşeriu 

Sorin Nicolae." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 63/2011 

     18. Aprobă transmiterea în folosinţă gratuită către F.D.E.E. ELECTRICA  DISTRIBUŢIE 

TRANSILVANIA SUD S.A. - S.D.E.E. ALBA a unui spaţiu situat în incinta Fortificaţiei tip Vauban 

Alba Iulia. 

 Se dă cuvântul d-lui Inurean Ioan care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Bogăţan Ioan care prezintă raportul de avizare din partea 



comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

Bogăţan Ioan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia.” 

Pop Monica Liana: "Dacă sunt discuţii? Dacă nu sunt, supun la vot cine este pentru."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 64/2011 

 

 

      19. Aprobă încheierea unui act adiţional la contractul de comodat nr. 65.044/2010. 

      Se dă cuvântul d-lui Inurean Ioan care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Bogăţan Ioan care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

Bogăţan Ioan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia.” 

Se dă cuvântul domnului Maier Eugen care prezintă raportul de avizare din partea comisiei 

pentru administraţie publică locală, juridică şi disciplină, relaţii cu publicul, probleme ale 

minorităţilor, apărarea ordinii publice, respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti. 

  Maier Eugen: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia.” 

Pop Monica Liana: "Dacă sunt discuţii? Dacă nu sunt, supun la vot cine este pentru."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 13 voturi pentru şi 7 abţineri Breaz Valer Daniel, 

Dărămuş Marcela Eugenia, Hondola Liviu, Puican Ioan, Pleşa Gabriel, Lupea Iulian Nelu, Coşeriu 

Sorin Nicolae." 

 

 Proiectul de hotărâre nu s-a adoptat deoarece nu s-a întrunit numărul de voturi necesar. 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 65/2011 

 

 

       20. Aprobă participarea la licitaţia publică organizată pentru vânzarea unui imobil (teren) situat 

în Alba Iulia, str. Ardealului, FN. 

          Se dă cuvântul d-lui Inurean Ioan care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Bogăţan Ioan care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

Bogăţan Ioan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia.” 

Bărdaş Horea Mihai: “Până la suma de 60000 euro s-a propus în comisie. Ştie domnul 

Hondola. Cu completarea sumei la art. 3.” 

Sandu Cornel Stelian: “Dacă evaluarea este de 41000 euro şi se ştie că hotărârea e publică, 

Consiliul local are mandat să meargă până la 60000 euro. Nu există posibilitatea să vină unu să 

ridice licitaţia până la 60000 euro? Dacă noi punem 100000, vine unu şi oferă 90000, domnul 

Primar are mandat să dea 100. Nu facem o greşeală să lăsăm la 41000 euro? Se ştie că Consiliul 

local nu va da mai mult  şi că acest spaţiu va fi parcare. Nu cred că cineva va da mai mult să intre în 

aceeaşi discuţie cu Consiliul local şi cu Ciobanu. Eu am întrebat. Şi mi s-ar părea logic să lăsăm cât 

e evaluarea.” 

Mircea Hava: “Mie îmi convine în jos dacă puteţi.” 

Breaz Valer Daniel: “Preţul de 101 euro/mp este cel mai bun preţ? Reţin ceva din discuţiile 

anterioare cu domnul Ciobanu. Poate greşesc. Să nu păţim ce au păţit cei de la Sebeş.” 

Mircea Hava: “Domnul Breaz! El cerea 100 şi ceva de mii de euro. Nu 100/mp. Împărţit la 

400, peste 200 şi ceva.” 

Sandu Cornel Stelian: “Mie mi se pare că am face o greşeală dacă dăm peste preţ.” 

Baco Mihai: “Eu împărtăşesc întocmai părerea domnului Sandu. Şi mie mi se pare că 

ridicăm noi preţul în condiţiile în care banca vinde terenul. Nu domnul Ciobanu! Avem un PUZ 



aprobat acolo. Nu se poate face decât parcare. Numai noi putem face parcare. Bine a zis domnul 

Cornel. Oricine este interesat să vândă cât mai scump. Dar noi suntem interesaţi să cumpărăm cât 

mai ieftin.” 

Inurean Ioan: “Dar avem şi un risc.” 

Baco Mihai: “Riscul acela îl putem elimina. Nu mai discutăm aşa.” 

Mircea Hava: “Eu v-am spus. E licitaţie. Eu prefer să rămân la 41000. Poate cineva ar 

trebui, dintre cei care m-au certat, în ghilimele, când s-a făcut vânzarea şi ne-au făcut interpelări că 

de ce nu dăm banii şi de ce nu vindem şi am întors proiectul şi acum şi-a întors poziţia. E foarte 

bine. Timpul câteodată luminează minţile. V-am spus că vom ajunge în situaţia să cumpărăm la 

jumătate de preţ. Am ajuns în această situaţie să cumpărăm la jumătate de preţ. Şi la preţul normal. 

Vă mai spun încă o treabă. Eu nici 100 euro/mp nu pot să cred pentru că este un teren grevat de 

sarcini. Dacă tot a zis 100 euro/mp. Atât a ieşit expertiza. Eu zic să rămânem acolo. Dacă banca îl 

va vinde la cineva şi acel cineva va începe să-şi pună iar izmenele acolo vom începe iar o 

izmeneală. Asta este viaţa. Noi suntem pregătiţi pentru chestii de genul acesta. Acum domnul 

Ciobanu şi-a construit acolo nu ştiu ce capră. Normal că domnul Ciobanu va primi din nou 

felicitările din partea Primăriei. De fapt cred că   le-a şi primit. Ce pot să vă spun. În momentul în 

care s-au construit acele panouri, a distrus 3-4, filmat, poze, martori în judecată şi am pierdut. 

Atenţie! Cei care vreţi să stricaţi ceva public puteţi să vă duceţi să stricaţi tot ce vreţi voi. Să 

dărâmaţi şoseaua că nu păţiţi nimic! Ne amendează pe noi. Şi atât. Am pierdut în instanţă. Nu mai 

întreb de ce. Răspundeţi-vă fiecare.” 

Pleşa Gabriel: “Domnul Primar! E puţin probabil ca cineva să vină să cumpere acolo şi să 

dea mai mult. Dar el trebuie să ştie, domnule, şi omul acesta că nu poate obţine nici o autorizaţie. 

Este puţin probabil să vină cineva numai să încurce.” 

Mircea Hava: “Nu mai există nici un om. Există banca.” 

Pleşa Gabriel: “E adevărat că există banca. Dar chiar nu văd să fie cineva citav la cap din 

Alba-Iulia să cumpere terenul acesta.” 

Mircea Hava: “Eu vă spun că nu putem să trecem peste preţul de expertiză. Cu toate că 

mergem la o licitaţie. În momentul în care Consiliul local doreşte să cumpere un teren, art. 1 din 

hotărâre, mergem la o licitaţie. Nu mergem la chestiuni în care cumpărăm găini sau trotinete care au 

preţul pe ele. Pentru asta trebuie să îi dai o marjă de mişcare. Nu am nevoie de ea?  Mă duc la suma 

aia, atât am dat, atât rămâne. Dacă îl vinde banca e bine. Dacă nu să se uite la el până la calendele 

greceşti! S-ar putea ca banca să nu îl vândă. Pentru că ea vrea să recupereze vreo 112000, gaura, 

fără alte chestii. Şi ar fi vrut să recupereze vreo 90. Deci cred că şi aşa a fost în pierdere ceva bănuţi. 

Nu ştiu cum a putut cineva să evalueze terenul acela la 100 şi ceva de mii de euro. A fost altă 

discuţie, altă temă.” 

Pop Monica Liana: "Mai sunt şi alte discuţii? Dacă nu mai sunt, supun la vot cine este 

pentru acest proiect de hotărâre aşa cum a fost prezentat." 

Bărdaş Horea Mihai: “Fără propunerea comisiei.”  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 66/2011 

 

 21. Aprobă şi avizează documentaţii de urbanism (PUD, PUZ). 

Călin Hedviga: "Primele trei articole se referă la dorinţa dumneavoastră de a aviza toate 

lucrările şi modificările tehnico edilitare ce se realizează pe teritoriul municipiului Alba-Iulia.” 

 Art.1: Avizează “MODERNIZARE LEA 0,4 KV ALBA IULIA, STR. PETRU DOBRA, 

IOAN BUTEANU si PACLISA” solicitant S.C. ELECTRICA SA – SDEE ALBA. 

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă proiectul precum şi raportul de 

specialitate.  

 Călin Hedviga: “La art. 1 modernizare reţea electrică pe strada Petru Dobra, Ioan Buteanu şi 

Pâclişa. De ce vă supun atenţiei acest traseu? Pentru că ele sunt în faza de certficate de urbanism. Şi 

v-am mai spus dacă pe strada Petru Dobra care este în curs de reabilitare pe PIDU, vom solicita sau 

nu îngroparea acestor reţele tehnico-edilitare, ele fiind propuse aerian.” 

      Părăsesc sala de şedinţă domnul Puican Ioan şi doamna Dărămuş Marcela Eugenia. 

  Pop Monica Liana: “Avizul Comisiei?” 

 Cimpoeş Cornel Pavel: “În comisie s-a impus condiţia realizării traseului de reţea electrică 



în montaj subteran pe strada Petru Dobra în corelare cu lucrările de reabilitare a străzii iar blocurile 

de măsură şi protecţie să se amplaseze la alineamentul la stradă, în interiorul proprietăţilor.” 

 Baco Mihai: “Din câte îmi aduc eu aminte, nu cu mult timp în urmă, cu vreo 2-3 şedinţe am 

respins cererea celor de la MAI  pentru instalarea unui cablu care era aerian. Tocmai în ideea că 

mergem cu îngroparea acestora. Ori suntem consecvenţi în ceea ce decidem ori dacă nu mergem 

cum vrem.” 

 Revine în sală domnul consilier Puican Ioan. 

 Călin Hedviga: “Tocmai de aceea am supus discuţiei dumneavoastră să decideţi cum vreţi. 

De exemplu, pe str. Petru Dobra dânşii propun înlocuirea stâlpilor din beton fisuraţi şi unii de lemn 

cu alţii. Noi propunem să meargă subteran odată cu lucrările efectuate de Primărie. Măcar pe 

străzile acestea. Dacă dumneavoastră decideţi că peste tot! Eu am avut o discuţie cu Silvia şi a zis 

că nu e bine chiar să rămână tot oraşul. Pe măsură ce se reabilitează străzile să le propunem 

îngroparea. Cum consideraţi!” 

 Baco Mihai: “Azi îngropăm, mâine dezgropăm!” 

Marius Rotar: “Numai să dorească să intre şi ei atunci.” 

 Silvia Moldovan: “Asta a fost. Legat de costuri. Una e cu costuri legat de aerian şi alta e 

subteran.  Şi vom fi puşi în situaţia să aşteptăm după ei că nu au buget de investiţii ca să înlocuiască 

un stâlp de alimentare cu altul.” 

 Călin Hedviga: “Consider că pentru aceste lucrări pe care vi le prezint au buget. De aceea au 

solicitat certificate de urbanism.” 

 Revine în sală domna Dărămuş Marcela Eugenia. 

 Mircea Hava: “Haideţi să mergem pe o recomandare de îngropat şi o să văd ce se poate face. 

Ei au un buget de reparaţii. Dacă fac aşa îşi repară, vor schimba stâlpii şi vor pune ceea ce a fost 

până acum şi lămpile. Dacă pot să îi duc în zonă, să îl chem pe directorul general să vină aici ca să 

văd cum stau cu banii ca să îngroape. Mergem pe recomandarea de a îngropa. Dacă se reuşeşte, 

pentru că mă interesează la fel ca şi pe dumneavoastră ca să îngropăm măcar unde reparăm. Şi tot 

ca o paranteză. Este plata la marea deşteptăciune pe care am avut-o de 100 de ani de zile cu legea 

energiei electrice şi cu alte chestii de genul acesta în care le-a fost frică guvernelor ca sistemul 

electric să treacă în proprietatea noastră. Dacă era în proprietatea noastră şi în comodatul lor ori în 

cesiune pe proiecte europene pe care le-am avut puteam să aducem bani de acolo şi să facem totul. 

Aşa tragem de ei ca să facă ceva. Şi ei ţin de bănuţii lor.” 

 Bărdaş Horea Mihai: “Întrebare. Dânşii pe stâlpii aceştia nu montează odată cu RDS, nu ştiu 

ce? Nu capătă bani? Campanii electorale pe stâlpi. Aceştia nu sunt bani?  Păi ei de ce nu au bani să 

înlocuiască? Salariile în Electrica sunt imense. Păi atunci ei de ce nu au bani să înlocuiască?” 

 Mircea Hava: “Şti care e treaba Silvia? Tu să-ţi faci treaba. Am discutat. Dacă nu găseşti tu 

bani de acasă! Bine? Ştiţi care e problema noastră? Fiecare se uită în ograda altcuiva. Frizerul vrea 

să facă pantaloni şi ăla care face pantaloni vrea să tundă. Suntem şi îmbrăcaţi prost şi tunşi prost!” 

 Bărdaş Horea Mihai: “Domnul Primar are dreptate. Dacă vreţi să vă arăt stâlpul de pe strada 

mea  care e din lemn şi  e de 50 de ani şi are 200 de fire pe el. Să fim corecţi şi cu ei! Ei înlocuiesc 

numai unde vor. În loc să facă pe o stradă principală şi frumoasă.” 

 Pop Monica Liana: “Dacă mai sunt şi alte discuţii? Dacă nu mai sunt, supun la vot cine este 

pentru acest proiect, cu introducerea condiţiei impusă de Comisie?” 

        “Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru.” 

 

  

  Art.2: Avizează “EXTINDERE RETELE COMUNICATII – FIBRA OPTICA PE STALPI DE 

JOASA TENSIUNE EXISTENTI, ALBA IULIA, BARABANT, OARDA, MICESTI, PACLISA” 

solicitant RDS&RCS. 

          Se dă cuvântul d-nei  Călin Hedviga care prezintă proiectul precum  şi raportul de 

specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Cimpoeş Cornel Pavel care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, ecologice, 

protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură. 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre cu condiţia ca 

pe străzile care fac obiectul lucrărilor de reabilitare a traseului de fibră optică  să se realizeze în 

montaj îngropat iar pentru celelalte trasee se impune îngroparea fibrei optice în corelare cu lucrările 



de modernizare a străzilor pe măsură  ce acestea se vor realiza.” 

Călin Hedviga: “Pentru comunicaţii RDS, RCS extinde reţea telecomunicaţii în ALBA 

IULIA, BARABANT, OARDA, MICESTI, PACLISA şi ne prezintă o listă de străzi. Propunerea 

noastră este aceeaşi. Pe străzile care intră în reabilitare să fie subteran.”  

Cimpoeş Cornel Pavel: "Aici eu propun ca pe aceste străzi să nu mai montăm pe lângă cei 

1897 de stâlpi încă o mie pe lângă ce are Electrica." 

Mircea Hava: “Se montează pe 1897.” 

Baco Mihai: “Eu încă odată subliniez. Nu am aprobat pentru MAI pentru nişte probleme 

care zic eu, erau destul de importante vine RDS-ul cu …” Sub pământ!” 

Puican Ioan: “Deja sunt instalate.” 

Mircea Hava: “Le tăiem!” 

Baco Mihai: “La noi ca la nimeni!” 

Breaz Valer Daniel: “Dacă în toate oraşele civilizate europene nu mai găsim aşa ceva, nu am 

putea iniţia un proiect prin care să aducem la cunoştinţa tuturor firmelor care întind cabluri pe stâlpi 

ca în momentul în care dezvoltă ceva, nu chiar să îi obligăm chiar acum să le taie şi să le bage prin 

pământ, dar în momentul în care dezvoltă ceva  să fie îngropate. Şi atunci am încheiat toată discuţia. 

Dacă facem un proiect se va respecta.” 

Pop Monica Liana: “Dacă mai sunt şi alte discuţii? Dacă nu sunt, supun la vot cine este 

pentru acest proiect cu condiţia impusă de Comisie?” 

        “Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru.” 

 

 

 Art.3: Avizează “EXTINDERE RETELE COMUNICATII – FIBRA OPTICA PE STALPI 

DE JOASA TENSIUNE EXISTENTI, ALBA IULIA, STR. MUNTENIEI, MIHAI VITEAZUL, 

DIMITRIE CANTEMIR SI B-DUL FERDINAND I” solicitant SC VODAFONE ROMANIA 

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUZ-ul precum  şi raportul de specialitate. 

Se dă cuvântul d-lui consilier Cimpoeş Cornel Pavel care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, ecologice, 

protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură. 

Cimpoeş Cornel Pavel: “În comisie s-a impus condiţia ca pe străzile Munteniei şi Mihai 

Viteazu care fac obiectul lucrărilor de reabilitare să se realizeze traseul de fibră optică în montaj 

îngropat iar pentru celelalte trasee se impune îngroparea fibrei optice  în corelare cu lucrările de 

modernizare pe măsură ce acestea se vor realiza.” 

Călin Hedviga: “Propunere pe str. Munteniei, Mihai Viteazu, Dimitrie Cantemir şi b-dul 

Ferdinand. Solicitant Vodafone România.” 

Pop Monica Liana: “Supun la vot cine este pentru acest proiect cu condiţia cerută de 

Comisie?” 

        “Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru.” 

 

Art.4: Avizează Planul Urbanistic Zonal “INTRODUCERE IN INTRAVILAN PENTRU 

CONSTRUIRE LOCUINTE INDIVIDUALE, OARDA DE JOS, ZONA DUBLIHAN, STR. 

CUTINA” solicitant STAN CALIN si CUTEAN GHEORGHE. 

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUZ-ul precum  şi raportul de specialitate. 

Se dă cuvântul d-lui consilier Cimpoeş Cornel Pavel care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, ecologice, 

protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură. 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

Călin Hedviga: “Avizare PUZ introducere în intravilan în vederea construirii de locuinţe 

individuale. Suntem pe strada Cutinei, Oarda de Jos.” 

Pop Monica Liana: “Dacă sunt discuţii? Dacă nu sunt, supun la vot cine este pentru avizare.” 

 “Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru.” 

 

  Art.5: Avizează Planul Urbanistic Zonal “CONSTRUIRE LOCUINTE UNIFAMILIALA, 

STR. PETRU DOBRA” solicitant ENESCU IOAN. 

           Se dă cuvântul d-nei  Călin Hedviga care prezintă proiectul precum  şi raportul de 



specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier care Cimpoeş Cornel Pavel prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, ecologice, 

protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură. 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

Călin Hedviga: “Construire locuinţe unifamiliale pe strada Petru Dobra, solicitant Enescu 

Ioan pentru schimbarea unităţii teritoriale de referinţă în vederea construirii unei locuinţe 

individuale care arată ca în planşa de faţă.” 

Baco Mihai: “Foarte frumoasă planşă. Şi casa e şi mai frumoasă! Chiar nu am fost la 

ultimele şedinţe de comisie.  Şi chiar îmi pare rău. Doamna Hedviga! Eu nu ştiu a câta oară se ridică 

problema în comisii şi în Consiliu local. Aprobăm! Ce aprobăm? Două linii.” 

Călin Hedviga: “Noi propunem aici schimbarea zonei funcţionale. Caracterul de PUZ 

presupune o generalitate.” 

Baco Mihai: “Corect.” 

Călin Hedviga: “Sigur că aici intră un pic mai multe detalii.” 

Baco Mihai: “Da. În care sunt şi nişte detalii. În acea generalitate.” 

Călin Hedviga: “După aceea facem proiectul tehnic, domnul Baco! Acum eu nu puteam să 

cer!” 

Baco Mihai: “Păi noi schimbăm PUZ-ul că deja era făcut.” 

Călin Hedviga: “Este PUG-ul care zice ca aici să fie numai grădini. Iar prin acest PUZ 

putem modifica caracterul zonei. Să nu fie numai grădini. Să poată fi construită casa pe această 

zonă.” 

Baco Mihai: “Am înţeles.” 

Pop Monica Liana: “Aşadar, dacă nu mai sunt nelămuriri, supun la vot cine este pentru 

avizare.” 

         “Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru.” 

 

 Art.6: Avizează Planul Urbanistic Zonal “INTRODUCERE IN INTRAVILAN IN 

VEDEREA CONSTRUIRII UNEI LOCUINTE, OARDA DE SUS, STR. VICTORIEI” solicitant 

INUREAN VIORICA.  

          Se dă cuvântul d-nei  Călin Hedviga care prezintă proiectul precum  şi raportul de 

specialitate. 

          Se dă cuvântul d-lui consilier care Cimpoeş Cornel Pavel prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, ecologice, 

protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură. 

           Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat favorabil  acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

Călin Hedviga: “În Oarda de Jos o solicitare de intrare în intravilan.” 

Pop Monica Liana: “Dacă sunt discuţii? Dacă aveţi întrebări? Dacă nu, supun la cine este 

pentru avizare.” 

 “Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru.” 

 

 

  Art.7: Avizează Planul Urbanistic Zonal “INTRODUCERE IN INTRAVILAN PENTRU 

CONSTRUIRE ABATOR SI CRESCĂTORIE DE IEPURI, MIEI SI CHINCHILA, ALBA IULIA, 

EXTRAVILAN, ZONA SOSEAUA DE CENTURA”, solicitant SC RABB MEAT. 

           Se dă cuvântul d-nei  Călin Hedviga care prezintă proiectul precum  şi raportul de 

specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Cimpoeş Cornel Pavel care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, ecologice, 

protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură. 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

Călin Hedviga: “Vreau să vă aduc aminte că luna trecută am aprobat această funcţiune 

pentru extravilanul municipiului Alba-Iulia. Reavizarea constă în faptul că terenul a trecut de pe 



proprietatea persoanei fizice pe una juridică şi pentru finanţare este nevoie de noua titulatură. Deci 

nu mai este Crişan. Este RABB MEAT.” 

Pop Monica Liana: “Dacă mai sunt şi alte discuţii? Dacă nu sunt, supun la vot cine este 

pentru avizare.” 

 “Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru.” 

 

 Art.8: Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu “AMPLASARE SEMNALE SIMBOL 

PENTRU MARCAREA INTRARII IN MUNICIPIUL ALBA IULIA, DN 1 dinspre Sebes, dinspre 

Cluj si DN 74 dinspre Zlatna” solicitant MUNICIPIUL ALBA IULIA.   

           Se dă cuvântul d-nei  Călin Hedviga care prezintă proiectul precum  şi raportul de 

specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Cimpoeş Cornel Pavel care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, ecologice, 

protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură. 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia”. 

Călin Hedviga: “Supun aprobării dumneavoastră semnalele care marchează intrarea în 

municipiul Alba-Iulia pentru că dorim să organizăm un concurs de soluţii în vederea realizării 

obiectului în sine. Ori pentru acest concurs trebuie prima dată să fim de acord cu noile 

amplasamente. Şi anume. La intrarea dinspre Sebeş vă propun o menţinere a acestui amplasament 

pentru că prezintă un cap de perspectivă corespunzător tipului de semnal. La zona de ieşire din oraş 

de asemenea, este loc mai larg în care se poate amenaja. Era ud afară când am pozat. Păcat că nu se 

vede mai bine. Vă propun menţinerea din nou a acestui amplasament. Iar pentru accesul dinspre 

Zlatna am propus două variante. Aceasta este varianta domnului Contor de la Miceşti. Şi aceasta 

este varianta mea. Deci am propus cele două variante. Această variantă a domnului Contor s-a 

aprobat în comisie. De ce? Pentru că ne permite o amenajare mai amplă a semnalului de intrare în 

oraş dinspre Zlatna în zona aceasta. Să vă arăt şi pe cealaltă variantă dinspre strada Făgăraş. E mai 

puţin reuşită. Aceasta a fost varianta mea. “ 

Marius Rotar: “La intrarea dinspre Sebeş nu putem merge mai spre Trei Poduri?” 

Coşeriu Sorin Nicolae: “În legătură cu marcarea aceasta a intrării dinspre Sebeş. Nu ştiu 

dacă e varianta cea mai reuşită. Nu ştiu dacă e chiar fericit locul acesta în curbă. S-ar putea amplasa 

pe un loc mai drept.” 

Dărămuş Marcela Eugenia: “Din contră. Tocmai că încetineşti înainte să intri în curbă şi îţi 

sare în ochi.” 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Dincolo e podul şi nu se vede.” 

Mircea Hava: “Constat divergenţe în cadrul alianţei.” 

Călin Hedviga: “De ce nu mi-aţi spus în cadrul comisie de urbanism?” 

Coşeriu Sorin Nicolae: “Nu am ajuns când s-a discutat.” 

Sandu Cornel Stelian: “De ce nu se pune în mijlocul şoselei?” 

Mircea Hava: “Să şti că ne-am gândit la varianta aceasta. Să se creeze o insulă în mijlocul 

şoselei. Să se lărgească drumul.” 

Sandu Cornel Stelian: “Eu am o propunere. Să apară şi logo-ul oraşului la concursul acela de 

proiecte. Să li se impună de la început.” 

Pop Monica Liana: “Există, domnul consilier! În Raportul de specialitate este inclus şi acest 

element, ca fiind obligatoriu în unitatea de bază a amplasamentului.” 

Călin Hedviga: “De aici nevoia de a discuta amplasamentele. Pentru că amplasamentul 

aduce după sine caracterul obiectului, proporţia lui. Chiar şi configuraţia amenajării.” 

Pop Monica Liana: “Dacă nu mai sunt şi alte discuţii, supun la vot aprobarea acestui PUD, 

cu varianta nr. 2 de amplasare pe DN74. Cine este pentru?” 

 “Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru.” 

 

 

Art.9: Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu “CONSTRUIRE LOCUINTA 

UNIFAMILIALA, Str. THEODOR AMAN, NR. 17, ALBA IULIA” solicitant STANCIU MIHAI 

RODICA.  

           Se dă cuvântul d-nei  Călin Hedviga care prezintă proiectul precum  şi raportul de 



specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Cimpoeş Cornel Pavel care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, ecologice, 

protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură. 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat favorabil proiectul şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa aprobării acestuia”. 

Pop Monica Liana: “Dacă nu sunt discuţii, supun la vot cine este pentru aprobarea acestui 

proiect.” 

 “Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru.” 

 

  Art.10: Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu “CONSTRUIRE SPATIU COMERCIAL 

PRODUSE INDUSTRIALE DEDEMAN, B-DUL REPUBLICII intersectie cu STR. GH. SINCAI, 

NR. 4” solicitant SC ALBALACT SA, SC VINALCOOL SA. 

           Se dă cuvântul d-nei  Călin Hedviga care prezintă proiectul precum  şi raportul de 

specialitate. 

Se dă cuvântul d-lui consilier Cimpoeş Cornel Pavel care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, ecologice, 

protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură. 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat favorabil proiectul şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa aprobării acestuia”. 

Cimpoeş Cornel Pavel: “O problemă aici.” 

Mircea Hava: “Dacă zici ceva de chioşcul de ziare e problemă mare. Avem un chioşc 

aprobat acolo de ani de zile pentru ziare şi vă mănâncă fundul unde să punem chioşcul. Îl punem în 

curte. Uitaţi-vă ce suprafaţă mare are magazinul. Vreo 300-400 de angajaţi. Magazinul este imens. 

Şi acolo undeva să punem un amărât de chioşc. Acolo în parcare.” 

Bărdaş Horea Mihai: “Să ştiţi că chioşcul trebuia scos de câţiva ani de zile.” 

Părăseşte sala de şedinţă domnul Breaz Valer Daniel. 

Contor Gheorghe: “Băgat sub pământ!” 

Pop Monica Liana: “Mai sunt şi alte discuţii? Dacă nu mai sunt, supun la vot cine este 

pentru aprobare.” 

 “Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 19 voturi pentru.” 

 

 

  Art.11: Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu “CONSTRUIRE SPATII COMERCIAL, 

ALBA IULIA, STR. TOPORASILOR, NR. 30” solicitant SC OCCIDENT 2000 SRL. 

Se dă cuvântul d-nei  Călin Hedviga care prezintă proiectul precum  şi raportul de 

specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Cimpoeş Cornel Pavel care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, ecologice, 

protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură. 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia”. 

  Călin Hedviga: “Construire spaţiu comercial pe strada Toporaşilor în piaţa din Cetate. Este 

vorba de o reabilitare a zonei de piaţă prin anularea acestei construcţii nefinalizate.” 

  Pleşa Gabriel: “Doamna arhitectă! Mă uit aici la POT existent şi la POT propus. POT 

existent e sută la sută şi POT propus 93,03. Păi cum? Nu rămâne nimic lângă clădire? Nici măcar 

omul nu-şi mai parchează maşina? Spaţiu comercial cu ocupare sută la sută. Mi se pare incredibil.” 

  Contor Gheorghe: “Sub pământ!” 

  Călin Hedviga: “Uitaţi-vă! Aici era un spaţiu comercial cu acel gang. Este o construcţie 

nefinalizată. Urmează ca viitorul spaţiu comercial să încheie acest front care leagă strada 

Toporaşilor de actuala piaţă şi ocuparea lui va fi pe acest teren de sută la sută. Nu mă refer la 

ocuparea în zonă. Mă refer a parcelei care urmează a fi obiectul autorizaţiei de construcţie.” 

  Pleşa Gabriel: “Doamna arhitectă! Aici scrie clar. Sută la sută.” 

  Călin Hedviga: “Păi dacă dorim să concesionăm mai mult atunci … Sigur că vă pot da mai 

multe detalii şi este dreptul dumneavoastră. Dar eu vreau să vă spun că trebuie să facem ceva ca să 

reabilităm zona pieţei din Cetate.” 



  Marius Rotar: “Eu cred că altceva trebuie să spuneţi doamna Hedviga! Că în situaţia 

concesiunilor suprafaţa de teren se poate ocupa în procent de sută la sută. În situaţia concesionării 

terenului pentru a se construi un anumit obiectiv. Iar aici e, ştiţi de ce, e pe un teren concesionat 

construcţia respectivă.” 

  Cimpoeş Cornel Pavel: “Clădirea există în situaţia de faţă. Numai că este altfel amplasată. 

Altfel construită. Nu se modifică nimic. Numai că se aranjează ca să arate bine. Din ceea ce este 

acum acolo, este o terasă interioară  şi faţă de cum arată acum acea clădire se propune să fie altfel.” 

  Hondola Liviu: “La orice şedinţă am discutat şi dacă îşi aduce aminte domnul Baco, am 

discutat de problema spaţiilor de parcare. Să fie o echivalenţă între suprafaţa construibilă 

desfăşurată. Şi aici avem 1080 m şi zona în care să poată parca maşinile. Şi acolo văd că la 1080 m 

sunt parcate 5 maşini. Deci 5 maşini. După aceea mai văd o condiţie cu prezentarea planşei cu 

situaţia juridică a terenului. Aveţi planşa cu situaţia juridică a terenului? Dacă nu eu vă propun 

amânare până prezentaţi toate documentele necesare. Şi atunci să discutăm.” 

  Călin Hedviga: “Uitaţi planşa cu situaţia juridică a terenului!” 

  Hondola Liviu: “Uitaţi unde?” 

  Călin Hedviga: “Eu o am.” 

  Hondola Liviu: “Dumneavoastră o aveţi! Cu condiţia prezentării.” 

  Călin Hedviga: “Condiţia a fost îndeplinită.” 

  Hondola Liviu: “Am înţeles. Dar noi nu o avem.” 

  Baco Mihai: “V-o prezintă acum.” 

  Călin Hedviga: “Aşa am făcut întotdeauna. Aşa a fost procedura.” 

  Hondola Liviu: “Uitaţi ce scrie. Cu condiţia prezentării.” 

  Marius Rotar: “Doamna preşedintă! Eu sunt de acord cu domnul Hondola în ceea ce priveşte 

locurile de parcare. Dacă îmi aduc aminte că acolo, acestea, sunt locurile de parcare existente. Iar 

clădirea există. Terenul e concesionat pentru ea. Nu cunosc pe cei care doresc. Să se ştie de la 

început. Nu îi cunosc pe cei care doresc să modernizeze construcţia. Dar de fapt asta înţeleg. Că se 

vrea modernizarea acelei construcţii existente.” 

  Bărdaş Horea Mihai: “Nu există nici o construcţie. Ce construcţie e acolo?” 

  Marius Rotar: “Cum nu există? În faţa pieţei. La florărie. Ea există. Şi se vrea o modernizare 

a acestei construcţii. Dacă vorbim de spaţiile de parcare vorbim de spaţiile existente pe acestă 

suprafaţă de teren concesionată. Nu se concesionează altă suprafaţă de teren. Eu cred că e în regulă 

această solicitare. E în regulă. Aşa cred eu. De bună credinţă vă spun lucrul acesta.” 

  Cimpoeş Cornel Pavel: “La momentul când s-a aprobat în comisie s-a pus această condiţie şi 

probabil că aşa a rămas scris atunci. Eu am înţeles că situaţia s-a clarificat pentru că acolo era statul 

român şi domeniul public. S-au adus precizări atunci.” 

  Baco Mihai: “Păi e numai statul român acolo, domnul Poli! Terenul acesta e dat în 

concesiune domnul Poli. E numai statul român acolo. Nu e altceva!” 

  Cimpoeş Cornel Pavel: “Era un gang între cele două clădiri care era domeniul public. 

Spuneţi dumneavoastră, doamna Hedviga, că ştiţi mai bine!” 

  Călin Hedviga: “Ca în toate procedurile noastre, dumneavoastră emiteţi condiţii în comisiile 

de specialitate. Această condiţie a fost introdusă. Şi vă rog să mă lăsaţi să vă prezint. Această zonă 

portocalie este actualul gang care este o zonă de trecere de 21 mp faţă şi care în momentul de faţă 

este coproprietate cu municipiul Alba-Iulia.” 

  Marius Rotar: “Cât are lăţimea dintre clădiri?” 

  Călin Hedviga: “Lăţimea dintre clădiri este 3m. Sau nu mai ştiu. 2,5m. Zona aceasta care e 

cu galben este o construcţie existentă şi este proprietate privată. Toată zona aceea haşurată de aici 

este zona solicitată pentru concesiune.” 

  Marius Rotar: “Şi acolo cu verde, culoare închisă nu e tot construcţie?” 

  Călin Hedviga: “Este actualmente terasa care şi ea la rândul ei  va face obiectul 

concesiunii.” 

  Marius Rotar: “Păi aia a fost. Tocmai asta discut.” 

  Pop Monica Liana: “Pe rând, vă rog! Nu vorbiţi toţi deodată! Mai sunt şi alte discuţii?” 

  Hondola Liviu: “Mai pun o dată întrebarea. Aici a fost o condiţie. Ni s-a prezentat sau nu ni 

s-a prezentat?” 

  Pop Monica Liana: “Da! Ni s-a prezentat în şedinţă, domnule consilier.” 

  Hondola Liviu: “A zis că este. Dar nu este. În comisie s-a pus o condiţie. Să se prezinte o 



planşă cu situaţia juridică a terenului. Asta am discutat. Este sau nu este? O vedem?” 

  Călin Hedviga: “Este.” 

  Cimpoeş Cornel Pavel: “La momentul acela nu se ştia ce este domeniul public şi ce este 

domeniul privat. Concesiune va fi pe acel teren care este cu roşu.” 

  Călin Hedviga: “Poftiţi, domnul Hondola! Aici e planşa care a făcut introducerea condiţiei  

pe care a pus-o comisia de specialitate cu prezentarea situaţiei juridice a terenului.” 

  Baco Mihai: “Doamna Hedviga! Eu aş avea o respectuoasă rugăminte.  Eu cred că e ultima 

dată când vă mai spun, că în rest vă las să faceţi ce vreţi şi îmi iau catrafusele şi plec din acest 

consiliu. Măcar dacă am zis că e PUZ-ul. Dar aici e altceva! E un PUD.  Dacă era cât de cât respect 

faţă de consilieri ne arătaţi cum era vechea clădire şi cum va arăta cea nouă. Ca să ştim, domnule, 

despre ce vorbim! Dărâmăm, construim! Ce dărâmăm? Ce construin? Că noi tot aprobăm tot felul 

de construcţii. Să vă dau un exemplu. O altă construcţie pe care noi am aprobat-o pentru ziarul 

Unirea că era nu ştiu ce punct de desfacere a presei care s-a transformat într-un restaurant chiar în 

gura spitalului. Haideţi, prezentaţi-ne ce este acum! Ce era greu să fi făcut o planşă?  Ce se vrea a se 

construi. Măcar aici suntem la PUD-uri. Avem un regulament de urbanism. Haideţi să îl respectăm! 

Că dacă numai ne trezim că trimitem în faţa consilierilor un raport de specialitate să voteze nu ştiu 

ce! Aici discutăm despre o concesiune viitoare.” 

  Sandu Cornel Stelian: “Sunt de acord.” 

  Baco Mihai: “Să-mi arate ce va fi! Nu am fost la comisie. Că tot la ora 12.00 o pune!” 

  Pop Monica Liana: “Poftiţi, înscrieţi-vă la cuvânt, vă rog!” 

  Baco Mihai: “În mod normal aşa ar fi.” 

  Hondola Liviu: “Eu am propus amânare.” 

  Pop Monica Liana: "Cine este pentru amânare?" 

  “Fiind supusă la vot propunerea a fost votată cu 8 voturi pentru amânare Dărămuş Marcela 

Eugenia, Lupea Iulian Nelu, Puican Ioan, Pleşa Gabriel, Hondola Liviu, Coşeriu Sorin Nicolae, 

Sandu Cornel Stelian, Baco Mihai şi 11 voturi împotriva amânării.” 

  Pop Monica Liana: “Supun la vot cine este pentru acest proiect, cu precizarea că a fost 

îndeplinită condiţia cerută.” 

  “Fiind supusă la vot propunerea a fost votată cu 11 voturi pentru şi 8 voturi pentru împotrivă 

Dărămuş Marcela Eugenia, Lupea Iulian Nelu, Puican Ioan, Pleşa Gabriel, Hondola Liviu, Coşeriu 

Sorin Nicolae, Sandu Cornel Stelian, Baco Mihai. 

  Marcel Jeler: “Nici aşa, nici aşa.” 

  Pop Monica Liana: “În această situaţie, supun încă o dată votului dumneavoastră amânarea 

proiectului. Cine este pentru amânare?” 

  “Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru amânare.” 

  

 Baco Mihai: “Ca să evităm discuţiile. Care este problema dacă ni se prezintă un proiect ca 

lumea?” 

 Hârceagă Ţîr Ciprian Laurenţiu: “O singură interpelare. Că acum tocmai s-a votat. Vreau să 

îl lămuresc pe domnul Baco vis a vis de clădirea din faţa spitalului. Ce nu s-a respectat din punct de 

vedere urbanistic, al autorizaţiei de construire? Pentru că acolo s-a preluat, s-a gestionat un contract 

şi ulterior în baza dispoziţiilor legale s-a obţinut o autorizaţie de construcţie. S-a respectat întru 

totul.” 

 Baco Mihai: “De câte ori am aprobat una şi a ieşi alta?” 

 Hârceagă Ţîr Ciprian Laurenţiu: “Nu cred că e cazul SC Occident. Şi reprezint interesele 

Consiliului local din punct de vedere al problemelor litigioase în instanţă. Şi aici, deşi 

reglementarea legală nu prevede obligativitatea prezentării unei faţade  sau a unui proiect pentru că 

acea parte de proiectare este ulterioară PUZ-ului şi cred că cunoaştem cu toţii ce e acolo la ora 

actuală  şi ce e acolo de 10 ani. Clădirea respectivă este în picioare de aproape cinci ani. În stadiul 

în care este acum.” 

 Baco Mihai: “Eu chiar cred că nu am greşit. Dar dacă prezentăm acum problemele legale…” 

  Hârceagă Ţîr Ciprian Laurenţiu: “Şi nici nu cred că puteţi să spuneţi că nu vi s-a prezentat 

la ora actuală, la şedinţa aceasta situaţia juridică a terenului. Pentru că sunt trei planşe succesive 

care arată unde este proprietatea, unde este concesiunea, ce există în zona respectivă şi ce se 

propune. Nu este cu nimic pe lângă legislaţia română în vigoare. Pentru că nu mi-aş permite aşa 

ceva.” 



   Pop Monica Liana: “Haideţi, vă rog, să depăşim momentul şi să trecem la următorul articol 

cuprins în Ordinea de zi.” 

      

 

 Art.12: Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu “CONSTRUIRE LOCUINTA FAMILIALA, 

STR. GH. DOJA NR. 18” solicitant SERBAN PETRU.  

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă proiectul precum şi raportul de 

specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Cimpoeş Cornel Pavel care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, ecologice, 

protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură. 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre cu condiţia 

rezolvării situaţiei juridice a terenului şi a achiziţionării terenului de 168mp prin cumpărare”. 

Călin Hedviga: "Suntem pe str. Gheorghe Doja unde se propune construire locuinţă 

familială. Condiţia este rezolvată. Acest teren este pe baza unei sentinţe judecătoreşti. Trebuie să îl 

luăm ca atare. Se propune cumpărarea lui pentru a fi construibil. Deci a fost verificată situaţia." 

Cimpoeş Cornel Pavel: "Şi aici a mai fost o problemă care să zicem noi că în comisie a fost 

importantă.  Este un drum de acces acolo pe domeniul public şi ca să putem dezvolta şi această zonă 

din spate care este în acest moment  numai mlaştină şi bălării. Am susţinut pentru că proiectul 

următor este în aceeaşi situaţie. În spate la Gheorghe Doja unde este terenul acela cu mlaştină să  

dezvoltăm acest drum de 5,25 ca să poată fi acces. Să se construiască şi zona aceea mlăştinoasă." 

Pop Monica Liana: “Dacă mai sunt discuţii pe marginea acestui PUD? Dacă nu sunt, supun 

la vot cine este pentru acest proiect.” 

        “Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 19 voturi pentru.” 

 

 

    Art.13: Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu “CONSTRUIRE LOCUINTA INDIVIDUALA, 

STR. TAKE IONESCU NR. 9” solicitant POP ADINA ROMANA.  

          Se dă cuvântul d-nei  Călin Hedviga care prezintă proiectul precum  şi raportul de 

specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Cimpoeş Cornel Pavel care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, ecologice, 

protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură. 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat favorabil proiectul şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa aprobării acestuia”. 

Revine în sală domnul consilier Breaz Valer Daniel. 

Călin Hedviga: “Construire locuinţe pe str. Take Ionescu. Este o locuinţă în rândul doi care 

prevede următoarele reglementări. Un acces care va fi construit de către proprietar şi realizarea 

acestei locuinţe în rândul 2.” 

Pop Monica Liana: “Dacă sunt discuţii? Dacă nu sunt, supun la vot cine este pentru 

aprobare.” 

 “Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru.” 

 

  

    Art.14: Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu “MODIFICAREA LIMITELOR LATERALE 

SI POSTERIOARE STR. MIRCEA ELIADE, NR. 14” solicitant TOADER DAVID, TOADER 

IUDITA.  

          Se dă cuvântul d-nei  Călin Hedviga care prezintă proiectul precum  şi raportul de 

specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Cimpoeş Cornel Pavel care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, ecologice, 

protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură. 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat favorabil proiectul şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa aprobării acestuia”. 

Călin Hedviga: “Este un PUD pentru modificarea limitelor laterale la o locuinţă familială.” 



Pop Monica Liana: “Discuţii? Nu sunt. Aşadar, supun la vot cine este pentru aprobare.” 

 “Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru.” 

 

 

 Art.15: Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu “EXTINDERE SI AMENAJARE IMOBIL 

PENTRU BIROURI, SPATII DE GARARE SI INTRETINERE AUTO, AMENAJARI 

EXTERIOARE, STR. GH. SINCAI NR. 10” solicitant SC APA CTTA SA ALBA. 

           Se dă cuvântul d-nei  Călin Hedviga care prezintă proiectul precum  şi raportul de 

specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Cimpoeş Cornel Pavel care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, ecologice, 

protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură. 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat favorabil proiectul şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa aprobării acestuia”. 

Călin Hedviga: “Este vorba de aceste extinderi aşa cum se vede în planşă.” 

Pop Monica Liana: “Discuţii? Dacă nu sunt, supun la vot cine este pentru aprobarea acestui 

PUD.” 

 “Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru.” 

 

 

     Art.16 Aprobă Planul Urbanistic Zonal “REACTUALIZARE PUZ CENTRU CIVIC ALBA 

IULIA” solicitant PRIMARIA MUNICIPIULUI ALBA IULIA.  

         Se dă cuvântul d-nei  Călin Hedviga care prezintă proiectul precum  şi raportul de specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Cimpoeş Cornel Pavel care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, ecologice, 

protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură. 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat favorabil proiectul şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa aprobării acestuia”. 

Călin Hedviga: “Vă supun aprobării reactualizare PUZ Centru civic. După cum vedeţi, v-am 

pus în mapă şi un raport că s-a făcut consultarea populaţiei. De asemenea aţi primit azi şi o 

interpelare cu nr. 24033/29. 03. 2011 pe care ne-a făcut-o Cristal Soft prin domnul Alin Popa şi am 

vrut să vă aduc această interpelare la cunoştinţa dumneavoastră. Şi aş fi vrut să fie şi dânsul aici. 

Pentru că sunt acuzaţii mult prea grave vis a vis de modul de lucru al Serviciului de urbanism, al 

modului de activitate al Primăriei şi al calităţii proiectului. Şi am vrut să ştiţi şi dumneavoastră 

pentru ca în funcţie de acest raport veţi putea să aprobaţi sau nu reactualizarea acestui PUZ.” 

Sandu Cornel Stelian: “El se plânge acolo că nu se poate extinde. Deci se intră pe suprafaţa 

dânsului? Aşa zice în interpelarea lui.” 

Călin Hedviga: “Interpelarea lui naşte din faptul că propunerea are în vedere anularea acestei 

construcţii a lui Cristal Soft prin desfiinţare. Sigur că această desfiinţare se face conform legii, după 

ce situaţia juridică este reglementată. Fie vinde, fie este coparte finanţator la propunerile aduse. Nu 

există noţiunea de expropriere decât în interes public. Asta nu înseamnă că această gândire nu 

trebuia să aibă un caracter de ansamblu.” 

Maier Eugen: “Am fost şi eu la dezbaterea publică. A fost şi domnul Popa cu o seamă de 

acuzaţii acolo şi la un moment dat i s-a şi spus că în momentul în care a cumpărat clădirea ştia că 

trebuie să fie demolată. Ceea ce a făcut, a făcut în cunoştinţă de cauză. Şi i s-a propus să participe 

cu cofinanţare în clădirea care se face acolo. Dacă se ajunge să se pună în practică clădirea 

respectivă.” 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Alin Popa are o declaraţie făcută la comisia de urbanism prin care, 

în momentul în care s-a apucat de construcţie, ştia că se va demola la un moment dat dacă se va 

iniţia un plan urbanistic în zona respectivă.  Şi a fost de acord în momentul în care se va aproba 

acest plan urbanistic să se demoleze acea clădire. Eu propun să ne menţinem planul urbanistic aşa 

cum a fost aprobat.” 

Pop Monica Liana: “Condiţiile propuse de Comisie au fost îndeplinite?” 

Călin Hedviga: “Să ştiţi că condiţiile care au fost propuse acolo au fost introduse.” 

Hondola Liviu: “E cumva afectat spaţiul verde de acolo din parc?” 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Care spaţiu verde? Că nu e nici un spaţiu verde!” 



Mircea Hava: “Lăsaţi-l domnule! Unde vezi dumneata spaţiu verde?” 

Hondola Liviu: “Numai am întrebat.” 

Mircea Hava: “Nu mai întreba, domnule, că eşti albaiulian! Nu te supăra. Sau vi acasă 

numai sâmbăta şi duminica şi faci pe…” 

Coşeriu Sorin Nicolae: “Am discutat de o legătură cu gangul acela care trece pe sub parc.” 

Hondola Liviu: “Data trecută s-a discutat. Tocmai de aceea am întrebat.” 

Coşeriu Sorin Nicolae: “Când s-a făcut consultarea populaţiei. Era vorba să se facă un sens 

giratoriu la magazinul Unirea în perspectivă şi e posibil să se realizeze o legătură între gangul acela 

de pe antecorzo şi drumul principal. Şi unii s-au întrebat dacă e afectat ceva din acel parc. E o 

întrebare simplă.” 

Pleşa Gabriel: “Din parcul din faţa Casei de Cultură a Studenţilor.” 

Marius Rotar: “Dar nu e vorba de zona aceea.” 

Mircea Hava: “Clarificaţi care parc. Faceţi repetiţie acasă. Eu o să vă creez posibilitatea. Şi 

acolo atenţie! Acolo copacii sunt cam mici. O să punem nişte stâlpi şi un lanţ vă găsesc eu.  Am 

discutat toată treaba. Este vorba de trotuarul care este acolo. Este vorba de trotuarul de acolo pe care 

o să îl remodelăm ca să putem face parcări. Şi să facem oraşul acesta să poată respira. Şi să se poată 

circula. Mai ales că aşa a fost construită zona aceasta cu fundul. Aşa se făcea atunci. Aceasta este 

discuţia legată de zona magazinului Unirea. Aceasta este porţiunea legată de la intersecţie, să îi 

spunem aşa, până la intersecţia cu BCR. Este vorba de a remodela această zonă. Toată bucata aceea 

cu zonă verde, cu trotuar.” 

Puican Ioan: “S-a pus problema atunci cu partea din parc vis a vis de fostul CEC şi fosta 

bancă. Va fi afectat colţul acela de parc.” 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Niciodată nu s-a pus problema aceasta, domnul Puican.” 

Mircea Hava: “Aici e planşa.” 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Domnul Puican, dacă mergeţi de la magazinul Unirea şi până la 

BCR, pe partea unde se dezvoltă nu există nici un pom. Este mult mai înspre interior. Mai mult, 

spaţiu verde nu există.” 

Mircea Hava: “În momentul în care se va ajunge în fază de proiect vom avea dezbateri 

publice şi vom discuta foarte atent problema aceasta. Şoseaua trebuie îndreptată. Asta ştiu. Va trebui 

adusă înspre zona cu magazinul Unirea  o bucată din ea pentru a se crea posibilitatea  de a parca 

perpendicular. Nu longitudinal. Este vorba de acel trotuar pe care nu circulă nimeni. Vor avea loc să 

circule. Exact 1,5 m pentru a descâlci şi pentru a face viaţa normală şi uşoară celor care conduc şi 

au activităţi acolo. Şi toată corelată cu vis a vis-ul unde s-a aprobat PUZ-ul şi cred că şi autorizaţie 

de construire, în zona cu Sinagoga. Cam asta este treaba. Acesta este un PUZ. Am încercat să 

explicăm la toată lumea că este o propunere. O propunere nu ţine loc de legi. În momentul în care se 

expropriază, se expropriază numai pentru interes public. Cine ştie ce este interes public, ştie cum se 

poate expropria. Refacerea construcţiei domnului Alin Popa nu poate să o exproprieze nici primarul, 

nici primăria. Şi îi mulţumesc pentru cuvintele frumoase şi care mi le adresează. Că sunt 

buldozerist. Fiecare cum l-a crescu mă-sa sau tată-so. Asta e problema lui. Şi puteţi să i-o şi 

transmiteţi. Aşa se fac exproprierile. Poate să intre pe viitor. De ce v-am spus poate? Poate! În 

momentul în care cineva va dori să facă ceva în zona aceasta poate să intre într-o asociere cu ei. 

Poate să-şi vândă ceea ce are acolo. Poate să facă ceea ce trebuie făcut într-un bussines de genul 

acesta. Şi lucrurile acestea trebuie înţelese foarte bine. Consiliul local şi Primăria au datoria de a 

face reglementări şi mai ales în zona de centru. Deci ce se va construi de aici încolo va ţine cont de 

această reglementare. Se va demola şi se va tăia numai respectând legea. Nu e aşa, domnul Baco? 

Legi! V-o spun pentru că pe undeva chiar este deranjant. Tonul face şi muzica. Este detanjant când 

poate să vină, chiar dacă are şi liceul la bază, poate să spună asemenea inerţii. Că se bagă 

buldozerele. Nu se bagă nici un buldozer nicăieri. Indiferent că dânsul a semnat atunci sau nu, că 

construieşte pe propria răspundere. Chestia asta nu ţine de cald. Nici nouă, nici lui. La nimeni. Dacă 

noi am expropria şi am face un drum acolo ne-ar ţine nouă de cald. Dar nu putem să facem lucrurile 

astea. Lucrurile astea vi le explic pentru a înţelege toată lumea  şi pentru a termina odată cu toată 

gălăgia asta.” 

Călin Hedviga: “V-am scanat declaraţia domnului Popa.” 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Am citit-o.” 

Mircea Hava: “Stai să citesc şi eu. Nu văd nimic.” 

Călin Hedviga: “Prin prezenta vă certificăm că suntem de acord ca în conformitate cu 



cerinţele cuprinse în Certificatul de urbanism, eliberat de dumneavoastr sub nr. 717/18. 07. 2001 să 

efectuăm investiţia la sediul firmei noastre situat în strada N. Titulescu, ne. 18 – schimb de 

destinaţie, amenajare pod, montare firmă luminoasă şi panou publicitar pe clădire fără a solicita 

despăgubiri asupra acestei investiţii, în caz de expropriere în baza PUZ existent în acest moment.” 

Mircea Hava: “Încă o dată repet la toată lumea. Aceasta este ca şi petiţia on line. Hârtie 

inginerică sau igienică. Cum i se spune. Ea are valabilitate pentru noi în momentul în care 

expropriem noi. Noi, Primăria. Facem un drum acolo. Dar noi putem expropria pentru interes 

public. Dar noi nu avem interes public aici. Bun. Erau alte vremuri atunci. Hârtia are această 

valabilitate. În momentul în care va veni un investitor cu muşchii mari ca Dedeman sau alţii şi să 

facă ceva. În momentul acela se va înţelege cu el. Şi această hârtie nu are decât să şi-o plimbe de la 

unu la altul. Uite ce frumos a semnat-o şi a pus şi ştampila! Atâta tot. Şi i-am spus şi i-am explicat 

de o mie de ori. Dar nu a vrut să mă înţeleagă. Poate dacă nu era nervos era azi aici şi înţelegea. 

Nimeni nu îi face nimic. În momentul în care se va face ceva acolo, cei care vor face ceva acolo, fiţi 

siguri că vor negocia cu el. Poate pe o chestiune de 5 euro va lua 5000 de euro. Dau un exemplu.” 

Călin Hedviga: “Eu pe domnul Popa l-am invitat în scris şi aproape personal.” 

Pop Monica Liana: “Dacă mai aveţi nelămuriri? Dacă mai sunt şi alte discuţii? Dacă nu, 

supun la vot cine este pentru aprobarea acestui PUZ.” 

 “Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 13 voturi pentru şi 7 abţineri Breaz Valer Daniel, 

Dărămuş Marcela Eugenia, Lupea Iulian Nelu, Hondola Liviu, Coşeriu Sorin Nicolae, Puican Ioan, 

Pleşa Gabriel.” 

 

 

 Bărdaş Horea Mihai: "Doamna Hedviga! La art. 12 nu am fost un pic atenţi. Noi 

concesionăm 168 m, omul vine cu 30 m. Şi noi îi dăm să-şi facă casă. Acum am văzut. Că 30 m 

scrie aici. Suprafaţa minimă 200m, suprafaţa propusă pentru concesionare 168m." 

 Călin Hedviga: "Cred că am greşit. El are 168 m." 

 Bărdaş Horea Mihai: "Atunci eu îl înţeleg pe domnul Hârceagă. Domnul are coteţul şi îi daţi 

să îşi facă casă. Îi daţi 168 m." 

 Călin Hedviga: "Vă dau raportul. El are 168 m. Vă dau şi documentaţia să vedeţi." 

 Bărdaş Horea Mihai: "Atunci am aprobat o documentaţie greşită." 

 Mircea Hava: "Doamna Hedviga, până nu l-am sancţionat pe tovarăşul care e acolo, tot aşa 

greşea. Poate trebuie să fac şi aici tot aşa." 

 Călin Hedviga: "Am greşit domnul Primar. Nu am vrut." 

 Mircea Hava: "Domnul secretar! Mai este cineva care trebuie să le citească. Nu eu! Ştiţi 

cine. Foarte atent trebuie să le citească. Apare în proiect o chestiune care chiar este de cascadorii 

râsului. Au un coteţ de 30 m şi noi îi dăm 168 m." 

 Bărdaş Horea Mihai: "Beneficiarul solicită concesionarea unei suprafeţe de 168 m." 

 Călin Hedviga: "Dacă scrie 168 m înseamnă că atâta vrea. Şi Aurica poate să confirme." 

 Mircea Hava: "Cum e?" 

 Bărdaş Horea Mihai: "168 m cere?" 

 Călin Hedviga: "Da." 

 Cimpoeş Cornel Pavel: "Domnul Primar! Noi am propus în comisie să îl cumpere. Nu să îl 

concesionăm. În spatele casei." 

 Călin Hedviga: "Suntem la faza de reglementare urbanistică. Proprietarul are 130 m din care 

cauză nu poate să construiască pentru că trebuie minim 200m. Şi el solicită un număr de 68m." 

 Bărdaş Horea Mihai: "68m? Aţi scris 168m." 

 Călin Hedviga: "Am greşit." 

 Breaz Valer Daniel: "Eu vă propun să amânăm până la clarificarea hârtiilor. Până la urmă 

rămâne ce e scris pe foaie." 

 Cimpoeş Cornel Pavel: "În comisie am propus să cumpere." 

 Mircea Hava: "Fiţi sigur că vine la mine şi nu trece de mine. Pentru că ştiţi bine ca şi chestia 

cu 168 pe CF şi adevărat 190. Şi le explic că nu se poate vinde decât ceea ce este. Că noi nu 

vindem acte, ci suprafeţe. Nu trece. Pot să uite!" 

 Călin Hedviga: "168 m este corect. Cumpărare sau concesionare doreşte." 

 Mircea Hava: "Cumpărare sau concesionare. Nu e nici o problemă. Să vedem. Următorul 

proiect, dacă va veni, în care veţi hotărî sau nu veţi hotărî cumpărarea şi preţul. Dacă va veni 



proiect. Acesta nu ţine de cauză. Nici de fond." 

 

  

Art.17: Aprobă Planul Urbanistic Zonal “VALORIFICAREA RESURSELOR NATURALE  

IN ZONA MAMUT – PARCUL DENDROLOGIC DR.IOAN VLAD, VALEA POPII – 

MUNICIPIUL ALBA IULIA” solicitant MUNICIPIUL ALBA IULIA. 

         Se dă cuvântul d-nei  Călin Hedviga care prezintă proiectul precum  şi raportul de specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Cimpoeş Cornel Pavel care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, ecologice, 

protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură. 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat favorabil proiectul şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa aprobării acestuia”. 

Călin Hedviga: “Despre proiectul acesta s-a disutat foarte mult.” 

Pop Monica Liana: “Discuţii? Dacă nu sunt, supun la vot cine este pentru aprobare.” 

 “Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 14 voturi pentru şi 6 voturi împotrivă Breaz Valer 

Daniel, Dărămuş Marcela Eugenia, Lupea Iulian Nelu, Hondola Liviu, Puican Ioan, Pleşa Gabriel.” 

 

 Art.18: Aprobă Planul Urbanistic Zonal “MODIFICARE PUZ ALBA MICESTI, STR. 

NAZARETH ILLIT” solicitant NICULA MARIUS, MANESCU COSMIN, LAZAR VIORICA, 

FLOAREA ANISIE, MITROFAN NICOLAE, MITROFAN DORINA.  

 Călin Hedviga: “Propun retragerea de pe ordinea de zi deoarece nu s-a făcut consultarea 

populaţiei.” 

  

 Art.19: Aprobă Planul Urbanistic Zonal “CONSTRUIRE LOCUINTE FAMILIALE, 

ZONA SESURI – MICESTI, EXTRAVILAN” solicitant CALIN OLIVIU.   

           Se dă cuvântul d-nei  Călin Hedviga care prezintă proiectul precum  şi raportul de 

specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Cimpoeş Cornel Pavel care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, ecologice, 

protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură. 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat favorabil proiectul şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa aprobării acestuia”. 

Pop Monica Liana: “Discuţii? Dacă nu sunt, supun la vot cine este pentru aprobare.” 

 “Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru.” 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 67/2011 

 

 Diverse: 

 

 1. Pop Monica Liana: " Tot la partea de documentaţii de urbanism, mai avem o solicitare 

adresată Consiliului Local de către domnul Popa Dorin Cristian şi doamna Popa Ioana, înregistrată 

cu nr. 16448/01.03.2011, prin care ni se solicită anularea străzii Moneasa şi revenirea la situaţia 

anterioră, respectiv la cea din 17 martie 2005, motivele fiind explicate în această adresă.” 

 Călin Hedviga: “Pot să vă spun că în cadrul Comisiei de urbanism s-a analizat situaţia iar 

anularea se va face conform procedurii cu certificat de urbanism, cu documentaţie de urbanism. 

Deci s-au demarat şi s-a început procedura de anulare de stradă.” 

 

 2. Călin Hedviga: “Mai avem interpelare cu nr. 24201/29.03.2011 pe care v-am pus-o acum 

în mape. Dacă vreţi să discutăm, privind interpelarea domnilor Mihai Manea, Budacă Adrian 

Nicolae, Tâmplaru Maria Angelica, Mazilu Ciprian Nicolae." 

 Pop Monica Liana: “Vă rog să prezentaţi interpelarea, doamna arhitect” 

 Călin Hedviga: “Da. Fac o scurtă prezentare. Este vorba de acest PUZ în zona “După 

Grădini”, care pentru acest PUZ este avizat cu hotărârea  din februarie 2010. După cum bine ştiţi la 

avizare se stabileşte reglementarea urbanistică. În decembrie proiectul a fost supus spre aprobare. 



La aprobare aţi propus amânare. De ce? Pentru că limitele laterale ale acestei parcele, în vederea 

obţinerii acordului legalizat, se face cu o parcelare de 40 cm într-o parte şi 15 cm în cealaltă parte. 

S-a considerat că nu este legal acest artificiu  topografic şi juridic pentru a obţine acordul legalizat 

al vecinilor. Beneficiarii aduc următoarele motivaţii în dorinţa de reanalizare. Şi anume. Amintesc 

că nu este nici o bază legală care să stabilească dimensiunile minime ale parcelei şi că această 

parcelă, de altfel, nu se solicită a fi construibilă, că reglementările urbanistice din zona PUZ-ului au 

încurajat elaborarea  pentru locuinţe colective, că au intenţii de a face un ansamblu de locuinţe, de o 

parte a străzii este procentul redus de ocupare. Şi mai fac o argumentare vis a vis de întocmirea 

certificatului de urbanism pentru care fac următoarele menţiuni. Dânşii au avut două certificate de 

urbanism. În primul li s-a solicitat acordul legalizat al vecinilor şi respectarea unei hotărâri de 

consiliu.  În celălalt certificat s-a făcut o omisiune şi aş dori să vină cu originalul să facem 

completarea de rigoare.” 

 Cimpoeş Cornel Pavel: “Văd că aici mai este o problemă care aş vrea să o propun 

Consiliului local. Ar trebui cumva să scoatem hotărârea de consiliu, cea cu acordul legalizat al 

vecinilor. Sunt cazuri şi cazuri în care vor să construiască nişte locuinţe aşa cum am aprobat şi acest 

plan urbanistic unde nu erau chiar nici un fel de probleme vis a vis de vecinătăţi pentru că nici pe 

partea dreaptă nici pe partea stângă nu erau construite case. Dar ne-am lovit de refuzul celor care 

sunt vecini în partea dreaptă care nu vor să aibă locuinţe, altele decât individuale în această zonă. Şi 

s-a ajuns şi cu artificiile acestea. Dacă vă aduceţi aminte şi cu Espacasa, în care, ca să nu mai aibă 

probleme şi avize de la alţii şi-au creat o parcelă proprie. Dar părerea mea este că dacă tot timpul 

mergem la fiecare şi nu le discutăm pe fiecare în parte cu avizul vecinilor… Vă spun ce se întâmplă 

şi aici. Acum vecinii cer bani celor care investesc ca să li se aprobe acest plan urbanistic. Ajungem 

iar la faza în care vom încuraja pe cei care fac speculă să-şi dea avizul pentru a obţine nişte bani de 

la cei care vor să investească.” 

 Contor Gheorghe: “Şi ce votăm?” 

 Cimpoeş Cornel Pavel: “Eu propun să ne menţinem aprobarea acestui plan urbanistic şi mai 

departe mergem, nu ştiu, pe ideea că scoatem din aceasta.” 

 Mircea Hava: “Dacă nu şti de ce vorbeşti?” 

 Cimpoeş Cornel Pavel: “Eu am propus să abrogăm acea hotărâre prin care scoatem avizul 

vecinilor direcţi.” 

 Mircea Hava: “Şi atunci trebuie un proiect.” 

 Călin Hedviga: “Domnul consilier! Ca să nu mai cerem acordul legalizat al vecinilor trebuie 

să anulăm şi hotărârea de consiliu.” 

 Baco Mihai: “Plus că este un proiect.” 

 Călin Hedviga: “Dar această hotărâre este în valabilitate. Trebuie respectată. Aici se pune 

problema cum o respectăm?  Acceptând acele fâşii de 15 şi 40 cm? Sau cum?” 

 Cimpoeş Cornel Pavel: “Precedentul l-am făcut odată cu Espacasa.” 

 Călin Hedviga: “Da. Un precedent este Espacasa.” 

 Cimpoeş Cornel Pavel: “Domnii şi-au făcut două proprietăţi stânga-dreapta ca să nu mai 

aibă nevoie de acordul vecinilor direcţi.” 

 Hondola Liviu: “Dar este proces cu Espacasa.” 

 Maier Eugen: “Dar nu discutăm.” 

 Pop Monica Liana: “Ce propuneţi, domnule consilier Cimpoeş?” 

 Cimpoeş Cornel Pavel: “Eu propun să aprobăm cu cele două fâşii.” 

 Călin Hedviga: “Dar nu putem să-l aprobăm acum. După ce facem consultarea populaţiei. 

Acum discutăm principiul.” 

 Cimpoeş Cornel Pavel: “Şi să facem un proiect prin care abrogăm hotărârea prin care se cere 

acordul vecinilor direcţi.” 

 Mihai Manea: “Bună ziua. Sunt unul dintre coproprietari. Am o singură doleanţă pe care aş 

vrea să o aduc Consiliului local. Să se pronunţe pe lege. Atât vrem. Eu înţeleg că fâşia din partea 

stângă, respectiv de 15 cm ar putea fi interpretată de dumneavoastră că a fost făcută de noi pentru a 

eluda legea. Acestea sunt nişte discuţii care până la urmă nu ţin. Suntem aici ca să ne pronunţăm 

dacă legea este sau nu respectată. Noi, din punctul nostru de vedere am îndeplinit şi consultarea 

populaţiei. Am făcut şi toate demersurile urbanistice pe lângă faptul  că doamna arhitect a 

menţionat că în zona respectivă există un PUZ aprobat unde se prevede că există posibilitatea 

construirii de locuinţe colective pe această zonă. Deci acordul vecinilor nemaifiind necesar în 



aceste condiţii. Dacă îmi permiteţi vă expun situaţia în care suntem. Noi avem ca şi obligaţii pentru 

îndeplinirea acestui contract, remiterea a două apartamente fostei proprietare, vânzătoarei terenului. 

Suntem de doi ani de zile în această procedură de avizare. În mai nouă ne expiră termenul în care 

mai putem să ne apucăm de construire. Efectiv suntem în situaţia în care trebuie să avem un 

răspuns de la dumneavoastră.” 

 Călin Hedviga: “Procedura de avizare este numai de un an, domnul Manea!” 

 Cimpoeş Cornel Pavel: “Aş vrea să vă reamintesc că atunci când aţi aprobat acest plan 

urbanistic aţi fost de acord că e primul proiect care are în acest plan locuri de joacă, spaţii verzi, 

locuri de parcare, procent de ocupare mic. Acum doi ani de zile îl tot purtam că nu se poate 

construi. Că nu avem acordul vecinilor, ba consultarea populaţiei.” 

 Baco Mihai: “O singură problemă. Deci să înţeleg că dacă avem o fâşie de 15 cm între noi 

nu mai suntem vecini?” 

 Mihai Manea: “Nu mai suntem vecini direcţi.” 

 Baco Mihai: “Suntem vecini indirecţi! Deci dacă definiţi vecinătatea, nu este locul potrivit 

ca să discutăm despre vecinătate. Dar putem discuta. Cum nici eu nu sunt de acord că unii cer bani 

pentru treaba aceasta. Dar nici să-mi spuneţi dumneavoastră că faceţi o fâşie  de 15 cm şi nu mai 

suntem vecini. Eu care sunt lângă dumneavoastră  pentru că ne despart 15 cm.” 

 Mihai Manea: “Eu recunosc. Suntem puşi în situaţia aceasta datorită refuzului vecinilor.” 

 Baco Mihai: “Eu înţeleg treaba asta. Ca la noi. Tot timpul profităm de anumite nereguli.” 

 Manea Mihai: “Şi atunci noi încercăm să ne urmărim interesele.” 

 Baco Mihai: “Am înţeles. Dar asta vom vedea.” 

 Pop Monica Liana: “O ultimă intervenţie, vă rog. Nu are sens să mai prelungim această 

discuţie de principiu. Este evident, trebuie pregătit pentru şedinţa viitoare un proiect de 

modificare.” 

 Hondola Liviu: “Dacă bine ne amintim şi am avut această discuţie şi la alte proiecte şi 

domnul preşedinte de comisie ştie. Legat de acest caz am promis cu toţii că aşa privilegii nu o să 

mai acceptăm niciodată. Aşa am promis. Şi de la masa din faţă.” 

 Cimpoeş Cornel Pavel: “De aceea eu vă propun să abrogăm acea hotărâre de consiliu.” 

 Baco Mihai: “Dar nu o poţi acum. Tot propui! Pe ce bază propui?” 

 Sandu Cornel Stelian: “Pot să pun o întrebare?  Ziceţi că vecinii ar fi fost de acord, domnul 

Manea, dacă i-aţi fi plătit?” 

 Mihai Manea: “Da.” 

 Sandu Cornel Stelian: “Aţi avut o discuţie cu dânşii de genul acesta?” 

 Mihai Manea: “În mai multe rânduri. Prima noastră discuţie a fost să ne înţelegem pe cale 

amiabilă. Dacă nu au vrut ca să ne înţelegem am apelat la aceasta cu fâşia.” 

 Sandu Cornel Stelian: “În condiţiile acestea, chiar dacă dânşii au făcut şmecheria cu fâşia de 

15 cm, eu voi fi de acord. Dar nu sunt de acord cu şantajul vecinilor.” 

 Cimpoeş Cornel Pavel: “Asta vreau să spun. Că fiecare cere bani.” 

 Puican Ioan: “Dar sunt construcţii în jur?” 

 Baco Mihai: “Nu. E viran în jur.” 

 Sandu Cornel Stelian: “Ca principiu e clar că aţi făcut o şmecherie cu fâşia aceea de 15 cm şi 

nu aş fi de acord cu ea. Dar ţinând cont  că vecinii v-au condiţionat cu darea unei sume de bani 

pentru obţinerea acestui acord, de aceea eu voi vota pentru.” 

 Marius Rotar: “Sigur că sunt de acord cu domnul Hondola în ceea ce priveşte că am stabilit 

împreună ca să terminăm cu şmecheriile. Dar nu îmi amintesc că am fost de acord să încetăm cu 

obligativitatea acordului vecinilor tocmai datorită acestui fenomen care s-a întâmplat  şi a fost 

sesizat şi domnul Primar. Şi anume că s-au solicitat sume de bani, mici sau mari. Asta nu comentez 

eu. Sume de bani ca să îşi dea acordul  pentru a construi ceva. Eu cred că noi ar trebui să analizăm 

altceva. Dacă acest obiectiv merită sau nu să îl aprobăm? Şi dacă dânşii au pus jongleria aceasta de 

15 cm, eu sincer o să consider că au pus-o fortuiţi de suma aceasta de care eu mă sperii. 100000 de 

euro să ceri ca să dai acordul!” 

 Călin Hedviga: “Aş vrea să dau cuvântul domnului avocat Hârceagă. Pentru că domnul are 

experienţă cu Espacasa. Care este situaţia procesului?” 

 Hârceagă Ţîr Ciprian Laurenţiu: “La momentul actual suntem în faza de judecată a fondului 

în ceea ce priveşte anularea PUZ-ului respectiv pentru anumite intervenţii şi s-a efectuat un raport 

de expertiză în cauză. S-au formulat obiecţiuni de către ambele părţi. Şi deocamdată nu s-a 



soluţionat cauza.” 

 Călin Hedviga: “S-a invocat parcela respectivă?” 

 Hârceagă Ţîr Ciprian Laurenţiu: “S-a discutat şi pe chestiunea de parcelizare. Acolo era de 

30 cm.” 

 Călin Hedviga: “Pe de altă parte să zicem că aprobăm acum dar când ajunge la autorizare 

ajungem tot la acordul legalizat al vecinilor direcţi pe altă funcţiune decât funcţiunea vecină. Chiar 

dacă vecinul nu este nici o construcţie. Deoarece caracterul principal al zonei este de locuinţe 

colective.” 

 Mihai Manea: “Eu nu vreau să vă contrazic. Dar arhitectul care lucrează la acest proiect îmi 

spunea că noi acum vorbim de un PUZ reglementat la ora aceasta pentru zona respectivă pentru 

care prevede locuinţe colective. Eu vă reproduc ce spune domnul arhitect.” 

 Puican Ioan: “Eu consider că lucrurile sunt mult mai simple decât discutăm noi aici. De 

moment ce vecinii au cerut bani, înseamnă că ei au acordul tacit să se aprobe acest proiect. Ei au 

acordul tacit dar trebuie să dovedească acest lucru.” 

 Cimpoeş Cornel Pavel: “Vreau să fac o menţiune. În momentul aprobării acestui PUZ, 

dumneavoastră, la presiunea celor care locuiau în zonă, s-a schimbat regimul de înălţime la primul 

tronson  de la 3 la 2 nivele. Vreau să vă spun că în zona respectivă, în partea dreaptă sunt locuinţe 

care ajung la regimul de înălţime de două nivele. Şi acea condiţie s-a pus în planul urbanistic în 

care s-a redus regimul de înălţime.” 

 Baco Mihai: “Dar noi discutăm acum despre acel aviz.” 

 Cimpoeş Cornel Pavel: “Dar din cauza acelui aviz nu poate să construiască.” 

 Baco Mihai: “Nu trebuie să ne explici de două ori!” 

 Vasile Cornea: “Eu propun să iniţiem un proiect de hotărâre prin care să anulăm hotărârea cu 

acordul vecinilor. Că noi am iniţiat-o!” 

 Mircea Hava: “Dar e legea. Ai o zonă de reglementare.” 

 Călin Hedviga: “Avem un PUZ anterior care permite realizarea în zonă de locuinţe colective, 

locuinţe individuale şi alte tipuri de servicii şi comerţ.” 

 Mircea Hava: “Aprobat?” 

 Călin Hedviga: “ Acesta este motivul pentru care am încurajat investitorul pentru realizarea 

acestor locuinţe colective şi din punct de vedere urbanistic se justifică să realizezi acolo aşa ceva. 

Dar având în vedere că în dreapta şi în stânga sunt locuinţe individuale, acesta este motivul pentru 

care am solicitat acest acord. Şi conform hotărârii.” 

 Mircea Hava: “Hotărârea este o hotărârea a acestui consiliu care poate să o schimbe. Şi noi 

am discutat de ea şi nu ştiu de ce aţi făcut-o  pentru că nu am făcut altceva decât am creat un trafic 

nenorocit. Este vorba de a anula această chestiune şi să facem reglementările cum trebuie. Eu nu 

am nici o problemă. Trebuie discutat cu cetăţenii. Dar nici aşa să ai o postate de teren în care cine 

ştie, peste 20 de ani poţi să faci ceva. Suntem într-o perioadă de perioadă  şi în care cineva vrea să 

facă 50-60 de blocuri şi să investească un milion acolo sau cine ştie cât şi banii să circule. Şi noi 

stăm că cineva de undeva nu doreşte lucrul acesta. Eu am respect pentru fiecare. Ştiţi prea bine. Că 

altfel nu le aduceam să le discutăm aici. Dar nu putem să ajungem la chestii de genul acesta. Dacă 

vreţi să îi găsiţi soluţia, îi găsim soluţia! Facem două drumuri pe care şi le donează lor. 3m în jur 

pentru drumuri şi am terminat povestea. Dar şi aceasta mi se pare iar o chestiune de şmecherie, de 

rezolvare respectând nu mai ştiu ce. Şi chiar că nu e bine. Şi chiar că ajungem într-o zonă de genul 

acesta în care ceea ce trebuia făcut şi se poate face, din ce am înţeles, se poate face din PUZ-ul 

celălalt. Dar noi avem o hotărâre pe care tot noi am dat-o la presiunea de a împăca capra şi varza. 

Şi din această presiune s-a ajuns la chestii în care se dau bani.  Pentru că sigur se dau bani. Şi 

nimeni nu a venit să spună treaba aceasta. E normal să vă supăraţi. Şi dumneavoastră ca şi om sunt 

sigur că sunteţi normal pentru că vreţi să faceţi o investiţie. Ce să vă spun. Ticăloşii să se ducă 

acolo unde ticăloşii se duc. Şi oamenii normali să stea. Dar tot oamenii normali trebuie să ajute ca 

ticăloşii să se ducă acolo. Eu în momentul în care cereau, dădeam primul euroi şi chemam presa. 

Ştiţi care presă. Să se ducă dracului acolo unde le este locul pentru cerere de foloase necuvenite şi 

pentru condiţionare. Eu o făceam cu toată dragostea ca să scăpăm oraşul odată de chestia aceasta. 

Noi putem să anulăm hotărârea prin care cerem acordul vecinilor. Eu asta vă propun. Anulare 

hotărâre şi aplicăm legea. Codul civil, penal şi alte coduri.” 

 Bărdaş Horea Mihai: “Mă întorc la cazul 12, domnul Primar. După ce le vindem terenul din 

fundul grădinii le cere acordul vecinilor şi nu li-l dau. Asta se întâmplă la noi în municipiul Alba-



Iulia. Şi în plus de asta se bat cap în cap doi soţi arhitecţi ca să existe o singură ieşire la acesta din 

fundul grădinii  care e pe Gheorghe Doja. Şi aceştia se bat cap în cap pe proiect care să ocupe 5mp. 

Şi îi face la ăla casă cu nu ştiu cât că  nu are bani. Eu îl ştiu pe ăla. Nu a făcut nimic de 100 de ani. 

Nu e posibil ca după ce le vindem terenul din fundul grădinii şi vecinul să nu ni-l dea. Asta este 

şmecheria celor care au vândut terenuri şi s-au îmbogăţit din asta.” 

 Marius Rotar: “Cam aşa e.” 

 Călin Heviga: “Propun pentru luna viitoare un proiect de modificare.” 

 Pop Monica Liana: “Asta vă propuneam şi eu ceva mai devreme. Aşadar, supun la vot cine 

este pentru.” 

 “Fiind supusă la vot propunerea a fost votată cu 20 voturi pentru.” 

 

         22.  Atribuie în proprietatea solicitanţilor, proprietari ai apartamentelor, terenul aferent 

locuinţei în cotă indiviză deţinută din construcţii. 

 Se dă cuvântul d-nei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Bogăţan Ioan care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

Bogăţan Ioan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia.” 

Pop Monica Liana: "Dacă nu sunt discuţii, supun la vot cine este pentru."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 68/2011 

 

          23. Propune atribuirea în proprietate a terenului aferent caselor particulare. 

  Se dă cuvântul d-nei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Bogăţan Ioan care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

Bogăţan Ioan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia.” 

Aurica Groza: “Aici se completează anexa cu un proprietar. E vorba de Lazăr. A venit 

cererea după pregătirea materialului.” 

Pop Monica Liana: "Dacă nu sunt discuţii, supun la vot cine este pentru dar cuprinzând şi 

amendamentul propus în anexă."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 69/2011 

 

            24. Aprobă rectificarea suprafeţei unor imobile (terenuri) situate în Alba Iulia. 

 Se dă cuvântul d-nei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Bogăţan Ioan care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

Bogăţan Ioan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia.” 

Pop Monica Liana: "Dacă nu sunt discuţii, supun la vot cine este pentru rectificarea 

respectivei suprafeţe"  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 70/2011 

 

          25. Acceptă donaţia făcută către Consiliul local a unor imobile (terenuri) situate în Alba Iulia, 

str. Ion Arion. 

 Se dă cuvântul d-nei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  



Se dă cuvântul d-lui consilier Bogăţan Ioan care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

Bogăţan Ioan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia.” 

Pop Monica Liana: "Discuţii dacă sunt? Dacă nu sunt, supun la vot cine este pentru 

acceptarea donaţiei."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 71/2011 

 

 

            26. Parceleaza un imobil (teren) situat în Alba Iulia, str. Craivei, nr. 65. 

 Se dă cuvântul d-nei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Bogăţan Ioan care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

Bogăţan Ioan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia.” 

Pop Monica Liana: "Discuţii dacă sunt? Dacă nu sunt, supun la vot cine este pentru 

parcelare."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 72/2011 

 

           27. Înscrie dreptul de proprietate al municipiului Alba Iulia asupra unui imobil (teren) situat 

în Alba Iulia, str. Bucureşti. 

           Se dă cuvântul d-nei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Bogăţan Ioan care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

Bogăţan Ioan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia.” 

Hondola Liviu: "Am o întrebare la acest proiect. Dacă v-aţi uitat la forma în care se solicită 

parcelarea? Este o formă... Nu ştiu cum să-i spun. De ce nu faceţi parcelele în formă dreaptă?" 

Aurica Groza: "Dânsul a solicitat. Aşa este forma terenului." 

Hondola Liviu: "Parcela este de 400 m. Deci noi avem 3700 m teren viran. Da?" 

Aurica Groza: "Nu mai sunt 3700 m. Sunt mai puţini. Dânsul solicită să cumpere 300 şi 

ceva. Pentru că forma era de aşa natură încât nu se mai poate face altceva. Am zis ori parcelăm 500 

ca să poată fi vândut ori deloc. 

Hondola Liviu: "Asta am întrebat şi eu. De ce nu facem parcele drepte?" 

Aurica Groza: "Pentru că sunt despărţite de un gard şi un canal colector." 

Pop Monica Liana: "Vă rog, mai sunt şi alte discuţii? Dacă nu mai sunt, supun la vot cine 

este pentru înscrierea dreptului de proprietate asupra acestui imobil."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru." 

 

 

S-a adoptat Hotărârea nr. 73/2011 

 

          28. Înscrie dreptul de proprietate al municipiului Alba Iulia asupra imobilului (teren) situat în 

Alba Iulia, str. Al. I. Cuza, nr. 7A.  

 Se dă cuvântul d-nei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Bogăţan Ioan care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

Bogăţan Ioan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia.” 



Aurica Groza: "Aici numai se parcelează." 

Pop Monica Liana: "Domnilor consilieri, dacă nu sunt discuţii, supun la vot cine este pentru 

înscrierea dreptului de proprietate al municipalităţii asupra acestui imobil"  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 19 voturi pentru şi o abţinere Pleşa Gabriel." 

 

S-a adoptat Hotărârea nr. 74/2011 

 

Pleşa Gabriel: "Eu m-am abţinut." 

Mircea Hava: "Trebuie să vedem de câţi ani foloseşte terenul de-a moaca. Domnul de la 

Viva! Eşti de acord? După aceea să discutăm de vânzare. O să vezi întreţinere şi amenajare. 

Pregăteşte-te! Tot aţi înjurat buldozerele. Acum o să-mi scriu numele pe el. Alţii lucră în oraş şi alţii 

folosesc terenul statului şi s-au întins pe ele ca lepra. Şi nu au nici bunul simţ să dea un leu. Tot 

timpul se bat cu cărămida în piept." 

Hondola Liviu: "E în incinta unităţii." 

Mircea Hava: "În incinta unităţii. Poză mare şi o arătăm. Ca să ştie tot cetăţeanul din 

municipiu ce se întâmplă şi ce hram purtăm. O să o fac şi în conferinţa de presă. Toţi vor afla." 

Hondola Liviu: "Dar alţii care au folosit ani de zile terenul?" 

Mircea Hava: "Nu mă interesează alţii!" 

 

        29. Aprobă schimbarea categoriei de folosinţă şi a scoaterii temporare din fondul forestier a 

unei suprafeţe de teren (pădure) proprietatea municipiului Alba Iulia. 

 Se dă cuvântul d-nei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Bogăţan Ioan care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

Bogăţan Ioan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia.” 

Pop Monica Liana: "Dacă nu sunt discuţii, supun la vot cine este pentru aprobarea acestui 

proiect."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 13 voturi pentru şi 7 voturi împotrivă Breaz Valer 

Daniel, Dărămuş Marcela Eugenia, Pleşa Gabriel, Puican Ioan, Hondola Liviu, Coşeriu Sorin 

Nicolae, Lupea Iulian Nelu." 

 

S-a adoptat Hotărârea nr. 75/2011 

 

 

 30. Expertiză tehnică efectuată în dosar nr. 3066/107/2009 aflat pe rol la Tribunalul Alba. 

 Se dă cuvântul d-nei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Bogăţan Ioan care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

Bogăţan Ioan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia.” 

Pop Monica Liana: "Domnilor consilieri, dacă nu sunt discuţii, supun la vot cine este pentru 

însuşirea parţială a acestei expertize tehnice."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru." 

 

S-a adoptat Hotărârea nr. 76/2011 

 

 

      31. Aprobă alocarea unor sume de bani din bugetul local pentru activităţi culturale. 

 Se dă cuvântul d-lui Mihai Coşer care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Vasile Cornea care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei de specialitate a Consiliului local pentru activităţi ştiinţifice, învăţământ, cultură, sănătate, 

protecţia socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului. 



Vasile Cornea: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre cu excepţia articolelor 1 

şi 3 care au primit aviz nefavorabil în comisie”. 

Pop Monica: "Dacă sunt discuţii? Vă invit să vă înscrieţi la cuvânt."  

Vasile Cornea: "Doamna preşedintă! În comisie am discutat alocarea sumei de bani pentru 

tipărirea de cărţi. În comisie am fost împotrivă. Comisia este consultativă. Eu vă propun ca cele 

două puncte, 1 şi 3, să fie scoase de pe proiectul Ordinii de zi.  Dacă deschidem cutia Pandorei cu 

tipărirea de cărţi toată lumea vine să tipărească cărţi. Noi, comisia de consilieri, am fost împotrivă." 

Mircea Hava: "Comisia spune ce a spus domnul Cornea. Eu a trebuit să le aduc pe Ordinea 

de zi. Dumneavoastră hotărâţi." 

Pop Monica Liana: "Mai avem un articol suplimentar la acest proiect. Vă rog, să-l 

prezentaţi." 

Luminiţa Fara: "În urma şedinţei de Comisie, a venit o solicitarea de la Universitatea 1 

Decembrie 1918 pentru suma de 4000 lei pentru organizarea manifestării "Sesiunea de comunicări 

ştiinţifice a studenţilor IN - EXTENSO". 

Breaz Valer Daniel: "Nu am adus eu propunerea. E vorba de sesiunea studenţească care se 

organizează anual. Este nevoie pentru studenţi să li se dea nişte premii." 

Bărdaş Horea Mihai: "Sunt foarte fericit să fiţi de acord! Sunt întru totul de acord! Poate 

votaţi şi voi odată cu noi şi nu mai votaţi cu ei. Cum au fost ei de acord cu RYMA şi cum îi aduc eu 

aminte la un coleg de la PNL cum umblam eu cu el prin şanţuri şi ei nu au făcut nimic!" 

Popa Monica: "Dacă nu mai sunt şi alte discuţii, supun la vot proiectul de hotărâre cu 

amendamentele propuse, respectiv fără articolele 1 şi 3 şi cu introducerea articolului 7." 

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru." 

 

S-a adoptat Hotărârea nr. 77/2011 

 

 

         32. Aprobă Acordul de asociere între Consiliul local al municipiului Alba Iulia şi Uniunea 

Scriitorilor din România, Filiala Alba – Hunedoara pentru editarea revistei Discobolul. 

          Se dă cuvântul d-lui Mihai Coşer care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Vasile Cornea care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei de specialitate a Consiliului local pentru activităţi ştiinţifice, învăţământ, cultură, sănătate, 

protecţia socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului. 

Vasile Cornea: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia”. 

Se dă cuvântul domnului Maier Eugen care prezintă raportul de avizare din partea comisiei 

pentru administraţie publică locală, juridică şi disciplină, relaţii cu publicul, probleme ale 

minorităţilor, apărarea ordinii publice, respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti. 

 Maier Eugen: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre cu condiţia plăţii în trei 

tranşe şi nu avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

Pleşa Gabriel: "După cum ştiţi am cerut şi data trecută. Am zis că fiind Uniunea Scriitorilor 

Filiala Alba-Hunedoara, Hunedoara cu ce îi ajută?" 

Pop Monica Liana: "Domnul consilier, aşa este structurată Uniunea Scriitorilor: Filiala Alba-

Hunedoara, Filiala Cluj-Bistriţa, etc.” 

Vasile Cornea: "Aşa se cheamă." 

Pleşa Gabriel: "Nu e adevărat. Pentru că sunt scriitori din Alba şi din Hunedoara." 

Pop Monica Liana: "Revista Discobolul este deopotrivă susţinută de Primărie şi de Consiliul 

Judeţean Alba. Este o revistă de cultură a noastră, a judeţului Alba." 

Pleşa Gabriel: "De ce deranjează dacă cer lucrul acesta? Aici în contractul de asociere scrie 

roluri şi responsabilităţi: rapoarte tehnice şi financiare cu documente justificative în care este 

evidenţiat modul utilizării sumei alocate pentru editarea revistei." 

Breaz Valer Daniel: "Întâmplător cunosc cazul acesta. Primesc în jur de 10000 lei/an 

respectiv 3000 lei/semestru sau 3500 lei." 

Dărămuş Marcela Eugenia: "Vreau să vă rog ca aceste reviste să fiţi de acord să le dăm la 

bibliotecile şcolare din municipiul Alba-Iulia. Pentru că noi ce facem cu ele? Le punem în bibliotecă 

sau... Noi primim ca şi consilieri." 



Maier Eugen Aurel: "Comisia a propus plata în trei tranşe." 

Hondola Liviu: "Eu aş propune să reducem suma aceasta la 6000 lei şi contribuţia să fie şi 

din partea Consiliului Judeţean." 

Baco Mihai: "Dar este." 

Pop Monica Liana: "Domnul consilier, repet, revista Discobolul este susţinută deopotrivă de 

Primărie şi de Consiliul Judeţean Alba.” 

Vasile Cornea: "Ca preşedinte al Comisiei, vă propun să rămânem la aceeaşi sumă că altfel 

nu pot să scoată revista. Şi e singura revistă de cultură." 

 Pop Monica Liana: "Discuţii dacă mai sunt pe acest subiect? Dacă nu mai sunt, cine este 

pentru cu amendamentul Comisiei privind plata în trei tranşe?"  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 16 voturi pentru şi 4 abţineri Hondola Liviu, Puican 

Ioan, Coşeriu Sorin Nicolae, Pleşa Gabriel." 

 

 Dărămuş Marcela Eugenia: "Vă rog să propuneţi şi amendamentul meu." 

 Bărdaş Horea Mihai: "Noi primim cărţile aici şi doamna Dărămuş le ia şi le duce." 

 Dărămuş Marcela Eugenia: "Prin rotaţie să meargă la fiecare şcoală." 

 Mircea Hava: "Fără supărare! Revista mea nu o dau la nimeni. Stau şi o citesc. După ce o 

citesc o pun acasă." 

 

S-a adoptat Hotărârea nr. 78/2011 

 

         33. Aprobă prelungirea contractului nr. 963/2008 si alocarea unor sume de bani. 

        Se dă cuvântul d-lui Mihai Coşer care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Vasile Cornea care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei de specialitate a Consiliului local pentru activităţi ştiinţifice, învăţământ, cultură, sănătate, 

protecţia socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului. 

Vasile Cornea: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia”. 

Pop Monica Liana: "Dacă nu sunt discuţii, supun la vot cine este pentru acest proiect."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 79/2011 

 

  34. Aprobă revocarea HCL nr. 307/2010 şi aprobă incheierea unui act aditional la contractul 

de asociere nr. 7798/2006 incheiat intre Consiliul Local al municipiului Alba Iulia si SC GRUP 

CORINT SA. 

         Se dă cuvântul d-lui Inurean Ioan care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Bogăţan Ioan care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

 Bogăţan Ioan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia.” 

 Coşeriu Sorin Nicolae: "Stimaţi colegi, îmi pare rău că s-a pus proiectul acesta spre 

sfârşitul şedinţei. Sper să aveţi răbdare. Eu anul trecut, în noiembrie  sau când    s-a discutat această 

problemă am fost pentru. Am votat altfel decât colegii mei şi din raţiuni pe care în particular le 

putem discuta. Dar în acelaşi timp ulterior, am încercat, am transmis că din punctul meu de vedere 

acest contract de asociere pe care eu în principu îl aprob şi doresc să existe şi chiar de o manieră 

mai uşoară şi acceptabilă pentru cel cu care ne asociem. Şi mă refer la sumele de bani. Însă sunt aici 

nişte chestiuni unde nu mai este vorba de, cum să vă spun, până la urmă este vorba de bani. Şi ar 

trebui să fim un pic mai atenţi pentru că sunt nişte articole  aici, care din punctul meu de vedere 

sunt făcute extrem de păgubitoare pentru Primărie într-un viitor mai mult sau mai puţin apropiat. Şi 

v-aş semnala la art. 2, punctul 2.4 ce conţine două fraze care nu ştiu dacă are legătură una cu alta. 

Eu nu vreau să intru în amănunte. Vreau să vă spun doar atât. Că ceea ce este pus aici şi anume în 

condiţiile în care firma care este pusă aici, sau oricare alta ar fi, se asociază ori vrea să se asocieze 

şi Primăria nu este de acord cu aceasta, Primăria va trebui să plătească  sume importante acestei 



firme pentru anumite despăgubiri. Ba mai mult. Se menţionează că se vor da despăgubiri pentru 

întreaga afacere care se va pierde. Deci cineva poate să vină să zică: dumneata şti cât câştigam eu în 

următorii 10 ani dacă mergea această afacere? Căteva milioane de euro. Păi dămi-i! Eu cred că aici 

ar trebui produse nişte mici articole care să prevină nişte aspecte care cred eu că nu sunt bune şi nu 

ştiu în ce măsură ar ajuta firma cu care Primăria se asociază. De asemenea, vedeţi că aici este 

stabilit că dacă Primăria nu este de acord cu  o anumită asociere a firmei respective, Primăria 

trebuie să plătească anumite despăgubiri. Scuzaţi-mi exagerarea. Se asociază cu Alkaida, noi nu 

suntem de acord şi trebuie să plătim despăgubiri. De asemenea este extrem de superficial tratată  

problema asocierilor pe care eu cred că această societate trebuie să le aibă în condiţiile în care se 

fac anumite investiţii şi în condiţiile în care se schimbă ceva  în relaţia de asociere  a acestor 

investiţii, de ce trebuie să le suporte primăria? Eu v-aş propune ca să depăşim momentul acesta că 

nu ţin neapărat să ne împotmolim, ca să existe două fraze. Cel puţin una care să stipuleze că toate 

lucrările care ocazionează cheltuieli din partea asociatului trebuie să fie prezentate din timp 

proprietarului împreună cu proiectul, cu devize, impact economic şi vor fi executate numai după 

aprobarea expresă a proprietarului. Această chestiune se tratează undeva într-un articol dar de o 

manieră foarte săracă şi care nu acoperă primăria într-o mare măsură. Şi de asemenea în legătură cu 

eventualitatea despăgubirii acestei firme  pentru faptul că la un moment dat prin rezilierea 

contractului de către Primărie ei nu mai pot să realizeze profituri. Păi cine stabileşte profitul? Poate 

să meargă la cineva să spună, domnule eu am pierdut acum! În următorii 10 ani era o bombă 

turistică Alba-Iulia şi eu am pierdut milioane de euro. Credeţi-mă! Eu nu cred că asupra acestui 

articol ne-am aplecat destul de bine şi vă sugerez strict colegial. Nu am nici o problemă de altă 

natură dar să vedem că modul în care s-a formulat este foarte periculos. Eu aşa înţeleg. Poate 

greşesc. Poate nu am dreptate. Este posibil. Dar eu aşa văd aceste lucruri. Şi alte aspecte mai 

secundare care ar trebui semnalate. Eu cred că anexele ar trebui semnate. Ori pe ele nu există 

semnătură. Şi de asemenea la art. 2 apare o frază care nu este destul de clară. La punctul 2.2 

Consiliul local asigură pe SC Grup Corint SA că, Consiliul local este unicul proprietar. Unicul 

proprietar al terenurilor. Aici se înţelege că Grup Corint ar fi unicul proprietar al terenurilor. Este o 

chestie minoră dar care e bine să fie prinsă acolo. Eu cred că aceste două fraze cel puţin ar trebui 

adăugate în acest contract  de asociere astfel încât lucrurile să fie mai clare. Nu sunt contra unor 

eventuale despăgubiri dar tot ceea ce se investeşte acolo trebuie să se investească cu acordul 

primăriei, cu atenta urmărire a primăriei la ceea ce se face acolo. Pentru că dacă cineva investeşte 

acolo şi vine peste trei ani şi se asociază şi nu suntem de acord şi trebuie să-i dăm o grămadă de 

bani." 

 Sandu Cornel Stelian: "La punctul 2.2 cred că este foarte clară formularea. Că Consiliul 

local îi dă asigurări la SC Grup Corint că el, Consiliul local este unicul proprietar. Cred că e clar." 

 Coşeriu Sorin Nicolae: "Bun. Probabil." 

 Mircea Hava: "Ce probabil? Hai să discutăm acum!" 

 Coşeriu Sorin Nicolae: "Deci e o chestie de limba română. Poate totuşi ne ajută cineva. 

Deci eu cred că la art. 2.2 Consiliul local asigură pe SC Corint că el Consiliul local, Consiliul local 

este unicul proprietar." 

 Mircea Hava: "Nu poţi aşa. Repeţi în topica frazei." 

 Coşeriu Sorin Nicolae: "Atunci trebuie reformulat pentru că citind aşa se înţelege ca şi când 

Corint ar fi." 

 Mircea Hava: "Nu aşa se înţelege. Cine ştie limba română înţelege. Consiliul local asigură 

pe Grup Corint că este unicul proprietar. Consiliul local asigură. Este consiliul. Pus în faţă." 

 Puican Ioan: "Domnul Primar, trebuiau două virgule acolo. Consiliul local, aisgură pe 

Corint, că ... Şi atunci se înţelegea. Domnul Primar, sunt cuvinte incidentale! Eliminaţi Grup Corint 

că nu schimbă fraza. Nici ideea." 

 Mircea Hava: “Puneţi şi două virgule. Consiliul local, virgulă, asigură pe Grup Corint, 

virgulă.” 

 Bărdaş Horea Mihai: “Eu numai cu o virgulă sunt de acord. Cu două nu.” 

 Sandu Cornel Stelian: “Nu am terminat. În ceea ce priveşte art. 2.4. cred că ar trebui să se 

termine după prima frază. Să eliminăm: “în situaţia în care Consiliul local refuză este obligat la 

despăgubiri şi la nu ştiu ce”.” 

 Mircea Hava: “Până la Consiliul local.” 

 Sandu Cornel Stelian: “Până la “în situaţia în care Consiliul local refuză”. Atunci dacă ne 



condiţionează aşa, practic Consiliul local nu mai are…” 

 Mircea Hava: “SC Corint îşi poate înstrăina în tot sau în parte afacerea către terţi cu 

acordul scris, prealabil al…” Până aici.” 

 Sandu Cornel Stelian: “Aceasta a fost propunerea. Să eliminăm diferenţa.” 

 Mircea Hava: “Până la Consiliul local. Punct. E bine domnul profesor punctul? Punct 

mare.” 

 Pleşa Gabriel: “Îmi aduc aminte că noi am cerut lucrul acesta. Domnule amânăm ca să 

studiem documentaţia ce ne-a fost pusă pe masă în ziua respectivă. Am fost puşi la zid că suntem 

împotriva proiectului. Uitaţi-vă ce se întâmplă! Prefectura clar a sugerat că nu s-a procedat bine 

încheind un alt contract ci dădeam un act adiţional. Vă întreb încă o dată ce am greşit atunci când 

am cerut să amânăm ca să studiem documentaţia? Pentru că lucrurile au arătat că am avut dreptate 

atunci. Nu trebuia să facem acel vot când am fost foarte emoţionali. Şi toată lumea ne-a pus la zid. 

Era foarte bine. Făceam lucrurile bine şi nu aveam probleme acum.” 

 Baco Mihai: “Chiar nu vreau să fiu lovit în sentiment de pledoaria domnului Pleşa. Eu dacă 

îţi aduci aminte, eu de la început am spus că nu trebuie să facem un alt contract. Că nu e legal.” 

 Pleşa Gabriel: “Îmi aduc aminte.” 

 Baco Mihai: “De acord total cu acea prevedere de la 2.4, să tăiem partea a doua a 

articolului. Pentru că chiar, primul nu îşi mai avea rostul. Dar dacă nu sunt de acord îl fac fără tine 

şi îmi plăteşti totul. Şi ar mai fi o chestie. Art. 4, punctul 3. Se întâmplă ca peste 20 de ani viitorul 

consiliu local să rezilieze contractul de asociere. Consiliul local se obligă să despăgubească pe Grup 

Corint cu întraga valoare la zi a tuturor investiţiilor. Dacă acum costă un milion de euro poate peste 

20 de ani va fi 30 milioane de euro. De aceea spun că nu este legal ceea ce prevedem aici. Dar nu 

mai spun nimic. Spuneţi dumneavoastră! Nu are rost. Mulţumesc.” 

 Coşeriu Sorin Nicolae: “Eu aş propune să amânăm şi să se reformuleze anumite părţi. 

Pentru că aici trebuie nişte reformulări.” 

 Pop Monica Liana: “Le-am corectat. Dacă mai aveţi şi alte propuneri? Putem să 

reformulăm acolo unde este cazul fără să amânăm proiectul.” 

 Baco Mihai: “Putem să tăiem acum.” 

 Coşeriu Sorin Nicolae: “Nu. Acum nu putem. Dacă trebuie altă dată cu dragă inimă vin şi 

discutăm.” 

 Mircea Hava: “La 4.3.” 

 Baco Mihai: “Eu nu pot să despăgubesc la valoarea iniţială la care mi-ai  făcut-o.” 

 Mircea Hava: “La valoarea finală.” 

 Baco Mihai: “Dar aici nu scrie aşa. Eu azi, când am gătat-o m-a costat 20 milioane de euro. 

Să zicem. El îmi cere peste 20 de ani să îl investesc la valoarea iniţială de 20 milioane de euro la 

care nu ştiu ce mai aplică.” 

 Mircea Hava: “La zi.” 

 Baco Mihai: “A tuturor investiţiilor.” 

 Inurean Ioan: “Cu suma stabilită de instanţele de judecată.” 

 Mircea Hava: “La 4. 3. Nu îmi bag nasul în chestiunile avocăţeşti că nu găsesc alt termen. 

Dar nu mi se pare normal ca eu să am un contract, să investesc 5 milioane de euro dovediţi cu acte 

şi la sfârşit cineva să zică du-te acasă!” 

 Baco Mihai: “Nu, nu. Eu nu am zis să nu fie despăgubit. Nu. Dar eu nu pot să îl 

despăgubesc tot la 5 milioane de euro după ce 20 de ani s-a folosit de el. Eu nu am zis să nu fie 

despăgubit. Dar nu se poate. Dacă azi a fost investiţia de 20 milioane de euro eu să îţi dau tot 20 de 

milioane de euro peste 20 de ani. Plus întreaga afacere.” 

 Coşeriu Sorin Nicolae: “Eu cred că mai trebuie lucrat la el. Propun să îl amânăm.” 

 Mircea Hava: “Să trecem de către instanţele de judecată competente.” 

 Inurean Ioan: “Aceasta se face pe expertiză.” 

 Baco Mihai: “Domnul inginer, propun să schimbăm profesia. Te faci tu avocat şi mă fac eu 

inginer. Dacă îmi spui tu de instanţă. Dacă eu mă oblig ce îmi mai trebuie instanţă?” 

 Sandu Cornel Stelian: “Eu sunt de acord. Propun reformulare în sensul ce spune toată 

lumea.” 

 Contor Gheorghe: “Eu propun amânare.” 

 Sandu Cornel Stelian: “În cazul în care este expropriat aşa, Consiliul local se obligă să 

despăgubească pe Grup Corint cu suma stabilită  de instanţa de judecată competentă. Evităm 



chestiunea la zi.” 

 Mircea Hava: “Eu vreau să vă întreb o singură chestiune. Am cumpărat şi cu avizul vostru 

un coteţ la care am despăgubit şi afacerea. Atunci eraţi toţi de acord să despăgubim afaceri. Acum 

când e vorba de milioane de euro nu sunteţi de acord să despăgubim afaceri. Să vină bou să îşi bage 

banii şi pe urmă te duci acasă. Eu ştiţi ce aş face? Aş zice, fraţilor, daţi-mi banii să mă duc dracului 

acasă să îmi văd de treabă. Nu vreau să influenţez pe nimeni. Votaţi cum vreţi!” 

 Coşeriu Sorin Nicolae: “Eu reiau foarte scurt ce am spus şi care coincide cu cee ce a spus 

domnul Primar. Eu nu am spus că nu trebuie despăgubiţi. Ei trebuie despăgubiţi dar orice se 

execută acolo trebuie să aibă avizul prealabil al primăriei. Nu avizul de amenajare sau de urbanism. 

Un aviz al afacerii. Ce vrei să faci acolo? Vrei să faci hotelul de şapte stele? Bun. Hai cu o 

documentaţie să văd ce faci. Că suntem asociaţi. Nu se pune problema să nu despăgubeşti pentru că 

omul a investit acolo. Apare un mic aspect. Fondurile nerambursabile care dacă se iau… Ele intră 

sau nu intră? Şi a doua chestiune care este legată de această compoziţie care spune că mai mult 

decât atât, înţeleg cine este de acord, să despăgubească pentru întreaga afacere pierdută cu suma 

stabilită de către instanţă. Aici lucrurile sunt foarte vagi. Care suma pierdută? Că aici este vorba de 

suma pierdută din momentul în care reziliezi contractul. E foarte greu aici. Cred că trebuie nuanţate 

puţin lucrurile  pentru că aici poate să vină un expert  care spune, domnule tu şti că în următorii 10 

ani ăsta câştiga 30 milioane de euro? Şi mergi în instanţă şi pierzi aşa cum spune domnul Primar. 

Că sunt alţii cu alte interese. Mai ales în condiţiile în care sunt instanţele de azi. Despăgubirea este 

firească şi normală. Ea trebuie făcută. Însă repet. Cu condiţia ca noi să ştim ce se investeşte, în ce 

condiţii şi cu ce efecte. Iar în ceea ce priveşte că nu-şi mai ia profitul după ce s-a realizat acolo 

trebuie să nuanţăm. Pentru că repet. Acolo poate veni un expert. Eu asta am spus. Nu să nu 

despăgubim.” 

 Baco Mihai: “Eu un lucru aş vrea să mai spun. Avem un contract cu Mall-ul. Domnul 

Primar! Nici unde în acel contract nu am văzut ceea ce s-a prevăzut aici. Eu nu zic că nu trebuie 

despăgubiţi. Dar tăiem acea prevedere: se obligă să despăgubească pe SC Corint şi adăugăm acolo 

conform celor stabilite de instanţa de judecată.” 

 Mircea Hava: “Cred că aceasta este acoperitoare.” 

 Baco Mihai: “Că mai avem un contract de asociere cu Mall-ul unde nu s-a stabilit aşa 

ceva.” 

 Mircea Hava: “Trecem conform instanţelor de judecată competente.” 

 Baco Mihai: “Asta este propunerea mea  la art. 4.3: cu suma stabilită de instanţele de 

judecată competente.” 

 Mircea Hava: “Vreau să vă spun domnilor consilieri că tot ceea ce se face acolo, totul este 

legat de autorizaţia de construire cu avizele respective. Acestea sunt la noi. În fiecare an el poate să 

vină să ne prezinte un program de investiţii şi cheltuieli şi la sfârşitul anului să ne prezinte bilanţul 

cum a prezentat anul trecut.” 

 Contor Gheorge: “Să se noteze şi aceste amendamente şi să trecem la vot.” 

 Mircea Hava: “Legat de proiectele europene el nu are şi nu o să câştige niciodată. Iar în 

zona lui, contractul nu are nici o incidenţă cu proiectele noastre europene.” 

 Coşeriu Sorin Nicolae: “E vreo problemă, domnul Primar, dacă noi solicităm să primim 

totuşi în scris aceste amendamente şi după aceea votăm?” 

 Mircea Hava: “Nu e problema mea! E problema Consiliului local.” 

 Coşeriu Sorin Nicolae: “Eu vă propun amânare ca să studiem şi apoi votăm.” 

 Pop Monica Liana: “Înainte de propunerea privind amânarea, vă propun să supunem la vot 

proiectul cu amendamentele aduse. Cine este pentru?” 

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 13 voturi pentru şi 7 voturi împotrivă Breaz Valer 

Daniel, Lupea Iulian Nelu, Dărămuş Marcela Eugenia, Hondola Liviu, Pleşa Gabriel, Coşeriu Sorin 

Nicolae, Puican Ioan." 

 

 Proiectul nu a trecut deoarece nu s-a întrunit numărul de voturi necesar. 

 

S-a adoptat Hotărârea nr. 80/2011 

 

  

          35. Aprobă participarea municipiului Alba Iulia în calitate de membru afiliat al Bursei  



Române de Mărfuri în vederea tranzacţionării acestora. 

          Se dă cuvântul d-nei Silvia Moldovan care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul 

de specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Bogăţan Ioan care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

Bogăţan Ioan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia.” 

Se dă cuvântul domnului Maier Eugen care prezintă raportul de avizare din partea comisiei 

pentru administraţie publică locală, juridică şi disciplină, relaţii cu publicul, probleme ale 

minorităţilor, apărarea ordinii publice, respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti. 

 Maier Eugen: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre cu condiţia plăţii în trei 

tranşe şi nu avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

Se dă cuvântul d-lui consilier Sandu Cornel Stelian care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului local  de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe, servicii 

publice şi comerţ 

Sandu Cornel Stelian: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

Pop Monica Liana: "Dacă nu sunt discuţii, supun la vot cine este pentru aprobarea acestui 

proiect."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru." 

 

S-a adoptat Hotărârea nr. 81/2011 

 

           36. Aprobă plata cotizaţiei anuale aferente anilor 2010-2011 la Asociaţia Oraşe-Energie in 

România. 

           Se dă cuvântul d-nei Silvia Moldovan care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul 

de specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Sandu Cornel Stelian care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului local  de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe, servicii 

publice şi comerţ 

Sandu Cornel Stelian: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

 Pop Monica Liana: "Dacă nu sunt discuţii, supun la vot cine este pentru aprobarea plăţii 

cotizaţiei "  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru." 

 

S-a adoptat Hotărârea nr. 82/2011 

 

       37. Aprobă studiul de fezabilitate privind Serviciul de iluminat public şi delegarea acestuia prin 

licitaţie publică. 

           Se dă cuvântul doamnei Silvia Moldovan care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 

raportul de specialitate. 

Se dă cuvântul d-lui consilier Bogăţan Ioan care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

Bogăţan Ioan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia.” 

Bărdaş Horea Mihai: “Varianta 3.” 

Pop Monica Liana: "Dacă nu sunt discuţii, supun la vot cine este pentru acest proiect şi cu 

aprobarea variantei 3, cea mai eficientă."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru." 

 

S-a adoptat Hotărârea nr. 83/2011 

 

 

         38. Modifică art. 1 din HCL nr. 19/2009 privind aprobarea documentaţiei de avizare a 

lucrărilor de intervenţii pentru obiectivul ”Reabilitare strada Biruinţei, Busuiocului, Castanilor, 



Dumbrăviţei, Mureşului şi Măceşului din municipiul Alba Iulia, localităţile componente Oarda şi 

Bărăbanţ”. 

         Se dă cuvântul d-nei Silvia Moldovan care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

  Se dă cuvântul d-lui consilier Cimpoeş Cornel Pavel care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, ecologice, 

protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură. 

  Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia”. 

           Silvia Moldovan: “Vreau să fac o precizare aici. Acest proiect s-a aplicat în forma pe care o 

aveţi dumneavoastră. La acea dată s-au mai făcut nişte solicitări de reducere a costurilor investiţiei 

propuse pentru cheltuielile care sunt aici eligibile în cadrul programului. Sunt eligibile doar partea 

de carosabil fără spaţiu de parcare, trotuare, spaţii verzi. Chiar dacă acestea sunt în zona drumului 

nu sunt eligibile în cadrul programului şi trebuie susţinute din bugetul local. În aceste condiţii noi a 

trebuit să revizuim propunerea cu care ne-am dus la avizare şi să o aduc în faţa dumneavoastră ca să 

o aprobaţi. Tocmai de aceasta vă rog să reţineţi nişte modificări în ceea ce priveşte valoarea 

investiţiei. Deci la total investiţie la acest proiect valoarea este de 12394163,74 din care C+M 

10.924.933,17 Iar pe anexa 2 unde este vorba de trotuare valoarea se majorează. Valoarea cea bună 

este 4803639,08. 

 Pop Monica Liana: "Dacă nu sunt discuţii, supun la vot cine este pentru acest proiect şi cu 

amendamentele propuse."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru." 

 

S-a adoptat Hotărârea nr. 84/2011 

 

 

             39. Modifică art. 1 din HCL nr. 21/2009 privind aprobarea documentaţiei de avizare a 

lucrărilor de intervenţii pentru obiectivul ”Modernizare drumuri pietruite şi amenajare rigole şi 

şanţuri municipiul Alba Iulia – localităţi componente: Bărăbanţ, Miceşti, Oarda şi Partoş”. 

           Se dă cuvântul d-nei Silvia Moldovan care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul 

de specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Cimpoeş Cornel Pavel care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, ecologice, 

protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură. 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia”. 

  Pop Monica Liana: "Dacă nu sunt discuţii, supun la vot cine este pentru acest proiect de 

hotărâre."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru." 

 

S-a adoptat Hotărârea nr. 85/2011 

 

40. Modifică art. 1 din HCL nr. 2/2010 privind însuşirea indicatorilor tehnico-economici 

pentru obiectivul ”Extinderea şi reabilitarea infrastructurii de apă şi apă uzată în judeţul Alba”. 

        Se dă cuvântul d-nei Silvia Moldovan care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Cimpoeş Cornel Pavel care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, ecologice, 

protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură. 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia”. 

Silvia Moldovan: “La proiectul 40, trebuie să vă spun că nu rezultă din referat pentru că nu 

am apucat să îl văd referatul. Ce se întâmplă? Este vorba de majorarea capacităţilor care se dezvoltă 

în cadrul proiectului în fază de PT. Pentru că licitaţia    s-a făcut cu proiectare indusă la data 

proiectării. Şi s-au  făcut evaluările în teren şi au rezultat capacităţi mai mari. Şi pentru ca să 

corespundă capacităţile care se vor crea, pe bune, în SF a trebuit aceasta.” 



  Pop Monica Liana: "Domnilor consilieri, dacă nu sunt discuţii, supun la vot cine este 

pentru modificare."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru." 

 

          S-a adoptat Hotărârea nr. 86/2011 

 

           41.  Parceleaza imobilul (teren) înscris în CF 29120 Alba Iulia nr top. 2955/1 situat în Alba 

Iulia str. Energiei FN. 

 Se dă cuvântul d-nei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Bogăţan Ioan care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

Bogăţan Ioan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia.” 

         Pop Monica Liana: "Dacă nu sunt discuţii, supun la vot cine este pentru parcelare."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru." 

 

          S-a adoptat Hotărârea nr. 87/2011 

 

 

         42. Parcelează imobilul (teren) situat în Alba Iulia str, Lipoveni nr. 4A. 

         Se dă cuvântul d-nei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Bogăţan Ioan care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

Bogăţan Ioan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia.” 

         Pop Monica Liana: "Dacă nu sunt discuţii, supun la vot cine este pentru această parcelare."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru." 

 

          S-a adoptat Hotărârea nr. 88/2011 

 

 

         43. Încetează contractul de locaţie de gestiune pentru producere, transport şi distrubuţie 

energie termică încheiat între Consiliul local al municipiului Alba Iulia şi SC Dalkia SRL. 

 Se dă cuvântul dlui-Radu Oancea care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Bogăţan Ioan care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

Bogăţan Ioan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia.” 

         Pop Monica Liana: "Dacă nu sunt discuţii, supun la vot cine este pentru acest proiect de 

hotărâre."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru." 

 

          S-a adoptat Hotărârea nr. 89/2011 

 

 

44. Aprobă încheierea unui act adiţional la contractul de asociere dintre Consiliul local Alba 

Iulia şi SC Grup Corint SA. 

 Se dă cuvântul d-lui Pleşa Gabriel care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Bogăţan Ioan care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

Bogăţan Ioan: “Comisia a avizat nefavorabil acest proiect de hotărâre şi avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia.” 



Baco Mihai: “Dacă distinşii mei colegi îmi vor aduce de la Versailles că locuitorii acelui 

oraş intră în parcul Versailles fără să plătească o centime de euro, eu votez cu două mâini actul 

adiţional. Chiar mi se pare că facem nişte propuneri numai de dragul de a face şi de a da bine nu ştiu 

unde.” 

Pleşa Gabriel: “Ca iniţiatori, solicităm amânarea până la clarificarea actului adiţional. Deci 

propun amânarea.” 

Pop Monica Liana: “Întâi supun la vot proiectul în forma în care a fost prezentat, apoi 

propun amânarea.” 

Pleşa Gabriel: “Iniţiatorii solicită retragerea, doamna preşedintă!” 

Pop Monica Liana: “Trebuia să îl retrageţi la începutul şedinţei.” 

Pleşa Gabriel: “Bun. Dar dacă nu există un act adiţional bătut în cuie nu are rost să îl mai 

discutăm.” 

Mircea Hava: “Iar nu au înţeles nimic. Avem un contract. Nu s-a anulat contractul!” 

Pleşa Gabriel: “Contractul a rămas în picioare.” 

Mircea Hava: “La contractul vechi se poate aplica proiectul vostru.” 

Baco Mihai: “Acolo s-a pus. La contractul de asociere.” 

         Pop Monica Liana: "Mai sunt şi alte discuţii? Dacă nu mai sunt, supun la vot cine este pentru 

acest proiect de hotărâre. ."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 13 voturi împotrivă şi 7 voturi pentru Breaz Valer 

Daniel, Lupea Iulian Nelu, Dărămuş Marcela Eugenia, Hondola Liviu, Pleşa Gabriel, Coşeriu Sorin 

Nicolae, Puican Ioan ." 

 

          S-a adoptat Hotărârea nr. 90/2011 

 

45. Parcelare strada Vasile Alecsandri – proiectul este retras de pe Ordinea de zi. 

 46. Alocare sume de bani pentru fotbal. 

 Se dă cuvântul d-lui Bărdaş Horea Mihai care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 

raportul de specialitate.  

Pop Monica Liana: “Avizul Comisiei?” 

Sandu Cornel Stelian: “Nu a fost la comisie.” 

Teofila Ţîr: “Este vorba de proiectul pe care l-am văzut şi eu. Este vorba de plata cotizaţiei. 

Vreau să vă informez că la ora actuală, în acest moment nu este alocată această sumă pentru a 

aproba aceşti bani. Şi dacă m-aş strădui foarte tare nu ştiu de la ce capitole şi ce aş putea să tai că 

bugetul aşa cum vi l-am prezentat la aprobare, ordonanţa 63 ne impune clar respectarea acelor 

reguli. Nu poţi să depăşeşti bugetul. În condiţiile actuale nu aş putea să fac o modificare în buget 

pentru a aloca aceşti bani. Şi e vorba de mulţi bani. Dacă pe parcurs au loc ceva rectificări în plus, 

dacă încasăm venituri o să facem o analiză. Deci numai pe parcursul anului. Deci nu putem da în 

perioada aceasta.” 

Bărdaş Horea Mihai: “Eu am făcut acest proiect ca să stabilim până la 5 miliarde o cotizaţie 

anuală. Poate că la redistribuirea de buget se mai alocă nişte sume, mai tăiaţi dumneavoastră de la 

biserici, mai vedem ce facem. Eu zic să propunem cotizaţia.” 

Teofila Ţîr: “Vă rog să-mi spuneţi ce sume aţi aprobat dumneavoastră la biserici?” 

Bărdaş Horea Mihai: “Haideţi că vedem. Dacă putem, putem! Este vorba de cotizaţie. Dacă 

noi nu o să ajutăm în momentul de faţă echipa de fotbal se desfiinţează. Foarte clar. Iar pierderile 

vor fi imense. Pentru că le spun colegilor mei  că avem doi juniori care joacă în lotul naţional şi se 

duc la mondiale. Avem trei juniori la loturile naţionale convocaţi. ÎI pierdem pe toţi. Plus de asta o 

să fim retrogradaţi pentru că nu o să putem face plăţile la aceşti copii. Dacă se găseşte ceva eu zic să 

aprobăm cotizaţia. După aceea vom vedea.” 

Teofila Ţîr: “La acest moment nu există sume alocate.” 

Sandu Cornel Stelian: “Să aprobăm cu acest amendament. Dacă vor fi bani vom da. Dacă 

nu, nu vom da.” 

Pleşa Gabriel: “Ţin foarte mult la Unirea Alba-Iulia. Dar totuşi m-a pus pe gânduri doamna 

directoare. Ea ştie foarte bine. Dânsa este vistiernicul. Domnule, nu am suma respectivă! Ce putem 

aproba dacă dânsa nu e sigură că avem suma?” 

Bărdaş Horea Mihai: “E cotizaţia noastră pe care o putem da şi în septembrie şi în 

decembrie. Dacă există redistribuire de buget şi mai sunt şi ceva bani.” 



Baco Mihai: “Eu zic doar în ideea în care bugetar se poate că putem aproba. Dacă nu se 

poate plăti e altă treabă. Dar măcar să aprobăm.” 

Puican Ioan: “Eu sunt împotrivă.” 

Sandu Cornel Stelian: “Întrebare. Există vreo soluţie mică să o putem încadra în buget?” 

Bărdaş Horea Mihai: “Este până la. Poate să dea 1 milion, 1,5 milioane. E până la.” 

Sandu Cornel Stelian: “Dar trebuie prinşi în buget. Să punem o sumă mică care să o poată 

prinde undeva. Şi la o rectificare să o putem mări. Ştiţi ce zic?” 

Bărdaş Horea Mihai: “O să votezi de două ori.  Aceasta e o cotizaţie. Dacă putem e bine. 

Dacă nu, nu. Nimeni nu ne bate la cap dacă nu o plătim.” 

         Pop Monica Liana: "Dacă nu mai sunt discuţii, supun la vot cine este pentru."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 13 voturi pentru, 6 abţineri Breaz Valer Daniel, 

Lupea Iulian Nelu, Dărămuş Marcela Eugenia, Hondola Liviu, Pleşa Gabriel, Coşeriu Sorin Nicolae 

şi un vot împotrivă Puican Ioan ." 

 

          S-a adoptat Hotărârea nr. 91/2011 

 

 47. Aprobarea documentaţiei tehnico-economice pentru obiectivul: Extindere reţea de apă în 

localitatea Pâclişa - municipiul Alba-Iulia. 

         Se dă cuvântul d-nei Silvia Moldovan care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Cimpoeş Cornel Pavel care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, ecologice, 

protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură. 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia”. 

  Pop Monica Liana: "Dacă nu sunt discuţii, domnilor consilieri, supun la vot cine este 

pentru aprobarea acestei documentaţii."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru." 

 

          S-a adoptat Hotărârea nr. 92/2011 

 

 48. Aprobarea documentaţiei tehnico-economice pentru obiectivul: Extindere reţea de apă în 

localitatea Oarda de Jos - străzile Biruinţei, Busuiocului, Dumbrăviţei, Armoniei, Castanilor, 

Trifoiului, Merişorului, Cărăbuşului, Duzilor, Bucegi, Gloriei, Lăcrămioarei, Câmpului, Cocorilor şi 

Garoafelor - municipiul Alba-Iulia. 

  Se dă cuvântul d-nei Silvia Moldovan care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul 

de specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Cimpoeş Cornel Pavel care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, ecologice, 

protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură. 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia”. 

  Pop Monica Liana: "Dacă nu sunt discuţii, supun la vot cine este pentru acest proiect de 

hotărâre."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru." 

 

          S-a adoptat Hotărârea nr. 93/2011 

 

 50 Prelungeşte contractul de comodat nr. 16974/2005 încheiat între Consiliul local şi Fotbal 

Club Unirea 2006 SA. 

       Se dă cuvântul d-nei Silvia Moldovan care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul 

de specialitate.  

  Pop Monica Liana: "Dacă nu sunt discuţii, supun la vot cine este pentru prelungirea acestui 

contract de comodat."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru." 

 



          S-a adoptat Hotărârea nr. 94/2011 

 

 51. Parcelare str. Al. Ioan Cuza. 

 Se dă cuvântul dlui-Radu Oancea care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

Hondola Liviu: “Văd că Agenţia de plăţi, nu ştiu cine a făcut adresă. Pentru că este adresă.” 

Mircea Hava: “De la minister. Nu de la Agenţia de plăţi. De la domnul ministru Valeriu 

Tabără. Că de acolo vin banii.” 

Hondola Liviu: “Numai puţin. Agenţia de plăţi şi direcţia rurală de pescuit funcţionează în 

acest moment în Direcţia Agricolă care aparţine de Ministerul Agriculturii. În acele spaţii la un nivel 

funcţionează agenţia de plăţi  şi la un nivel funcţionează agenţia rurală de pescuit. Mai este un nivel 

la care mai sunt două birouri ocupate ocupate de Direcţia Agricolă care la ora actuală aproape că nu 

au obiectul muncii. Bun. Deci spaţiile de la etajul doi sunt aproape goale. La etajul 5 la fel. Şi atunci 

vrem să investim, facem o clădire nouă. Că nouă o facem acolo. Că acolo sunt nişte ziduri 

răsturnate. Venim să investim acum într-o construcţie nouă într-o zonă în care nu este nici o bancă. 

Reţineţi! Toţi cetăţenii din judeţul Alba vin acolo şi lucrează cu băncile. Bănci sunt împrejur aici. 

Sunt oameni bătrâni care poate nici nu ştiu să scrie. Şi îi trimitem acolo. Că vrea domnul ministru să 

facă construcţie. Să facă investiţie! Vă spun un singur lucru. Nu este bine ce facem. Eu ştiu că 

Consiliul local vrea neapărat să scape de acest spaţiu care este o epavă. Eu ştiu.” 

Pop Monica Liana: “Dacă mai sunt şi alte discuţii, vă rog?” 

Mircea Hava: “Eu ştiu că susţineţi un punct de vedere pe care vi l-aţi învăţat foarte bine 

acasă. Ce se întâmplă acolo este o promiscuitate. Iar zidurile de acolo nu sunt răsturnate ! Şi chiar 

vă rog, dacă doriţi, vă duc eu să mergem cu  autobuzul. Cum vreţi!” 

Hondola Liviu: “Eu am fost!” 

Mircea Hava: “Să vedeţi că nu sunt ziduri dărâmate. Nu există nimic acolo şi nu e decât o 

clădire  care are şi centrală şi trebuie pusă la punct cu efort minim. Este această dorinţă de a muta 

tot ce este legat de Agenţia rurală şi de pescuit sau cum vreţi dumneavoastră. De a muta tot, tot 

acolo. Nu se pune nimeni pe drumuri. Nimeni nu lucrează cu banca acolo. Acolo se fac nişte 

documente şi cetăţeanul se duce unde trebuie. Şi banul se varsă prin carduri. Sunt nişte chestiuni pe 

care dumneavoastră faceţi o mică dezinformare aici legat de faptul că nu îi convine cuiva. Până la 

urmă este o chestie legată de sume. Dar asta este altă discuţie care cred că nu ar trebui să intereseze 

pe nimeni ce se întâmplă acasă şi ce se întâmplă în teritoriu. Nu vrem să scăpăm de această clădire. 

Chiar vrem să îi dăm o destinaţie aşa cum i-am dat la clădirea de lângă. Vreau să vă spun un lucru. 

La evaluările care vor veni s-ar putea să scăpăm de această agenţie regională. Să se ducă în zona în 

care sunt sedii adecvate. Atenţie! Sedii adecvate. De fapt este un mare sport pe care l-aţi făcut de ani 

de zile. Şi pot să vă aduc toate instituţiile care au plecat de aici  şi cu tovarăşul PSD, care au plecat 

şi ne-au părăsit. De ce? Pentru că tot timpul au fost discuţii de genul acesta. Nu pot să vă spun că 

am pierdut jumătate din suprafaţa forestieră a regiei care a trecut la Sibiu fără să ne doară capul. Şi 

alte şi alte chestii. Eu cred că orice consiliu local responsabil ar trebui să facă orice ca să poată să 

fundamenteze şi să poată să ţină în localitate asemenea agenţii regionale. Nu sunt agenţii judeţene, 

de stradă sau de familie. Sunt agenţii regionale. Ăsta este lucrul. Şi o să vorbim peste timp că şi aşa 

dumneavoastră nu aveţi nici o responsabilitate în zona aceasta decât gălăgia. Să vorbim peste timp 

când la evaluare o să li se spună: roiul! Sibiul abia aşteaptă cu clădire pregătită, Mureşul abia 

aşteaptă cu clădire pregătită. Nu mai spun de Covasna şi Harghita care aşteaptă şi ei cu clădire 

pregătită. Trebuie să vă spun că în urma aceea ce am putut să facem, pentru că dacă putem să facem 

ceva, facem! Deci lobby. Tot ce reprezintă instanţă, tot ce reprezintă palatul acesta administrativ 

care a fost construit în 1900, pe vremuri la ministerul justiţiei a trecut direct în proprietatea 

ministerului justiţiei. Tocmai în ideea de a nu pierde din Alba Curtea de apel. Odată fiind 

proprietari, rămân aici. Nu este nici un bussines al nici unui ministru. Să ştiţi că foarte greu am 

convins pe toată lumea să-şi facă o clădire. Dar cred că aşa este bine. Să plece la mama dracului şi 

aici să rămânem fără clădiri. Cred că o să fie şi mai nervos când o să plece că trebuie să facă naveta. 

Dacă vă gândiţi la chestiuni de genul acesta  votaţi cum credeţi. Numai atenţie! Votaţi pentru judeţ 

de data aceasta. Bani sunt pentru că sunt bani pentru investiţie. Este o chestiune de reparaţie. O să o 

fac şi asta mâine în conferinţă de presă. Ce aţi făcut şi ce doriţi datorită intereselor personale, de 

familie. Şi este excepţional că faceţi treaba aceasta în Consiliul local şi în faţa presei şi a 5 cetăţeni 

care au mai rămas aici. Este superb. Odată şi odată oamenii trebuie să ştie cine sunteţi. Şi o să avem 



grijă de acum încolo să le arătăm treaba aceasta. Pentru că până acum am tăcut. Dumneavoastră aţi 

povestit tot soiul şi în toate zonele. Deci ăsta este lucrul. Nu mă îmbogăţeşte şi nu îmbogăţeşte 

municipiul chiar dacă discutăm de patrimoniul municipiului şi pierdem o clădire evaluată la nu ştiu 

câţi lei.  O să facem o evaluare a ei. Ăsta este lucrul. Zona de parcare. Distanţa este minimă până în 

centru. Autobuze, microbuze, troleibuze nu avem dar o să inventăm. Circulă şi nu avem nici o 

problemă. Este vorba de a păstra în oraş o agenţie regională. Aşa cum am făcut demersurile pentru a 

păstra curtea de apel, tot ce reprezintă judecătorii. Vă spun. Cine este responsabil ştie problema 

foarte bine. Cine nu, nu are decât să voteze cum a primit indicaţii. Acum chiar că v-am spus-o cu 

patimă. Şi nu aveţi decât să-mi daţi dreptul la replică că o să ies afară şi o să vă ascult de acolo. Vă 

spun o chestie de genul acesta. Nu încurcaţi Direcţia agricolă pentru că vor veni şi camerele 

agricole şi trebuie să vedem ce se întâmplă. Vor veni şi camerele agricole care trebuie să aibe şi 

spaţii  şi alte chestii.” 

Hondola Liviu: “Vor fi private.” 

Mircea Hava: “Nu sunt private. Tot acolo lucrează. În universitate nu am nici o problemă. 

Ştiţi ceea ce simt pentru mediul universitar. Le-am promis, nu au făcut de 2-3 ani de zile, nici măcar 

nu au cerut certificat de urbanism. Nici măcar nu au avut un pic grijă de clădire. Să pună o uşă, un 

geam. Cam asta a fost discuţia. Dumneavoastră votaţi!” 

Breaz Valer Daniel: “Aş vrea să spun şi eu două cuvinte vis a vis de articolul cu 

Universitatea tehnică. Ceea ce se întâmplă la ora actuală este totuşi o concurenţă neloaială din 

partea lor. Trebuie să ne gândim la Universitate, nu din prisma faptului că lucrez acolo. Pot să 

lucrez sau nu acolo. Sunt perfect de acord că Universitatea Tehnică din Cluj Napoca este o 

universitate prestigioasă din România dar nu în modul în care se organizează activităţile aici la 

Alba-Iulia. Nu vreau să critic acest lucru. Nu trebuie să ne lăsăm păcăliţi de anumite oferte. Trebuie 

să ne protejăm instituţiile pe care le avem. Nu am nimic cu ei. Dar din punct de vedere al 

cetăţeanului prefer să protejez şi să dezvolt ce am construit noi aici.” 

Pleşa Gabriel: “Eu am doar o întrebare. Nu e nici o problemă să anulăm contractul acesta de 

administrare din 2008?” 

Mircea Hava: “Nu. Pentru că ei aveau nişte clauze.” 

Pleşa Gabriel: “Şi nu şi le-au respectat?” 

Mircea Hava: “Eu asta ţi-am spus.” 

Pleşa Gabriel: “Eu întreb doar.” 

Coşeriu Sorin Nicolae: “O singură remarcă. Este totuşi regretabil că primim nişte materiale 

înainte de şedinţă. Nu sunt pregătit sub nici un fel şi e greu să votez acum în condiţiile în care se 

discută aici câteva lucruri şi nu ai informaţiile necesare. Eu cred că lucrurile acestea importante ar 

trebui pregătite în prealabil.” 

Bărdaş Horea Mihai: “Domnul Coşer, sunteţi în eroare. A fost în comisie. Da. A fost în 

comisie. Reprezentantul dumneavoastră nu a fost în comisie.” 

Coşeriu Sorin Nicolae: “Nu vorbesc de reprezentantul. Noi am primit materialele acum." 

Bărdaş Horea Mihai: “Nu cred. Noi le-am avut în comisie.” 

Coşeriu Sorin Nicolae: “Nu mă băgaţi în eroare aşa nevinovat!” 

Bogăţan Ioan: “Numai un minut, domnul coleg! Te-am întrebat la telefon dacă eşti de acord 

cu proiectul. Şi ai fost de acord. Horică, tu ai vorbit.” 

Hondola Liviu: “Eu nu am zis că sunt de acord. Am zis să îl vedem. Aşa am zis. Ce a spus 

domnul Primar înainte, că este interes personal este o minciună.” 

Mircea Hava: “Nu. Demonstrezi!” 

Hondola Liviu: “Încă odată repet. Am zis aşa: există construcţia  aceea mare care este a 

Direcţiei Agricole în care sunt spaţii goale chiar acum cu cele două instituţii ocupate şi noi vrem să 

investim în altă clădire.” 

Mircea Hava: “Cum noi?” 

Hondola Liviu: “Noi. Ţara Românească  care am ieşit din recesiune de azi.” 

Sandu Cornel Stelian: “Ţara Românească nu mai există. Există România. Ţara Românească 

a dispărut la prima unire.” 

Vasile Cornea: “Supuneţi la vot!” 

          Pop Monica Liana: "Dacă nu mai sunt discuţii, domnilor consilieri, supun la vot cine este 

pentru acest proiect de hotărâre."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 15 voturi pentru, 1 vot împotrivă Hondola Liviu şi 



4 abţineri Puican Ioan, Pleşa Gabriel, Coşeriu Sorin Nicolae, Dărămuş Marcela Eugenia." 

 

          S-a adoptat Hotărârea nr. 95/2011 

 

52. Reabilitare reţele de apă municipiul Alba-Iulia." 

          Se dă cuvântul d-nei Silvia Moldovan care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul 

de specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Cimpoeş Cornel Pavel care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, ecologice, 

protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură. 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia”. 

           Pop Monica Liana: "Dacă nu sunt discuţii, supun la vot cine este pentru acest proiect de 

hotărâre."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 20 voturi pentru." 

 

Silvia Moldovan: “Dacă îmi daţi voie.” 

Baco Mihai: “Lasă-le Silvia! Nu mai vorbi acum! Că am votat.” 

Mircea Hava: “Dacă doriţi să aflaţi pe ce străzi se dezvoltă proiectul. Mă bucur că aţi votat 

ca să nu mai fie discuţii după aceea.  

Silvia Moldovan: “Este un concurs de proiecte pe care noi vrem să le adunăm în plus şi să le 

propunem pe un program naţional de reabilitare a infrastructuii. Şi aici am adunat aşa: reţelele de 

apă de pe Toporaşilor, Aurel Vlaicu, Fântânele, Iederei, Jderului, Macului, Ghioceilor, Teilor, 

Simion Bărnuţiu, Camil Velican, I Buteanu, Ionel Pop, Mihail Kogălniceanu, Miron Costin.” 

 

          S-a adoptat Hotărârea nr. 96/2011 

 

 

  II DIVERSE 

 

 1. Pop Monica Liana: “Ne sunt prezentate Raportul de activitate cu                nr. 20488/2011 

al domnului consilier Vasile Cornea şi Raportul de activitate cu       nr. 17826/2011 al domnului 

Bărdaş Horea Mihai. Dacă sunteţi de acord cu aceste rapoarte.” 

  “Fiind supusă la vot propunerea a fost votată cu 20 voturi pentru.” 

 

  2. Pop Monica Liana: “De asemenea, ne este prezentat Raportul semestrial cu nr. 

18176/2011 privind activitatea asistenţilor medicali comunitari pe semestrul II al anului 2010. Cine 

este pentru acest Raport?" 

  “Fiind supusă la vot propunerea a fost votată cu 20 voturi pentru.” 

 

  

  3. Pop Monica Liana: “De asemenea, mai avem o solicitare din partea SC Rara Fly SRL, 

înregistrată cu nr. 14713/23.02.2011, prin care ni se solicită revocarea Hotărârii Consiliului local nr. 

30/11.02.2011. O aveţi şi dumneavoastră în dosare.” 

  Baco Mihai: “E a doua cerere.” 

  Marcel Jeler: “E tot aceeaşi. Data trecută aţi votat nici da, nici ba.” 

  Baco Mihai: “Cum n-am votat? Ne menţinem.” 

  Pop Monica Liana: “ Aşadar, domnilor consilieri, vă propun să ne menţinem hotărârea dată. 

Cine este pentru menţinere?” 

 

  “Fiind supusă la vot propunerea a fost votată cu 20 voturi pentru.” 

 

  4. Pop Monica Liana: “Şi o ultimă cerere, înregistrată cu nr. 24821/31.03.201,   a SC 

Monolit SRL, prin care Consiliului Local i se solicită să dispună scutirea de la plata redevenţei 

datorate.” 

  Sandu Cornel Stelian: “Nu am mai răspuns odată?” 



  Inurean Ioan: “E o cerere. Eu am făcut o înştiinţare de plată pentru Monolit. Au 21954,55 

roni datorie stopată la intrarea în insolvenţă.” 

  Sandu Cornel Stelian: “A mai fost o cerere pe aceeaşi temă prin care propuneaţi respingerea. 

Noi am mai răspuns la o cerere. Am respins odată acum vreo două-trei luni.” 

  Mircea Hava: “De când este firma în insolvenţă?” 

  Inurean Ioan: “De o jumătate de an.” 

  Baco Mihai: “Cred că din septembrie anul trecut.” 

  Mircea Hava: “El putea să ceară eşalonare sau o micşorare a taxei pentru că în zonă de un an 

şi ceva se fac lucrări.” 

  Pop Monica Liana: "Supun la vot cine este pentru respingere." 

  "Fiind supusă la vot propunerea a fost votată cu 20 voturi pentru respingere." 

 

 

  5. Inurean Ioan: “Este depusă la noi o cerere de la SC Winners Club Ţălnar. A fost discutată 

în comisie pentru că a fost adresată comisiei şi Consiliului local. El cere scutirea de la plată pe 

perioada intervenţiei lucrărilor. În comisie a primit aviz favorabil. Noi vom veni cu un material de 

şedinţă luna viitoare.” 

  Mircea Hava: “Aşa trebuia să ceară şi Monolitul.” 

  Baco Mihai: “Cred că şi Monolitul ar fi trebuit să vină cu aceeaşi chestiune.” 

  Sandu Cornel Stelian: “Şi eu tot aşa zic. Trebuie să gândim cu aceeaşi unitate de măsură. Nu 

poţi la unu să dai şi la altul nu.” 

  Mircea Hava: “Dar trebuie să ceri.” 

  Baco Mihai: “Trebuie să avem şi noi iniţiativă.” 

  Pleşa Gabriel: “Numai puţin că  Monolitul nu vrem să îl băgăm în aceeaşi oală. Pentru că ei 

datorează la buget nişte sume. Poate nu datorează de acum. Trebuie văzută situaţia. De când datează 

cu sumele?” 

  Inurean Ioan: “Sumele datorate sunt până în septembrie anul trecut. Din septembrie anul 

trecut nu am mai calculat.” 

  Pleşa Gabriel: “Şi atunci?” 

  Baco Mihai: “Trebuie gândit.” 

  Sandu Cornel Stelian: “Păi nu au fost lucrări în partea aia?” 

  Pleşa Gabriel: “Nu sunt de acord ca unii să plătească iar alţii să tot fie scutiţi. Trebuie să fim 

corecţi. Trebuie daţi banii la bugetul local.” 

  Mircea Hava: “Fi atent că te-am înregistrat. Este exact ce ţi-am spus acum o jumătate de oră. 

Verificăm tot. Şi fiţi sigur de chestia asta.” 

 Pop Monica Liana: “Domnilor consilieri, propun iniţierea unui proiect de hotărâre. Cine este 

pentru?” 

  “Fiind supusă la vot propunerea a fost votată cu 20 voturi pentru. 

    

 Baco Mihai: “Stimaţi colegi! Raportat la acel articol din ziar din data de 28 martie 

“Consilieri locali, iluştrii necunoscuţi”. Probabil că a fost o declaraţie politică a domnului Florin 

Roman prin care este criticat faptul că noi, şi face aluzie directă la consilierii PDL, nu am avea nici 

un fel de activitate în Consiliul local. Şi suntem definiţi ca nişte iezi  care ridicăm mâna la orice 

propunere. Eu am fost vizat pentru că sunt deja consilier de 8 ani de zile  şi vreau să îl anunţ pe 

domnul Florin Roman că nu voi mai candida la funcţia de consilier local  tocmai ca să nu mai zică 

că sunt un tip care stau în bancă  şi ridic mâna la orice. Dar dacă am ajuns să judecăm activitatea 

unui consilier prin cât este de vocal în faţa dumneavoastră  înseamnă că suntem în faţa unei laturi 

extrem de rea. Pentru că nu prin a fi vocal  înseamnă că eşti un bun consilier. Pentru că tu ai 

activităţi şi în comisii şi în alte activităţi specifice. Mi se pare că este o atingere adusă demnităţii de 

consilier local. Şi cred că, de pildă, domnul Lupea nu l-am auzit vorbind prea des. Şi pe tine te-a 

băgat în aceeaşi oală. Şi îmi cer scuze domnul profesor. Mi se pare că nici dumneavoastră nu sunteţi 

un om extrem de vocal în consiliu. Dar probabil că se va schimba şi legislaţia în ceea ce priveşte 

alegearea consiliului local şi atunci vor intra cei care sunt vocali şi vorbesc mult.” 

Mircea Hava: “Să vă spun un lucru cu privire la schimbarea legislaţiei. Dacă tot aveţi trei 

minute. Este prevăzut. Nici nu ştiu dacă nu a înaintat proiect de lege în parlament. Este vorba de 

alegerea primarului cu majoritate de voturi ca şi la Consiliul Judeţean, dreptul primarului de a vota 



şi de a conduce şedinţele şi de a avea drept de vot. Consilierii nu vor fi aleşi. Deci există discuţii 

dacă nu se va merge pe lucrul acesta  de a fi aleşi uninominal. Pentru că trebuie să schimbăm o 

grămadă de chestii. Din punctul meu de vedere aş fi foarte fericit să fie aleşi uninominal consilierii. 

Pentru că cine ştie. Poate că dau un examen  de cunoaştere a unor chestiuni. Viceprimarii numiţi de 

primar. Deci acestea sunt nişte chestiuni. Mai sunt nişte chestiuni de corelat. Şi de asemenea, că e 

vorba de legea electorală, o să vă bucuraţi cu toţii de a se schimba colegiile. Nu este permis să avem 

un colegiu care vine din munţii apuseni şi se opreşte la Teiuş. De râsul lumii cu Teiuşul. Teiuşul este 

Ţara moţilor mai nou. Şi nu este normal  care vine de la Câmpeni să se oprească  în marginea 

municipiului. Să ia localităţile din municipiu. Deci chestiunile se vor face. Şi special pentru judeţul 

Alba. Astea doresc să se facă dar fără geografie. Tot timpul a fost un colegiu. De când e lumea şi 

pământul.” 

Baco Mihai: “Şi Cugirul e în apuseni.” 

Mircea Hava: “Legat de zone geografice. Tot timpul a existat un colegiu de Târnava. 

Târnava Mică şi Târnava Mare. Un colegiu legat de zona Sebeş. Era colegiu de Sebeş şi colegiu de 

Alba. Şi colegiul de Câmpeni. Erau nişte lucruri care au fost şi acum o să vedem. Cam astea au fost. 

Ca să ştiţi că am văzut pe foarte mulţi care încep să facă tot felul de propuneri. Ce să spun! Puteau 

să le facă când au fost la putere. Şi au fost extraordinar de confortabili la putere. Dar nu s-a mişcat 

nimic. Cam acestea sunt discuţiile. Legat de chestiunile  cu consilierii puturoşi. Eu încă o dată cer. 

Şi cer respectuos. Cer ca şi tată, cer ca şi cetăţean să le scoatem din dex. De fapt nu este de mirare. 

Suntem la diverse. La un post de radio eminamente liberal, în prezenţa fruntaşilor liberali mai noi 

sau mai vechi, se spune chiar de familia mea şi de copiii mei. Nu pot să spun. Poate dumneavoastră 

aţi auzit. Poate acesta este un lucru care, cum să vă spun? Vă caracterizează. Să vă dea Dumnezeu 

sănătate. Poate nu aţi fost acolo. Dar mulţi aţi fost. Gabi, nu mai ridica din mâini că din momentul 

acesta devii ipocrit până la Dumnezeu." 

Pleşa Gabriel: "Chiar nu ştiu." 

Mircea Hava: "Dacă nu şti chestiunile acestea care se întâmplă în oraş de ani de zile la Radio 

Ardeleanul! Ce să spun! Înseamnă nu că nu şti. Le şti dar le ascunzi sub preş. E problema voastră. 

Duceţi-vă acolo! Atenţie! Aveţi familii, aveţi copii. O să vă văd cum vă simţiţi când spune cineva 

despre familia sau fata sau copilul dumneavoastră că este aşa şi aşa. Nu pot să spun decât un singur 

lucru. La toţi care susţineţi chestiunea asta. Nu am vrut să o spun niciodată. Este singurul lucru care 

mă atinge şi care mă face să mă simt altfel. Să mă emoţioneze cumva. Dar mă şi întărâtă.  Este 

singurul lucru. Decât să vă fie ruşine! Să vă fie ruşine la cei care aţi fost în emisiune şi aţi tăcut ca 

nişte nesimţiţi. Ştiţi care aţi fost. Nu dau nume. Numele se vor  vedea atunci când trebuie. Atenţie! 

Toţi aveţi copii. E vorba de copii. De mine ziceţi în continuare ce vreţi. Pot să vă spun că am slăbit 

9 kg şi fac sport în continuare să-mi întăresc muşchiul. Asta să ştiţi ca să puteţi da în continuare. Vă 

spun. De mine nu mă interesează. De mine vorbesc faptele. Chiar şi proiectele acestea şi banii pe 

care i-aţi aprobat. Chestiunea este, să ştiţi că puteam să o spunem de la început că erau şi cetăţenii 

aici. Nu fac chestii de genul acesta. Dar să daţi apă la moară, la asemenea porcării care nu se aud în 

toată ţara. Nicăieri! Pe nici un post oricât ar fi el de politic. Mi se pare aberant. De ultimă speţă. De 

ultima golănie şi ultimul prost gust. Nu discut de persoana respectivă că pentru mine nu există.  Ci 

discut de cei care stau în studio. Şi vreţi? Toate înregistrările de acolo. Chiar dacă persoana 

respectivă a spus: domnule, să nu spui aşa ceva cât sunt eu aici. Domnule, dar cetăţenii spun astea! 

Şi eu trebuie să citesc. Un om cu demnitate, o râmă se ridica şi pleca. Nu vă compar nici cu 

nevertebratele care mănâncă pământ. Să vă dea Dumnezeu sănătate atât cât îmi doriţi voi mie." 

Călin Potor: "Domnul Primar, îmi permiteţi să mai zic şi eu două cuvinte. Plecaţi că sunteţi 

un bărbat curajos. Vă felicit! M-aţi făcut nesimţit, domnul Primar Mircea Hava!" 

Mircea Hava: "A, vă simţiţi!" 

Călin Potor: "V-aţi dat seama dintr-o dată că am devenit nesimţit, când în acelaşi post de 

radio, în alte alegeri eu eram făcut hoţ de spital  judeţean, eu eram cel care nenoroceam destine în 

România şi în Alba-Iulia. Atunci aţi uitat să luaţi atitudine. Vă reamintesc că fiecare emisiune de 

radio face ce vrea. Vă reamintesc că am fost printre cei care am spus că nu mă caracterizează astfel 

de emisiuni. Dar de acolo până la a arunca cuvinte şi a mă face nesimţit!" 

Mircea Hava: "Aţi fost acolo?" 

Călin Potor: "Da. Aveţi toate listingurile de la emisiune." 

Mircea Hava: "Dumneavoastră spuneţi. Dumneavoastră aţi fost." 

Călin Potor: "Sunteţi printre cei care cenzurează cu mare atenţie presa din Alba-Iulia." 



Mircea Hava: "Nu cenzurez. Ascult, domnule Potor! Ascult." 

Călin Potor: "O faceţi cu mare plăcere. De aceea este foarte greu să ieşi undeva pe mass 

media din Alba-Iulia fără să ai acordul tătucului de la primăria municipiului care este vicepreşedinte 

al PDL la nivel naţional. Din păcate şi astăzi am văzut aici. Nu am venit cu nici un fel de atribuţii ci 

am venit ca şi orice cetăţean să aud ce se întâmplă. V-aţi certat consilierii ca pe ultimii oameni, i-aţi 

ameninţat sentimental că nu gândesc la fel de bine cum gândiţi dumneavoastră dragostea faţă de 

judeţ şi municipiu. Şi asta este foarte bine. V-aţi arătat foarte supărat când proiectele cu care veniţi, 

chiar dacă au o grămadă de găuri, în loc să spuneţi pe cine veţi pedepsi dintre angajaţii Primăriei 

care au făcut un alt contract. De ce nu aţi făcut un act adiţional  de la început cu Grup Corint? 

Probabil că cineva a greşit. Şi nu probabil. Sigur! Veţi lua atitudine faţă de cei care au greşit? Vă 

spun eu public. Nu veţi lua! Nu este prima oară când o faceţi. Vă rog să mă lăsaţi să spun şi eu ce 

am de spus. După aceea voi sta şi eu şi vă voi asculta. Din păcate la Alba-Iulia se întâmplă  ce se 

întâmplă şi în ţara aceasta şi în Parlamentul României în care şefi vremelnici care au majorităţi care 

nu mai reprezintă românii, nu fac altceva decât să facă bătaie de joc de minoritate. De românii pe 

care-i reprezintă. Sondajele de care vă bucuraţi dumneavoastră, domnule Primar şi PDL, şi arcul 

guvernamental sunt tot mai mici. Sondajele şi procentele pe care Traian Băsescu le are între români 

sunt de-a dreptul penibile. Din acest punct de vedere lăsaţi-mă să fac şi eu declaraţii politice dacă se 

poate la sfârşitul şedinţei. Mie mi se pare corect să mă simt bine la Alba-Iulia atâta timp cât se 

întâmplă ce se întâmplă în Parlamentul României. Acolo unde majoritatea face orice altceva decât 

ar trebui să facă.. Face bătaie de joc arătând în permanenţă  cu degetul opoziţia. Eu unul nu pot să 

vă felicit pentru atitudinea de mare bărbat, de om responsabil şi de mare politician portocaliu al 

judeţului Alba. Vă mulţumesc." 

Mircea Hava: "Nu mai este dreptul la replică. Vă garantez că o să am grijă de toţi cei care au 

greşit în Primărie. Atenţie! Este o declaraţie administrativă. Şi cu asta am terminat." 

Popa Pavel: "Aş avea o rugăminte. Doar două minute. Referitor la  ceea ce a apărut în presă. 

Niciodată nu mi-am propus să fiu rău. Nici nu ştiu cum e omul rău faţă de semenii săi. Dar vreau să 

informez Consiliu local că în urmă cu 48 de ani, în data de 3. 03. 1963 am avut primul mandat de 

consilier. Şi de atunci tot aşa. Nu-i permis ca cineva să vină să-mi spună că sunt leneş, puturos sau 

cum a scris acolo. Poate că nici nu era născut pe când eu eram ales în primul mandat de consilier. 

Vă rog. Dacă vine cineva cu o acuză la adresa noastră care suntem mai vechi sau mai noi că suntem 

leneşi şi nu aducem aportul  pentru bunul mers al municipiului sau unde suntem aleşi, greşeşte 

grozav de mult. Aceasta este o sfidare la adresa noastră, la adresa tuturor consilierilor. După 48 de 

ani de activitate în administraţie." 

Baco Mihai: "Nu la tine se referea. Numai la cei care sunt de opt ani." 

Popa Pavel: "Nu-i permit să aducă o astfel de jignire unor oameni care o jumătate de viaţă 

sau mai bine şi-au dăruit-o comunităţii şi au realizat ceva. Oricând vă poftesc la Oarda să vedeţi 

dacă s-a făcut ceva pentru comunitate sau nu." 

Coşeriu Sorin Nicolae: "Domnul Primar! Eu aş avea o chestie administrativă. Putem să 

încheiem administrativ. Nu pot să nu fac o paranteză şi să spun că iarăşi abordăm o chestiune pe 

care nu ar trebui să o abordăm aici. E o părere personală. Vreau să vă întreb? În Alba-Iulia se intră 

pe nişte străzi în reparaţii. Există măcar un program aproximativ cam când se va ataca fiecare 

stradă. Ne întreabă oamenii. Eu am întrebat-o şi pe doamna Moldovan. Dar dânsa ştia, nu prea ştia. 

Dar dacă cumva îl aveţi v-aş ruga frumos. Poate mi-l dă şi mie cineva. Cu aproximaţie. Domnule, la 

toamnă! Dacă nu la toamnă, la primăvară! Dar să ştim şi noi." 

Baco Mihai: "O singură problemă mai am. Dacă se poate aici în oraş, la semaforul de pe 

Moţilor să mai pună şi nişte indicatoare. Serios! Că vin oameni şi din alte localităţi. Să facă, 

domnule! pentru că sunt mulţi care nu ştiu treaba aceasta." 

 

 III. Stabilirea datei şedinţei Consiliului local al municipiului Alba-Iulia pe luna 

aprilie 2011. 

        Pop Monica Liana: "Propun ca şedinţa pentru luna următoare să aibă loc în data 15 aprilie 

2011." 

 

  Pop Monica Liana: "Având în vedere că punctele de pe ordinea de zi s-au  epuizat şi 

 nu mai aveţi alte discuţii, atunci declar şedinţa închisă." 



 

Alba Iulia, 31 martie  2011 

 

 PREŞEDINTELE ŞEDINŢEI,                                  SECRETAR 

                    Consilier                                                          Marcel Jeler 

                  Pop Monica Liana 

 

  

 

 

 

  

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 


